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Informācija par aptauju 
 

Ādažu novada pašvaldība laika posmā no 7. marta līdz 18. aprīlim veica iedzīvotāju 

aptauju, lai noskaidrotu – kādu iedzīvotāji vēlas redzēt Ādažu novadu pēc 12 gadiem. 

Aptaujā iegūtie dati tika izmantoti Ādažu novada pašvaldības ilgtermiņa plānošanas 

dokumenta (“Ādažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas (2013.-

2037.)”) aktualizācijai, kā arī tiks ņemti vērā, plānojot pašvaldības turpmāko darbību. 

Aptaujas mērķis bija noskaidrot Ādažu novada iedzīvotāju viedokli par vēlamajām 

novada attīstības izmaiņām līdz 2037.gadam. Anketa bija anonīma. Aptaujas anketa bija 

pieejama gan drukātā veidā, gan elektroniski (ej.uz/an-2037-iedzivotajiem). Aptaujā 

piedalījās 215 respondenti. 

Informācija par aptauju tika publicēta: 

• pašvaldības informatīvajā izdevumā “Ādažu Novada Vēstis” (07.03.2025., Nr. 

284),  

• pašvaldības tīmekļa vietnē https://www.adazunovads.lv/lv/jaunums/aicinam-

piedalities-diskusijas-par-adazu-novada-ilgtermina-attistibu (25.03.2025.); 

https://www.adazunovads.lv/lv/jaunums/pazinojums-par-lidzdalibas-iespejam-

adazu-novada-attistibas-planosanas-dokumenta-ilgtspejigas-attistibas-

strategijas-2013-2037-gadam-izstrades-procesa (25.03.2025.)),  

• pašvaldības Facebook kontā 

(https://www.facebook.com/adazilv/videos/4022992681310695 (29.03.2025.); 

https://www.facebook.com/adazilv/videos/4022992681310695https://www.fac

ebook.com/adazilv/videos/2542426492764809 (22.03.2025.); 

https://www.facebook.com/adazilv/videos/1332128434507319 (07.03.2025.)); 

• Ādažu vidusskolas e-klasē. 

Lai sniegtu precīzāku informāciju par katrā konkrētajā apdzīvotajā vietā aktuālajiem 

jautājumiem, vairākiem jautājumiem atbildes tika apkopotas pa respondentu 

dzīvesvietām. 

 

https://ej.uz/an-2037-iedzivotajiem?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0x2zNKmS4Sn-K0sQhCt0pqNhFrC9NSWn_IlWXhUvaLIvM80erO384BXy0_aem_khsGIzA-rAbtaODQFcKyig
https://www.facebook.com/adazilv/videos/4022992681310695
https://www.facebook.com/adazilv/videos/2542426492764809
https://www.facebook.com/adazilv/videos/2542426492764809
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Respondentu skaits un vispārīgs raksturojums 
Aptaujā piedalījās 215 respondenti. Lielākā daļa no atbildēm (93%) tika iesniegtas 

elektroniski 

 

1.attēls Anketas aizpildīšanas veids 

Lielākā daļa (38%) aptaujas dalībnieku dzīvo Ādažu pilsētā, otrs lielākais respondentu 

skaits (24%) ir Carnikavas ciema iedzīvotāji. Aptaujā piedalījās iedzīvotāji no 16 

ciemiem (Ādažu novadā ir 21 ciems). Ja salīdzina respondentu skaita procentuālo 

sadalījumu pa dzīvesvietām, kā arī to, cik daudz cilvēki dzīvo katrā no apdzīvotajām 

vietām Ādažu novadā, novērojams, ka aktīvākie respondenti bija no Ādažu pilsētas, 

Carnikavas, Stapriņiem, Garkalnes, Alderiem un Siguļiem.  

 

2.attēls Ādažu novada iedzīvotāju skaits un respondentu skaits dalījumā pa 

dzīvesvietām 

Aptaujā piedalījās visu vecuma grupu pārstāvji. Vairāk kā puse (57%) no 

respondentiem bija 35-49 gadus veci, nedaudz mazāk kā katrs piektais (18%) – vecumā 

50-64 gadi un 17% –25-34 gadiem. 
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3.attēls Atbildes uz jautājumu “2. Jūsu vecums?” 

Kā liecina aptaujas rezultāti, 38% respondentu strādā Rīgā, Ādažu pilsētā – 30% un 

Carnikavas pagastā – 13%. 38% aptaujāto iepērkas Ādažu pilsētā, 27% – Rīgā, 18% – 

Carnikavas pagastā. 40% respondentu veselības pakalpojumus saņem Rīgā, 27% – 

Ādažu pilsētā. 39% aptaujāto bērni apmeklē kādu no skolām vai pirmsskolām Ādažu 

pilsētā, 30% – nav bērni, kuri apmeklētu kādu no izglītības iestādēm. Brīvais laiks 

pārsvarā tiek pavadīts vai nu Ādažu pilsētā, vai Carnikavas pagastā, tomēr daudzi brauc 

atpūsties arī uz Rīgu, Ādažu pagastu vai citām teritorijām. Kādā no pašdarbības 

kolektīviem darbojas katrs ceturtais respondents, kādā no biedrībām (Ādažu novadā vai 

citur) ir iesaistījušies 27%, bet mācās – 34%. 32% respondentu kultūras un izklaides 

pasākumus apmeklē Rīgā, 31% – Ādažu pilsētā. Sporta pasākumus pārsvarā apmeklē 

gan Ādažu pilsētā (27%), gan Rīgā (22%). 

 

4.attēls Atbildes uz jautājumu “3. Norādiet Jūsu aktivitāšu vietas” 

Atbildot uz jautājumu “Vai Jūs jūtaties piederīgs Ādažu novadam?”, vairāk kā 4/5 daļas 

(81%) respondentu sniedza apstiprinošu atbildi. 
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5.attēls Atbildes uz jautājumu “4. Vai Jūs jūtaties piederīgs Ādažu novadam? ” 

 

Ņemot vērā to, ka Ādažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijā norādīts, ka Ādažu 

novadā līdz 2037. gadam būs 2 pilsētas, iedzīvotājiem tika uzdots jautājums, vai viņi 

uzskata, ka Carnikavai jākļūst par pilsētu? Kā liecina respondentu atbildes, 

iedzīvotājiem nav viennozīmīgs viedoklis šajā jautājumā: 37% tam piekrīt vai drīzāk 

piekrīt, 25% – nepiekrīt vai drīzāk nepiekrīt, bet 27% bija grūti atbildēt. 

 

6.attēls Atbildes uz jautājumu “5. Vai, Jūsuprāt, Carnikavai jākļūst par pilsētu?” 

Lai pasaulē mazinātu nabadzību un pasaules attīstība būtu ilgtspējīga, 2015. gadā 

Apvienoto Nāciju Organizācija (ANO) pieņēma rezolūciju “Mūsu pasaules 

pārveidošana: ilgtspējīgas attīstības programma 2030. gadam”. Tā nosaka 17 

Ilgtspējīgas attīstības mērķus. Kā liecina aptaujas rezultāti, Ādažu novadā visvairāk 

būtu jāsekmē šādi ilgtspējīgas attīstības mērķi: 3. Nodrošināt veselīgu dzīvi un sekmēt 

labklājību jebkura vecuma cilvēkiem (67%); 4. Nodrošināt iekļaujošu un kvalitatīvu 

izglītību un veicināt mūžizglītības iespējas (67%); 16. Veicināt miermīlīgu un 

iekļaujošu sabiedrību ilgtspējīgai attīstībai, nodrošināt taisnīgas tiesas pieejamību 

visiem un izveidot efektīvas, atbildīgas un iekļaujošas institūcijas visos līmeņos (59%); 

8. Veicināt noturīgu, iekļaujošu un ilgtspējīgu ekonomikas izaugsmi, pilnīgu un 

produktīvu nodarbinātību, kā arī cilvēka cienīgu darbu visiem (57%); 17. Stiprināt 

globālās partnerības īstenošanas līdzekļus un atjaunot globālo partnerību ilgtspējīgai 

attīstībai (56%). Šos mērķus norādīja vairāk kā puse respondentu. Svarīgi ir arī padarīt 

pilsētas un apdzīvotas vietas iekļaujošas, drošas, pielāgoties spējīgas un ilgtspējīgas 

(47%), kā arī nodrošināt ūdens un sanitārijas pieejamību visiem un ilgtspējīgu 

pārvaldību (48%). 
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7.attēls Atbildes uz jautājumu “14. Kurus no Apvienoto Nāciju Organizācijas 

mērķiem, Jūsuprāt, Ādažu novadā būtu īpaši jāsekmē?” 
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Ar ko Ādažu novads atšķiras no pārējiem Latvijas 

novadiem? 
Analizējot iedzīvotāju atbildes, var secināt, ka Ādažu novads visvairāk izceļas ar savu 

izcilo dabu, tuvumu Rīgai, ģimenēm draudzīgo vidi un strauju attīstību. Novads 

tiek atzīts par zaļu, sakoptu un dabai draudzīgu, kur vienlaikus atrodas gan jūra, upe, 

ezeri, gan meži – tas tiek minēts kā viena no lielākajām un unikālākajām atšķirībām 

salīdzinājumā ar citiem novadiem. Būtiska loma ir arī ģeogrāfiskajam novietojumam – 

tuvums Rīgai nodrošina mobilitāti, iespējas darbam, uzņēmējdarbībai un izglītībai. 

Īpaši uzsvērta ir demogrāfiskā situācija – daudz jaunu ģimeņu, augsts dzimstības 

līmenis un salīdzinoši zems iedzīvotāju vecums, kas rada dinamisku, uz izaugsmi vērstu 

sabiedrību. Tas vienlaikus rada arī izaicinājumus – bērnudārzu trūkums, nepietiekama 

atpūtas infrastruktūra bērniem un pusaudžiem. 

Ādažos atrodas arī viens no lielākajiem militārajiem objektiem Latvijā, kas rada 

unikālu statusu novadam, vienlaikus ietekmējot arī ekonomiku un infrastruktūras 

attīstību. Tāpat iedzīvotāji izceļ labu dzīves kvalitāti, sakārtotu vidi, attīstītu ražošanu 

un darba vietas. 

Tomēr atbildēs skaidri iezīmējas arī kritiskā puse – novada pārvaldība tiek vērtēta 

neviennozīmīgi. Tiek minēta stagnācija, neieklausīšanās iedzīvotājos, infrastruktūras 

neatbilstība straujajai izaugsmei. Tiek norādīts, ka administratīvi teritoriālā reforma ir 

veicinājusi Ādažu un Carnikavas pagastu iedzīvotāju sašķeltību, radot sajūtu, ka novads 

funkcionē kā divas atšķirīgas kopienas. 

Kopumā Ādaži izceļas kā dinamiska, strauji augoša vieta ar lielu potenciālu, bet arī ar 

nepieciešamību sabalansēt attīstību ar vides un sabiedrības interesēm. 

Kopsavilkums 

Daba un vide 

• Zaļš, dabai tuvs novads, daudzveidīga daba – jūra, upe (Gauja), ezeri, meži, 

Piejūras parks. 

• Daudzveidīgas ainavas, aizsargājamie augi, dabas mantojums. 

• Tīrs, sakopts, mierīgs, vide veicina aktīvu un ilgtspējīgu dzīvesveidu. 

• Brīnišķīga jūras krastmala, piekļuve dabai. 

• Klusums un miers, dabiska vide, relaksējoša dzīve. 

Atrašanās vieta un pieejamība 

• Tuva atrašanās pie Rīgas, Pierīgas statuss, laba satiksme ar galvaspilsētu. 

• Ideāla ģeogrāfiskā novietojuma priekšrocības. 

• Dzelzceļš, Tallinas šoseja, autoceļu pieejamība. 

• Piejūras ciemi pie galvaspilsētas. 

Demogrāfija un ģimenes 

• Jauns iedzīvotāju vecums, daudz jaunu ģimeņu, augsts dzimstības līmenis. 

• Ģimenēm draudzīgs novads, daudz bērnu, bet trūkst bērnudārzu vietu. 
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• Ļoti daudz jaunu cilvēku, liels ģimeņu ar bērniem pārsvars. 

Attīstība, infrastruktūra un vide 

• Strauji attīstās, moderna infrastruktūra, izaugsmei vērsts. 

• Novads ir pašpietiekams, mūsdienīgs, kompakts, labi organizēts. 

• Pieejamas darba vietas un uzņēmējdarbības vide, attīstīta ražošana. 

• Daudzveidīgas iespējas izglītībai, atpūtai, kultūrai. 

Militārais aspekts 

• Nacionālo bruņoto spēku bāze, poligons, NATO klātbūtne. 

• Militārās aktivitātes veicina attīstību – jaunas ēdināšanas un atpūtas vietas. 

Sociālā vide un kopiena 

• Iedzīvotāju kopība, latviska un cieņpilna vide. 

• Novads vērsts uz sadarbību ar iedzīvotājiem, atklātību. 

• Aktīvas kopienas, apkaimju biedrības. 

Kritika un izaicinājumi 

• Sašķeltība pēc abu novadu apvienošanas. 

• Būvniecība apdraud dabas vērtības, strauja apbūve. 

• Nepietiekama infrastruktūra bērniem, sportam, zaļajām zonām. 

• Problēmas ar pārvaldi – stagnācija, vāja komunikācija ar sabiedrību. 

 

Alderi 

• Zaļš novads (2x). 

• Ģimenei draudzīga vide (2x). 

• Zaļš un slapjš;). 

• Tuvu Rīgai. 

• Bagāts ar ūdens tilpnēm. 

• Augsts dzimstības līmenis, daudz jaunu ģimeņu, trūkst vietas pirmsskolas 

izglītības iestādēs. 

• Ir sajūta, ka ar vislielāko un grūtāk aptveramo apdzīvotības pieaugumu pēdējo 

gadu laikā. 

• Ādažu novadam ir visjaunākā iedzīvotāju vidējo vecumu ziņā. 

• Nav brīvdabas estrādes Ādažos, kur baudīt pasākumus vasarā (liels mīnus). 

• Nav multifunkcionāla sporta halle, kas tagad ir ne retums citos novados. 

• Sakopts. 

• Pārdomāta attīstība, ieklausās iedzīvotājos. 

• Bagāts novads. 

Ādaži 

• PieRīga, tuvu Rīgai, tomēr nav lielpilsētas atmosfēra (13x). 

• Ar vietu un cilvēkiem. 

• Ir iespējas pielāgoties darba tirgum. 
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• Ar fantastisku ģeogrāfisko novietojumu (2x). 

• Blakus ir Carnikava. 

• Ar iedzīvotāju kopību. 

• Daudz zaļumi, zaļš novads, dabas tuvums, dabas mantojums, Piejūras parks, 

jūra. Kad dzīvojām Rīgā, braucām tieši uz šo jūru staigāties, atpūsties, sportot. 

Dabai draudzīgs. Upes tuvums Ādažiem piešķir īpašu burvību. Skaista daba. 

(18x) 

• Daudzveidīga daba – gan upes un ezeri, gan jūra, gan meži. Mūsu novads ir 

bagāts ar dabas ainavām, tostarp mežiem, ezeriem (piemēram, Ķīšezers, 

Baltezers) un Gaujas upi. Palikt dabai draudzīgai un piederīga pilsētai, kur 

vairāk ir zaļojoši vecie, dobumainie koki un dabas daudzveidība tajā. (9x) 

• Labi iekārtots novada centrs, pieejama peldvieta pašā centrā (2x). 

• Gaujas svētkos padomāts par visiem vecumiem, pieejamas atrakcijas par brīvu. 

• Kamēr vēl Carnikavas komunālserviss neizbojās visu zaļo pilsētas tēlu nocērtot 

kokus un dome cerams nepieņems dīvainus projektus, kur centra zaļā zona 

paliks par pilsētas apbūves zonu, tad tas arī atšķīrās.  

• Sašķelts. Carnikavas novada pievienošana drīzāk rada sašķeltību un joprojām 

sajūta, ka tie ir divi dažādi novadi. 

• Kolhoznieku domāšana vadībā, pašvaldības izglītības iestādēs. 

• Te ir iedomīgākā, iedzīvotājus neuzklausošākā, pārāk ilgi pie vadības grožiem 

uzsēdusies domes vadība, kas dzīvo pāri līdzekļiem, nepilda solīto, sākot ar 

bezcerīgi nolaisto sporta stadionu Ādažos, taču uztaisa izcilu PR kampaņu uz 

dažu izveikto objektu rēķina un brīnumainā kārtā tiek ievēlēti atkal un atkal jau 

desmitiem gadu.:/ 

• Novads vērsts uz sadarbību ar iedzīvotājiem, atklātību. 

• Bagāts, labklājīgs novads (2x). 

• Ādaži ir lieliskākais novads veciem cilvēkiem. Mēs esam ģimenēm mazāk 

draudzīgais novads Latvijā (pabalsti, subsīdijas, līdzmaksājumi utt.). Mums ir 

arī vismazākie un arī skaitliski vismazāk bērnu laukumiņi. 

• Ar vienu no lielākajiem bērna piedzimšanas pabalstiem        . 

• Tas ir viens no mazākajiem novadiem, kur lielu daļu teritorijas aizņem militārais 

poligons. Ar poligonu, militāro bāzi, NATO, tiek dislocēts starptautiskais 

militārais kontingents, notiek militārās mācības (10x). 

• Militārās bāzes klātbūtne rosināja attīstīt jaukas atpūtas, ēdināšanas vietas. 

• Daudz ražošanas uzņēmumi. 

• Drošāka vide. 

• Ar investīciju piesaisti. 

• Ar blīvu apdzīvojamību. (2x) 

• Ļoti laba vieta kur dzīvot, viss mums tepat, “pie rokas”. Ādažu novads ir 

attīstījies, piedāvājot modernu infrastruktūru un lieliskas dzīves apstākļus. (4x) 

• Draudzīgi cilvēki. 

• Daudz turīgu iedzīvotāju (2x). 

• Infrastruktūra, novads attīstās daudz straujāk par novada infrastruktūru (2x). 

• Attīsta un būvē ceļus ar palielinātu kravnesību iesaistot NBS budžeta naudu un 

pēc tam aizliedz/ierobežo pārvietoties NBS smagajam transportam. 

• Pašvaldībai nav mugurkaula, lai pateiktu iedzīvotājiem, kuri sūdzas par 

aktivitātēm poligonā, ka viņi paši ievācās dzīvot pie trokšņaina un aktīva 

kaimiņa, nevis otrādāk. 
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• Nekur citās pilsētās neesmu redzējusi, ka pilsētas ielas nost no galvenās ielas ir 

ar grants segumiem.  

• Daudz izglītojamo, bet bērnudārza kvalitāte zemā līmenī, vadība PII “Strautiņu” 

nolaidusi un darbiniekiem liek klusēt. Tiek pārkāpti normatīvie akti pret 

darbiniekiem un bērniem.  

• Gribētos domāt, ka pilsēta jaunajai paaudzei, taču atpūtas vietas, pastaigu vietas 

nulle. Pilsēta nav zaļa, nav parku, apstādījumu. 

• Laba izglītība un izaugsmes iespējas. 

• Ar strauji augošu iedzīvotāju skaitu (5x). 

• Ar lielo iedzīvotāju skaitu. 

• Daudz jaunu cilvēku (6x). 

• Ģimenēm draudzīgs, daudz vairāk jaunās ģimenes izvēlējušies Ādažu novadu 

kā savu mājvietu (6x). 

• Pašpietiekams, moderns, mūsdienīgs, uz attīstību / izaugsmi vērsts, ar strauju 

attīstību (12x). 

• Ar Tallinas šoseju. 

• Ļoti sakārtots vide, kluss, tīrs, patīkams, tīra un veselīga vide ir augstu vērtēta, 

veicinot aktīvu un ilgtspējīgu dzīvesveidu (7x). 

• Ar to, ka mans dzimtais. 

• Ideāla vieta dzīvošanai. Ļoti daudz padomāts par bērniem un to izglītību un 

attīstību. (3x) 

• Laika gaitā nav pazaudējis latviskās un vēsturiskās novada vērtības. Nav kļuvis 

par Rīgu, pilsētu lielpilsētā.  

• Ērta, skaista pilsēta. 

• Ļoti strauja apbūve, strauji pieaug nekontrolēts iedzīvotāju skaits. 

• Neatšķiras. 

• Grūti pateikt. 

• Ādažu pilsēta atšķiras no tā, ka mums ir skaisti Ādaži un skaists parks. 

• Tīrs. 

• Nav ar ko salīdzināt. 

• Dārga dzīvošana. 

• Daudz iedzīvotāju. 

• Liela un jauna sākumskola. 

Āņi 

• Sakārtotāks, vadība nāk pretī iedzīvotājiem, labāka ceļu kvalitāte 

Baltezers 

• Viss vienuviet. 

• Vairs ne ar ko. Kādreiz bija brīvi pieejama daba un interesanta kopienu sajūta, 

tagad visās malās būvē garlaicīgas rindu mājas kam ilgtermiņa nebūs nekādā 

vērtība. Piekļuve dabai arī tiek ierobežota, jo svarīgāk ir, lai privātīpašniekam ir 

zāliens līdz pašam ezeram, nevis dabas daudzveidība. Kamēr citos novados 

strādā pie gājējiem un riteņbraucējiem draudzīgākas infrastruktūras, izbūvē 

skvērus un zaļās zonas, Ādažu pusē nekas tāds nenotiek. 

• Ar to ka ir jaunākās skolas. 

• Militāra bāze. Ievērojama militāro spēku klātbūtne. (2x) 

Birznieki 
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• Ar mežiem un maz mājām. 

Carnikava 

• Pierīgas privātmāju rajons. 

• Priviliģētāks, jo atrodas tuvāk Rīgai, attālumu no galvaspilsētas. (10x) 

• Ja salīdzinām ar tuvākajiem novadiem Pierīga – Mārupi. Salaspili, Ogri u.tml. 

vietām, tad šajos novados ir pārdomāta infrastruktūra, lai novada pamata 

iedzīvotājiem pie mājām būtu sakārtota vide un pēc darba/skolas skolēniem, 

darbiniekiem un vecākiem būtu iespēja pašiem parūpēties par savu fizisko un 

psihisko veselību, atjaunošanos pēc saspringtās darba dienas vai nedēļas – 

piemērota infrastruktūra, skolas, sporta laukumi un zāles, nemotorizēto 

transportlīdzekļu ceļi, lai no ciemiem nokļūtu vajadzīgās vietās. 

• Tuva galvaspilsētas sasniedzamība gan ar auto, gan sabiedrisko transportu. Ir 

dzelzceļš-laba satiksme ar Rīgu. (3x) 

• Ar daudzveidību. 

• Ar attīstītu infrastruktūru. Laba satiksme. (2x) 

• Šobrīd ar nedrošu Valsts nozīmes autoceļa šķērsojumu – pie Muižas nav 

šķērsojuma, bet cilvēkiem ir vajadzība tikt pāri. 

• Ar brīnišķīgu dabu. Carnikavas dabu un tās ainavām. Meža, dabas parks,  Gauja 

un Gaujas ieteka, ūdens kanāli, jūras un ūdeņu tuvums – esam Latvijas centrā, 

bet tai pašā laikā esam saistīti ar dabu. Līdzsvars. Skaistā jūras piekraste. Pieeja 

Rīgas jūras līcim. Ādažu novadā ir unikāla daudzu ūdeņu pieejamība, kur 

balansēt relaksējošu atpūtu ar intensīvu tūrismu. Dabiska, tīra un patīkama jūras 

krastmala. Nezinu otru tādu pagastu, kuram būtu tuvu jūra, upe (ar ieteku jūrā 

kā bonuss) un ezeri. Svaigs gaiss. (19x) 

• Strauji augošs ar daudz jaunām ģimenēm. (3x) 

• Daudz krievu tautības vecu cilvēku. 

• Cilvēki, attieksme pret dabu un dzīvniekiem. Skaisti, sakopti, smaidīgi. 

• Otrs pēc statistikas apdzīvotākais ciemats Latvijā. Liels ģimeņu ar bērniem 

pārsvars. (2x) 

• Lēnām kļūst par guļamvagonu        

• Ģimenēm draudzīgs novads. 

• Daudz bezmaksas pasākumu. 

• Nēģu svētkiem. (2x) 

• Viens no bagātākiem novadiem Latvijā. Pārsvarā cilvēki ar biznesu Rīgā, kuri 

dzīvo Pierīgā. (4x) 

• Nav atšķirības. 

• Visvairāk ražotnes. (2x) 

• Ādažu Čipsi. 

• Militārais mantojums. 

• NBS. (3x) 

• Klusums un miers. 

• Ar savu sintetiskumu pēc Carnikavas pievienošanas. 

• Ādažu novadam pievienota Carnikava. 

• Novads attīstās, jaunas mājas, jaunas ielas. 

• Maz autobusu. 

Divezeri 
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• Grūti pateikt, novadā ir daudz nepilnību, lai adekvāti salīdzinātu. 

Garciems 

• Īsti neatšķiras ne ar ko. Es nevarētu teikt, ka, piemēram, Mārupē ir kaut kas 

vairāk vai mazāk kā Ādažos un otrādi. Parasts novads, tāpat kā citi Pierīgas 

novadi. 

• Ar pilnīgi neko. 

• Ar to, ka atrodas pie jūras un Gaujas upes. 

• Piejūras ciemi tuvu Rīgai. 

• Sakopts, laba reputācija. 

Garkalne 

• Ar sliktu pārvaldi, korupciju, būvvaldes visaltļautību. 

• Pārapdzīvotība un nav veloceliņa no Ādažu centra uz Āņiem. 

• Ādažu novadā ir lieliski dzīves apstākļi ģimenēm ar bērniem un sportiski 

aktīviem cilvēkiem. 

• Atrašanās Pierīgā ietekmē to, ka novadu dzīvesvietai izvēlas daudz jaunu, 

aktīvu salīdzinoši turīgu ģimeņu. Tas dod iespēju attīstīties novadam gan 

finansiālā ziņā, gan izmantojot šo aktīvo cilvēku potenciālu – varam pieminēt 

kaut vai apkaimju biedrības u.tml. Ādažos ir ļoti labi attīstīts novada centrs, pati 

pilsēta, kas ir dzīva un darbīga, ar veikaliem, kafejnīcām utt. Esmu dzīvojusi arī 

citur Pierīgā, tāpēc varu salīdzināt. Protams, savu artavu Ādažiem dod arī tas, 

ka kareivji no bruņotajiem spēkiem tāpat patērē šos pakalpojumus. Atšķirībā no 

daudziem citiem novadiem, Ādažos ir samērā labi attīstīta arī ražošanas sfēra. 

• Ir gan darba vietas, gan atpūtas iespējas. 

• Attīstīta, salīdzinoši kompakta, bērnu izglītības un interešu aktivitāšu iespējas. 

• Labi attīstīta sociālā infrastruktūra. 

Garupe 

• Ar to, ka cenšas apēst vairāk nekā var norīt. Ciemi aug kā sēnes, uz esošo 

nodokļu rēķina vienīgā prioritāte novadā ir tikai un vienīgi skolas un PII. 

Protams, jaunieši ir mūsu nākotne, taču ja infrastruktūra un labiekārtošana 

turpinās palikt novārtā, jaunieši izaugs un pametīs novadu. Nevienam negribas 

dzīvot dubļos, tumsā, bez ūdens un kanalizācijas. 

• Drošs, ērts, skaists. 

• Ādažos ir vissliktākā bērnu un pusaudžu uzvedība. 

• Daudz veikali, kas ir forši. 

• Tik forša maza pilsētiņa mums ir, skola, veikals, upe utt. 

Gauja 

• Ļoti sakopta un mierīga vide. 

• Vide, pozitīva attīstība, salīdzinoši sakārtots novads ar daudz iespējām. 

Kadaga 

• Mēs izbaudām galvaspilsētu privilēģijas, neesot galvaspilsētā. 

• Vairāk draudzīga ģimenēm. 

• Vairāk domā par uzņēmējiem nekā par ģimenēm. Vienmēr neapmierināti, ka 

novada teritorijā ir poligons. 
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• Notiek daudz kultūras pasākumu, taču vēlētos, lai vairāk sāktu domāt par 

ģimenēm ar bērniem un finanšu situāciju. 

• Ar drošību, ērtu pārvietošanos, daudz atpūtas / izklaides iespējām ģimenēm, ar 

ēdināšanas sortimentu. 

• Ar armijas klātbūtni, ar vides pieejamību. 

• Latviska vide, pieklājīgi cilvēki, kopienas sajūta. 

• Neredzu atšķirību, katrā novadā savas blusas. 

• Ar dzīves līmeni. 

• Vērsts uz attīstību. 

• No atrašanās vietas – tuvu Rīgai, jūrai, iespējām. 

• Daudz iespēju jauniešiem. 

• Ar dabu, klusumu, mierīgu dzīves stilu, kurus tagad boja ar būvniecību visās 

malās. 

• Sakopts, skaists. (3x) 

• Izcila infrastruktūra. 

• Tuvu Rīga. 

• Sava jūrmala. 

Kalngale 

• Ar iespējamo potenciālu attīstībai, ja kāds to prastu attīstīt. 

• Ar Gaujas upes un jūras ūdeņiem, ezeriem, ar aizsargājamiem augiem, Piejūras 

parku, Garciema takām. 

• Mums ir jūra, upe, ezeri, skaisti meži un lauki. 

Lilaste 

• Ar mežu un ezeru daudzveidību, unikālajām dabas bagātībām, Gaujas ieteku 

jūrā. 

Siguļi 

• Jūru un lobēliju. 

• Ar poligonu. 

• Ar skaistu dabu. 

• Tuvu galvaspilsētai. 

• Daba un vide. 

Stapriņi 

• Turīguma līmeni, NATO poligonu. 

• Ar sliktu ielu un ceļu infrastruktūru. 

• Lielums. 

• Īsti neatšķiras. 

• Tuvu Rīgai. 

• Ādažu novadam ir lieliskas iespējas attīstīties – tā ir iecienīta pieRīgas teritorija, 

kurā cilvēkiem patīk gan dzīvot, gan atpūsties. Attiecīgi – ir lieliskas iespējas 

nodrošināt pietiekamu budžeta ieņēmumu sadaļu novada attīstībai, kas, ne 

vienmēr, tiek sekmīgi izdarīts, izvirzot neskaidras prioritātes un pasākumu 

plānošanu. 

• Ar jaunu cilvēku īpatsvaru. 

• Grūti pateikt. Forša Pierīgas pilsēta! Varbūt ar to, ka Ādaži ir pilsēta, kurai tek 

cauri Gauja un ir tuvu jūra! Un vēl – mums ir pašiem savs militārais poligons. 



14 
 

• Strauji augošs novads ar salīdzinoši gados jaunu iedzīvotāju vidējo vecumu. 

• Draudzīgs, sakopts. 

Nezinu, kurā ciemā 

• Lielo skolēnu skaitu skolās. 

• Ar gados jauniem iedzīvotājiem 

• Ar labām iespējām atrast darbu un darba vietu 
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Kādas ir Ādažu novads vērtības? 
Apkopojot iedzīvotāju atbildes, skaidri iezīmējas vairākas dominējošas Ādažu novada 

vērtību kategorijas. Visbiežāk izcelta ir daba un vide – novada bagātīgā dabas 

daudzveidība (Gauja, jūra, meži, dabas parks “Piejūra”) tiek vērtēta kā galvenā 

priekšrocība, un tās saglabāšana ir būtiska identitātes sastāvdaļa. Tāpat nozīmīgs 

aspekts ir iespēja dzīvot pie dabas un vienlaikus būt netālu no galvaspilsētas. Otrs 

būtiskākais virziens ir ģimene un bērniem draudzīga vide – uzsvērta gan daudzbērnu 

ģimeņu klātbūtne, gan atbalstošā infrastruktūra: bērnudārzi, skolas, interešu izglītības 

iespējas. 

Liela uzmanība pievērsta arī cilvēkiem un kopienai – iedzīvotāji atzīst savstarpēju 

cieņu, sadarbību un kopības sajūtu kā nozīmīgas vērtības. Tāpat tiek novērtēta attīstība 

un ilgtspējība, kas izpaužas kā vēlme saglabāt līdzsvaru starp vides, sociālajiem un 

ekonomiskajiem aspektiem. Tiek arī pozitīvi vērtēta uzņēmējdarbības attīstība un 

infrastruktūras pieejamība. 

Pozitīvi izcelta Ādažu atrašanās vieta – tuvu Rīgai, ar ērtu piekļuvi sabiedriskajam 

transportam un pakalpojumiem. Atsevišķi minēta arī kultūra un vēsture, īpaši izceļot 

nacionālās tradīcijas, svētkus un vietējo kultūras piedāvājumu. 

Tomēr līdzās pozitīvajam tiek minēti arī izaicinājumi – pārāk liela centralizācija 

Ādažos, nepietiekamas brīvā laika pavadīšanas iespējas ārpus centra, kā arī atšķirības 

starp deklarētajām vērtībām un reālo praksi. Iedzīvotāji pauž cerību, ka novada attīstība 

balstīsies uz patiesām vērtībām – iedzīvotāju vajadzībām, dabas aizsardzību un 

sabalansētu izaugsmi. 

Kopsavilkums 

1. Daba un vide (>50x) 

• Dabas daudzveidība: meži, ezeri, Gauja, jūra, piejūras parks, svaigs gaiss, 

zaļums. 

• Dabas saglabāšana, saudzēšana, neskarta daba. 

• Aktīva atpūta dabā: pastaigu vietas, velomaršruti, peldvietas. 

• Sakopta un mierīga vide, klusums. 

2. Ģimene un sabiedrība (~40x) 

• Ģimenes, ģimeniskums, daudzbērnu ģimenes. 

• Draudzīga vide bērniem un jauniešiem, izglītības iestādes un pulciņi. 

• Kopienas saliedētība, savstarpējs atbalsts, draudzīgums, cieņa. 

3. Cilvēki un kopiena (~25x) 

• Iedzīvotāji kā novada vērtība – cilvēki, kas ceļ un veido novadu. 

• Labbūtība, drošība, miers, godīgums. 

• Atklātība, līdzdalība, sabiedrības attīstība. 

4. Attīstība un infrastruktūra (~20x) 

• Ilgtspējīga attīstība, izaugsmes potenciāls, atbildīga resursu izmantošana. 
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• Uzņēmējdarbība, industriālā attīstība (Orkla, čipši u.c.). 

• Infrastruktūra: skolas, bērnudārzi, veikali, veselības aprūpe, satiksme. 

5. Ģeogrāfiskie faktori un pievilcība (~10x) 

• Atrašanās vieta pie Rīgas, laba satiksme. 

• Viss tuvu, pieejami pakalpojumi. 

• Pierīgas statuss un plašums. 

6. Kultūra, tradīcijas un vēsture (10x) 

• Novada kultūras dzīve – svētki (Gaujas svētki, Nēģu svētki, kultūras nami. 

• Vēsturiskā identitāte un nacionālās vērtības. 

• Kultūras pasākumi un latvisko tradīciju saglabāšana. 

 

Alderi 

• Daba, saudzējam dabu (2x). 

• Ģimenes, ir daudz ģimeņu (3x). 

• Vide, zaļš novads, tuvu jūra (2x). 

• Vēsture. 

• Tuvu Rīga. 

• Novada iedzīvotāji. 

• Ilgtspējīga un gudra attīstība, cieņa pret apkārtējiem, spēcīgas kopienas. 

Ādaži 

• Ģeogrāfiskā vieta, Pierīga, teritorijas plašums. Viss ir tepat blakus. (4x). 

• Attīstības iespējas, tieksme uz izaugsmi. Ādažu novads tiecas pēc ilgtspējīgas 

attīstības, ņemot vērā gan ekonomiskos, gan vides un sociālos aspektus. Tiek 

veicināta atbildīga resursu izmantošana un vides aizsardzība. Ir potenciāls 

attīstībai. (8x)  

• Teicamas novada tradīcijas – ekonomika, sports, kultūra. 

• Gaujas svētki (2x). 

• Daba, tās tuvums, meži, ezeri, pastaigu vietas dabā, dabas parks “Piejūra”, ir 

kur braukt ar velosipēdiem. Upes malas pilsēta ar tās zaļumu un to skaistumu. 

Gauja, Baltezers, Vējupe, jūra. Piepilsētas dabas daudzveidību un savvaļas 

dzīvnieku un putnu klātbūtni, kuru var parādīt saviem bērniem pastaigas laikā 

un novērtēt to, ka pilsētā var būt ziedoša pļava, gan mežs, gan peldvieta 

vienlaicīgi. Dabas maksimāla saglabāšana. Dabas daudzveidība. (21x) 

• Ceru uz domes saprātīgiem lēmumiem neizbojāt dabas vērtību ar apbūvēm un 

stulbiem projektiem. Dabas saglabāšana ir būtiska novada identitātes 

sastāvdaļa. (2x) 

• Aktīva atpūta dabā. 

• Vietējie uzņēmēji (2x). 

• Kuplas ģimenes, daudz bērnu, ģimeniskums (5x). 

• Draudzīgums, sadarbība (3x). 

• Cieņa (2x). 

• Atbildība. 

• Drošība (6x). 
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• Cilvēku labbūtība (3x). 

• Cilvēki, ģimenes, t.sk., jaunas ģimenes (19x). 

• Bērni, jaunieši, ģimenēm ar bērniem draudzīgs novads (8x). 

• Roka roku mazgā. 

• Centrs sakārtots (2x). 

• Vajadzētu būt, ka ģimenei draudzīga, bet tā nav. Tikai ar vidusskolas stadionu 

nepietiek. Lozungs par ģimenei draudzīgo pašvaldību neiet kopā ar reālo 

pakalpojumu pieejamību (izglītība, ārstniecība, interešu izglītība, sabiedriskais 

transports, ielu apgaismojums tumšajā laikā, u.c.). Skolēniem teju nereāli dabūt 

pulciņus, jauniešiem trūkst aprīkotu laukumu, kur pavadīt laiku. (2x) 

• Ādažu novadam šobrīd ir ļoti paveicies, jo ir pievienota Carnikava, kurā arī ir 

visas vērtības – Novadpētniecības muzejs, Parka estrāde un Kultūras nams 

Ozolaine ar pārdomātu kultūras programmu visa gada garumā, izcila 

vidusskola, kā arī Piemiņas vieta, kurā iedzīvotājiem tikties nozīmīgos LV 

svētkos, Laivu māja, Jauniešu dienas centrs, Promenade uz jūru, labiekārtots 

dambis, Kuģīša braucieni un supošanas&laivošanas iespējas, ērta vilciena 

satiksme uz Rīgu. Turpretim Ādažos ir Kultūras nams ar savdabīgu 

piedāvājumu tikai mācību gada laikā un vasaras garo tukšuma pauzi, 

neizmantots Līgo laukums un diezgan jau bēdīgs Dzīvo Sapņu Dārzs, vasarā vēl 

ir rīdzinieku iecienīta Vējupes 'pludmale' un ar privātīpašumiem iznīcināts 

pastaigu ceļš ap Vējupi, un ārzemju karavīru pārpildītas kafejnīcas un 

sabiedriskais transports, kas nereti pabrauc garām pieturām. 

• Pieejama veselības aprūpe (ir sava poliklīnika, slimnīca), skola, bērnudārzs, 

veikali (3x).  

• Sports. 

• Infrastruktūra daudz maz sakārtota (2x). 

• Kultūras nams.  

• Tallinas šoseja. 

• Atklātība. 

• Iesaiste, tiek atbalstīta sabiedrības attīstība, aktīva līdzdalība un sadarbība, lai 

uzlabotu dzīves kvalitāti vietējiem iedzīvotājiem (2x). 

• Kārtība, miers, sakoptība, klusums, svaigs gaiss (3x). 

• Latviska vēsturisko un nacionālo svētku svinēšanas saglabāšana ar novada un 

pilsētas iedzīvotāju iesaisti. Novada patriotisma stiprināšana. Kultūras 

pasākumu pieejamība. (2x) 

• Ādažiem ir sena vēsture, kas atspoguļojas vietējā arhitektūrā un kultūras 

tradīcijās. Latvieši. (2x) 

• Novadā tiek veicināta izglītības un kultūras attīstība. Šeit ir gan bērnudārzi, gan 

skolas, kas nodrošina augstvērtīgu izglītību. Arī bibliotēkas ir pieejamas, kā 

viens no kultūras centriem, nodrošina iedzīvotājiem plašas izglītības un 

informācijas iespējas. (5x) 

• Man nav zināmas, neviens nesaka. 

• Ļoti profesionālas algas no sociālā dienesta. 

• Viss patīk. 

• Katram cilvēkam justies labi, droši un būt apmierinātam ar savu pagastu. 

• Bērnu un jauniešu attīstība, izglītība. 

Āņi 

• Vide cilvēkiem 
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Baltezers 

• Daba – ezeri, meži, tikai, diemžēl, ļoti nesakopti! (2x) 

• Izglītība. (2x) 

• Baltezera baznīca. 

• Piejūras dabas parks. 

• Gauja. 

Birznieki 

• Svaigs gaiss, klusums. 

Carnikava 

• Cilvēki, cilvēki, kuri šeit dzīvo, bērni, darbinieki. Cilvēki, kuri var celt un var 

gremdēt; šobrīd vairāk velk uz leju, nevis ceļ. (9x) 

• Daba, (jūra, Gauja, ezeri, dabas parks, meži, ainavas, plašās pļavas, pieeja Rīgas 

jūras līcim, dzīvnieki), ko nepieciešams saglabāt. (24x) 

• Uzņēmējdarbība. (2x) 

• Plaša klāsta interešu izglītības pulciņi. 

• Vide. Svaigs gaiss. (2x) 

• Sakoptība. 

• Infrastruktūra. (3x) 

• Laba satiksme. 

• Industrija, ražotnes attīstība – firmas, kas ražo produkciju – Ādaži čipši, Orkla, 

Muesli Graci (2.) 

• Kultūra. 

• Carnikava. (2x) 

• Nēģi, nēģu svētki. (2x) 

• Novads attīstās, jaunas mājas, jaunas ielas. 

• Gados jauni iedzīvotāji. 

• Jaunajām ģimenēm draudzīga pašvaldība, ģimeniskums. (7x) 

• Atrašanās lokācija, tuva galvaspilsētas sasniedzamība gan ar auto, gan 

sabiedrisko transportu, tās pieguļošās teritorijas, izdevīgs tranzīta mezgls. (7x) 

• Pieejama izglītība vecuma grupām līdz pat augstskolai. 

• Ādaži ir pametuši novārtā Carnikavas kultūru un tradīcijas. 

• Birokrātija… 

• Nav skaidri saprotamas, jo piesauktās vērtības krasi atšķiras no darbiem. 

• Karīna uz visām avīzēm un pasākumos. 

• Labklājība. (2x) 

• Izglītība. 

• Diemžēl nevaru nosaukt ne vienu. 

• Aktīvs dzīvesveids. 

• Daudz mājas. 

Divezeri 

• Nav tādu. 

Garciems 

• Kārtība, drošība, prieks. 

• Jūra, ezeri, Gauja. 
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• Es teiktu, ka bērni. Lai gan man pašam vēl nav bērnu, tomēr es redzu, ka Ādažu 

novadā (arī iepriekš Carnikavas novadā) liels uzsvars tiek likts uz bērniem, jo ir 

ļoti daudz gan jaunu izglītības iestāžu (pirmsskolu, pamatskolu, vidusskolu), 

gan atjaunotu izglītības iestāžu. Carnikavā sākumā bija pamatskola, kas pēc tam 

ieguva vidusskolas statusu lielā bērnu skaita dēļ, kā arī novada centības dēļ. 

Ādažos ir pieejami daudz dažādi pulciņi un nodarbības bērniem. Tomēr ir arī 

dažas lietas, kas vēl jāpilnveido. Piemēram, novadā ir kopumā ļoti maz brīvā 

laika pavadīšanas iespēju – viss ir koncentrēts Ādažu pilsētā. Apsveicama ir 

ideja par sporta laukuma izveidi Garciemā, tomēr vajag attīstīties un vairāk 

īstenot dažādus projektus, kas saistās ar brīvā laika pavadīšanu gan bērniem, 

gan arī pieaugušajiem. Es arī kā pieaugušais, labprāt, pamētātu basketbola 

bumbu grozā, ja vien tādi būtu. 

Garkalne 

• Neesmu pamanījis. 

• Ģimene. (2x) 

• Kopiena. 

• Sakopta apkārtne. 

• Latviska vide, attīstīta, salīdzinoši kompakta, bērnu izglītības un interešu 

aktivitāšu iespējas. 

• Domāju, ka novada vērtībai būtu jābūt ģimenei un kopienai visplašākajā nozīmē 

– ar dažādību, sadarbību un cieņu. Kad netiek izcelta kāda īpaša sabiedrības 

grupa, bet uzsvars likts uz to, lai labi justos visi. Autobraucēji, riteņbraucēji, 

kājāmgājēji, jaunieši, seniori, bērni, suņu īpašnieki, nūjotāji, sportisti utt., u.tml. 

– visiem ir iespējams vienlīdzīgi atrasties kopā, neierobežojot nevienu no 

grupām, vien darot tā, lai visi viens pret otru izturētos ar cieņu.  

• Vēl viena liela vērtība, protams, ir daba un tās saglabāšana. Lielā mērā novada 

lielais pievilkšanas spēks ir tieši dabas klātbūtne – meži, jūra, daudz zaļuma. To 

visiem spēkiem jācenšas saglabāt. (2x) 

• Cilvēki. 

Garupe 

• Tikai skolas, pārējiem nekā. 

• Lielāks budžets. Tuvu jūrai. Poligona šāvienu un sprādzienu skaņas... 

• Skolas. 

• Gauja. 

• Gudrība. 

Gauja 

• Ģimene, izglītība. 

• Vajadzētu būt bērniem un ģimenēm. 

• Atpūta, attīstība, ģimenes. 

Kadaga 

• Lauku miers, ģimeniskums. 

• Ģimenes. (2x) 

• Es ceru, ka galvenā vērtība ir un būs tā iedzīvotāji. Ādažu novada vērtība ir 

iedzīvotāji. ja to nebūtu tad nebūtu nekā. (5x) 

• Sakopta vide. (3x) 
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• Biznesa attīstība. 

• Attīstība. 

• Laba atrašanās vieta. 

• Drošība. (2x) 

• Pozitīva vide. 

• Kopības sajūta. 

• Nav ne jausmas. 

• Neskarta daba kas blakus Rīgai. 

• Dzīvesvietas ērtums, jo tā atrodas tuvu sabiedriskajam transportam, darbavietai, 

skolai un bērnudārzam, kā arī ikdienas drošība, jo īpaši ceļā uz skolu. 

Mājsaimniecībā ar bērniem ļoti nozīmīgi faktori ir spēļu laukumiņu vai teritoriju 

fiziskām aktivitātēm, dabas un ūdeņu tuvums. 

• Piedāvāto un ērti sasniedzami pakalpojumu pieejamība, jo dažādi pakalpojumi 

ir pieejami tuvu mājām. (2x) 

• Godīgums. 

Kalngale 

• Daba, dzīvojamais guļamrajons tuvu Rīgai, vilciens uz Rīgu. 

• Piejūras parks, jūra. 

Lilaste 

• Pirmkārt, cilvēki. Otrkārt, daba, tostarp meži, jūra, ezeri, Gauja, putni, augi u.c. 

Treškārt, kultūra, vēsture un tradīcijas. 

Siguļi 

• Daba. 

• Dzīvesvieta ģimenēm. 

• Ģimene. 

• Zaļa vide. (2x) 

• Ģimenes ar bērniem. 

Stapriņi 

• Cilvēki, vide. 

• Uzbūvēt nevajadzīgu skolu Podniekos. 

• Tuvu galvaspilsētai, vēsturiska atpazīstamība. 

• Ādažu svētki un gadatirgus. 

• Viss ir vienuviet. 

• Daba, aktīvs dzīvesveids, drošība. 

• Rīgas tuvums, attīstīta infrastruktūra (100% vienā šosejas pusē, kas ir mīnuss). 

• Daudz ievērojamu mūziķu, skaists kultūras centrs un pilsēta, kura attīstās! 

• Gauja, jūra, meži, Rīgas tuvums, militārā bāze. 

• Godīgums, atbalsts savējiem, draudzīgums. 

Nezinu, kurā ciemā 

• Sakoptība. 

• Ģimene, bērni. 

• Aktivitātes. 

• Baltijas jūras līcis, Gauja, ezeri. 

• Izaugsme, attīstība, iespējas. 
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Kādu vēlētos redzēt VIETĒJO KOPIENU, SABIEDRĪBU 

Ādažu novadā pēc 12 gadiem? 
Apkopojot Ādažu novada iedzīvotāju vēlmes, izkristalizējas skaidra vīzija par 

saliedētu, ilgtspējīgu un cilvēkcentrētu kopienu. Visbiežāk minētā vēlme ir vienota, 

saliedēta un savstarpēji saprotoša sabiedrība – šāda ideja izskan vairāk nekā 20 atbildēs. 

Iedzīvotāji alkst cieņas, sadarbības, vienotības starp dažādiem novada reģioniem (īpaši 

starp Ādažiem un Carnikavu), kā arī iekļaujošas attieksmes pret dažādām sabiedrības 

grupām. 

Ļoti būtiska ir arī zaļā, ilgtspējīgā vide – tiek uzsvērta nepieciešamība saglabāt dabas 

vērtības, nepieļaut pārapbūvi un atbalstīt videi draudzīgu dzīvesveidu. Līdzās tam 

izskan vēlmes pēc modernizācijas, digitālajām prasmēm un izglītības pieejamības – ne 

tikai bērniem, bet arī pieaugušajiem. 

Sabiedrības aktīva iesaiste, līdzdalība un sadarbība ar pašvaldību ir būtisks aspekts 

– vēlme pēc sabiedrības, kas nevis tikai kritizē, bet iesaistās, organizē un veido. Tāpat 

tiek uzsvērta vēlme pēc ģimenēm draudzīgas vides, kultūras dzīves saglabāšanas un 

ekonomiskas stabilitātes. 

Iedzīvotāji arī aicina pašvaldību būt iekļaujošai, informēt sabiedrību laikus, kā arī 

veicināt godīgu, godprātīgu attieksmi pret sabiedrību kopumā. Daļa iedzīvotāju 

vēlētos saglabāt esošo – to uztver kā pietiekami labu. Būtiska arī ir drošība, transporta 

un infrastruktūras pieejamība, īpaši pie daudzstāvu mājām un starp ciemiem. 

Kopsavilkums 

Sabiedrības saliedētība un savstarpējās attiecības 

• Vienota, saliedēta sabiedrība. 

• Iekļaujoša, cieņpilna, ar kopīgiem mērķiem, mazāk kritikas, vairāk sapratnes un 

sadarbības. 

• Atvērta, aktīva līdzdalībā, radoša sabiedrība. 

• Draudzīga, izpalīdzīga, saprotoša. 

• Mazāk konflikti, vairāk sadarbības starp Ādažiem un Carnikavu. 

Vide un ilgtspējīga attīstība 

• Zaļa, dabai draudzīga, ar saglabātu ainavu. 

• Sakopta, ar parkiem un atpūtas vietām. 

• Nepārbāzta, mazāka apbūve un bez piesārņojuma. 

• Ilgtspēja kā vērtība, ekoloģisks dzīvesveids. 

Izglītība un zināšanu sabiedrība 

• Sabiedrība ar digitālajām un mūsdienīgām prasmēm. 

• Izglītota sabiedrība, arī pieaugušajiem. 

Aktīvs dzīvesveids un veselība 

• Sportiska, veselīga, kustīga kopiena. 
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• Bezmaksas aktivitātes, pārgājieni, vingrošana. 

Ekonomika un labklājība 

• Turīga, pārticīga. 

• Uzņēmīga, ar vietējo biznesu sadarbību. 

• Godīgi nodokļu maksātāji, finansiāli atbildīgi. 

Pašvaldības un sabiedrības sadarbība 

• Aktīva kopiena ar reālu ietekmi uz pašvaldību. 

• Pašvaldība ieklausās, sadarbojas, uzticas sabiedrībai. 

Kultūra un nacionālā identitāte 

• Latviska, nacionāla, patriotiska sabiedrība. 

• Kopīga kultūras dzīve un svētku tradīcijas. 

Ģimeniskums un demogrāfija 

• Draudzīga ģimenēm ar bērniem. 

• Jaunās ģimenes kā prioritāte. 

• Pozitīva dzimstības / mirstības bilance. 

Citas tēmas 

• Samazināts ienācēju skaits, mazāk pārmaiņu. 

• Drošība, mazāk satiksmes, vairāk stāvvietu. 

• Kritika pret attīstību bez stratēģijas. 

• Informācijas pieejamība, laikus informēta sabiedrība. 

 

 

Alderi 

• Draudzīgu. 

• Cieņpilnāku vienam pret otru. 

• Vienotu, saliedētu (3x) 

• Tādu pašu kā tagad. 

• Sakoptāka. 

Ādaži 

• Modernu, mūsdienīgu, inovatīvu, ar digitālajām prasmēm (7x). 

• Zaļi domājošu, tādu, kas apzinās, ka sakārtota infrastruktūra un zaļās zonas ir 

vērtība, dabai draudzīgu. Dabai draudzīgu pilsētu. Upes malas pilsēta ar tās 

zaļumu un to skaistumu. Attīstīties tā, lai koki nav jānocērt, bet pielāgot esošo 

ainavu projektam. Netiekties pēc apbūves pilsētas. Vislielāko uztraukumu 

sagādā pēdējo brīvo pleķīšu aizbūvē. Gribas, lai ir zaļāk visādās nozīmēs. Alejas 

koku, viss ir nobūvēts vai pliks (9x). 

• Kā vienotu kopienu, kur biznesmenis, kalpotājs, sportists, mākslas pārstāvis 

runātu vienā valodā /Ādažu/. Iekļaujoša un atbalstoša kopiena, kas atbalsta 

savus novadniekus izcilniekus neatkarīgi no vecuma grupas. (4x) 
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• Atvērtu, radošu un aktīvu, biežāk iesaistāmies dažādos kopējos pasākumos – kā 

kultūras, tā uz novada attīstību vērstos. Ar atbildību / lepnumu par savu novadu. 

Spējīgu un aktīvu, iesaistoties sabiedrības jautājumos un līdzdalībā. Nu 

aktīvāku, bet ne tik dumju kā šobrīd (šķēršļi bērnudārza celšanai, mirušu ēku 

atjaunošanas vēlmes). Jācīnās par vairuma vēlmēm, ne indivīdu. Tādu, kas pati 

kaut ko rosina / dara. (13x) 

• Izglītotu (2x). 

• Godīgu (2x). 

• Dzīvespriecīgu. 

• Ģimenisku, joprojām draudzīgu ģimenēm ar bērniem (3x). 

• Ar pozitīvu dzimstības /mirstības bilanci, starp “jaunākajām” Latvijā 

(iedzīvotāju vidējais vecums) (2x). 

• Turīgu, pārticīgu (3x). 

• Proaktīvu, ieinteresētu, mērķtiecīgu. Ka kopienas mazāk kritizētu pašvaldību, 

gaidītu no tās, bet vairāk darītu paši un ar pozitīvāku attieksmi, nerakstot ķengas 

un komentārus sociālajos tīklos, sarīdot iedzīvotājus, ar negatīvismu panāk 

mazāk nekā ar pozitīvismu (5x). 

• Balstīta uz kristīgām vērtībām, vairākas pašdarbnieku darbnīcas bērniem un 

pieaugušajiem, patiesās rūpēs par apkārtējiem cilvēkiem un vidi. 

• Inteliģentu, ar spēju komunicēt, nepazaudēt cilvēcību, cieņu (3x). 

• Ieguldīt savas spējas un talantus novada attīstībā. Tādu, kas lepojas ar savu 

novadu! Spēju pašiem izvērtēt novada nākotnes vadītājus. Ar atbildības sajūtu 

vienam pret otru. Ar kopīgiem mērķiem. (4x) 

• Draudzīgāku, vienotāku, izpalīdzīgāku, saliedētāku. Gribētos, lai sabiedrība 

būtu vienota savās vērtībās, neatkarīga no sastāva, lai nemeklē atšķirīgo, 

piemēram, Ādaži – Carnikava, bet meklē kopīgos saskares punktus. Visi grib 

drošu vidi, visi grib bērniem labu izglītību, saglabāt dabu jaunajām paaudzēm, 

attīstīt infrastruktūru utt. Tikpat atsaucīgu un draudzīgu sabiedrību! Viens par 

visiem, visi par vienu! (22x). 

• Sportiskāku, veselīgu, kas brīvajā laikā nodarbojas ar sportu vai aktīvo atpūtu 

(brauc ar riteni, peld, skrien utt.) (6x). 

• Sakoptāku (2x). 

• Nekorumpētu. 

• Sakārtot auto stāvvietas pie katras dzīvojamās daudzstāvu mājas, kad katram 

dzīvoklim pienākas 1 auto stāvvieta. 

• Apvienoties ar Rīgu. 

• Nepārbāztu, lai visi iebraucēji pēc 2000 g. brauc atpakaļ uz saviem laukiem 

(2x). 

• Uzņēmīgu. 

• Pārliecinātu un bez kredītiem. 

• Izglītotu jauno paaudzi, ar vēlmi strādāt! 

• Vispirms vajag vietu, kur tai kopienai satikties un veidoties, un citu, jaunu, 

pretimnākošu domes vadību, kas jau saknē neiznīcinātu katru iniciatīvu. 

• Stabilu. 

• Uz dzīvi novadā ierodas daudz jaunās ģimenes. Tāpēc vērstu vairāk uz jaunajām 

ģimenēm un aktivitātēm mazajiem bērniem. (2x) 

• Pamatīgs latviešu pārsvars pret citām tautībām (2x). 

• Lai pārāk nemainās, šobrīd ir labi (2x). 
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• Nevajadzīgs institūts. 

• Jaunu ar ienākumiem virs vidējā. 

• Nezinu, grūti pateikt, nevaru iedomāties, neliekas tas svarīgi (3x). 

• Vēlos, lai Ādaži kļūtu vēl labāki. 

• Smuki. 

• Latvisku. 

• Mazāk pompozu. 

• Tādu, kas ciena līdzcilvēkus un ievēro satiksmes noteikumus un tauvas joslas 

nosacījumus, dzīvojot ūdeņu tuvumā. 

• Vairāk saprotošākus. 

• Turpināt gada tirgus un citus pulcēšanās pasākumus. 

• Sakārtotu infrastruktūru. 

Āņi 

• Saliedētu, izpalīdzīgu, izglītotu 

Baltezers 

• Izglītotāku. (2x) 

• Tādu, kas interesējas par visa novada attīstību, ne tikai par Ādažu pilsētas vai 

Carnikavas izaugsmi! 

• Labu. 

• Daudzpusīgu, aktīvu, atvērtu, videi draudzīgu. Cilvēkus un kopienu, kas 

darbojas un funkcionē ilgtermiņā un plašā diapazonā. Kas fokusējas uz dzīves 

uzlabošanu visām dzīvajām būtnēm, kas altruismu un ilgtspējīgas izvēles 

uzskata par savām pamatvērtībām, nevis izrādīšanos ar sporta auto un citiem 

muļķīgiem statusa simboliem. 

• Es vēlētos, lai Ādažu pašvaldība vairāk iesaistītu un ieklausītos iedzīvotāju 

domās par to kas ir nepieciešams. Lielāka cieņa pret iedzīvotājiem. 

• Īsteno Latvijas patrioti ar atbildīgu attieksmi pret apkārtējo vidi. 

Birznieki 

• Klusāku, mazāku satiksmi, labākus ceļus un ciemiem iespējams sakārtot vidi. 

Carnikava 

• Ne tik strauji apbūvētu, pārāk liela noslogotība esošajai infrastruktūrai. Jau 

tagad ar vienu peldbaseinu nepietiek. 

• Jaunāku paaudzi pašvaldības administrācijā ar mūsdienīgāku pieeju. (2x) 

• Jaunu, aktīvu un ieinteresētu vispārējā labuma gūšana, ne savtīgu mērķu vadītu. 

• Saliedētu un darbojošos vienoti kopēju mērķu vārdā, ar vēlmi vairāk iesaistīties 

un organizēt, draudzīgu un aktīvu darbojoties kopā roku rokā. Vienotu. 

Saliedētāku starp Ādažu pag. un Carnikavas pag. Normālu, tādu kura neēd viena 

otru, bet vēlams ātrāk. (13x) 

• Ieinteresētu. 

• Sadarbīgai ar pašvaldību un pašvaldībai atbilstošu. 

• Vietējo kopienu centrus, kur var satikties un īstenot savus hobijus. 

• Izpalīdzīgu. 

• Demokrātisku, atvērtu, ieinteresētu politiskajos procesos, vienotu pret 

korupciju. (3x) 

• Sadarbošanās un vienādi nosacījumi gan Carnikavai gan Ādažiem. 
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• Nacionālu, latvisku. (3x) 

• Apmierinātu ar dzīvi Carnikavā. 

• Ne tikai pievērst uzmanību ģimenēm ar bērniem, bet arī ģimenēm bez bērniem. 

Ģimene var būt divi cilvēki un suns vai kaķis. 

• Vidi saudzējošu. Iedzīvotāji kā liels, tā mazs rūpējās par dabas saglabāšanu. (2x) 

• Līdz novada iedzīvotājiem savlaicīgi nonāk informācija par aktivitātēm un 

notikumiem novadā, ne pēdējā brīdī.  

• Kā arī pati sabiedrība ir aktīvāka. Vairāk ir to iedzīvotāju, kuri seko līdzi 

notikumu gaitai. 

• Uz sadraudzību vērsta, dzīvo savā zemē un dara to ar godu. Cilvēki saprot 

kopīgu mērķi, uz ko tiecās un bez sīkumainas kritizēšanas iesaistās un palīdz 

viens otram, lai veidotu kopēju rezultātu. (2x) 

• Kā kopienu. Gribu redzēt kaimiņu svētkus un draudzīgu, atbalstošu kopienu. 

• Tādi kā es pēc 12.gadiem diemžēl novadam svarīgi nebūs. 

• Aktīva, plaši pazīstama, pašvaldība uzticas kopienām un palīdz realizēt 

iedzīvotāju idejas. (3x)  

• Drošāku un aktīvāku un kuplāku. 

• Daudzveidīgu (bērni, jaunieši, pieaugušie, pensionāri) un iekļaujošu. 

• Lai nav tik daudz ienācēju ... lai nepieaug tik strauji iedzīvotāju skaits. 

• Mazāk iedomīgus “jaunbagātniekus” ,kas nopērk dzīvokļus Podniekos kredītā 

un sajūtas vareni... 

• Godīgi nodokļu maksātāji savam novadam. Ir nauda ir iespēja ieguldīt, attīstīt, 

sakārtot, rekonstruēt. 

• Grūti pateikt, 12 gadi ir pietiekami ilgs laiks, lai sniegtu objektīvu viedokli. 

• Carnikava – pilsēta. 

• Ar paēdušiem visiem skolēniem katru dienu.  

• Kustīgāku – nepieciešams gājēju/ velo ceļš Carnikava – Ādaži ar drošu 

šķērsojumu pie Muižas. 

• Vairāk autobusu, ārstniecības iestādes. 

Divezeri 

• Vienotu, lai visiem viss ir un nav jācīnās. 

Garciems 

• Gribētos redzēt kopienu un sabiedrību izglītotu, sociāli atbildīgu un 

nevienaldzīgu. Tomēr, tie ir tikai sapņi, jo kopējais cilvēku izglītības līmenis 

(nav jāsaprot tikai augstskolā iegūto papīru ziņā) ar katru gadu samazinās un 

sarūk. Ar katru gadu cilvēki paliek aizvien vienaldzīgāki gan par dabu, vidi, 

apkārtējiem cilvēkiem, tomēr nez kāpēc nepaliek vienaldzīgāki par sevi. Ja 

cilvēki dzīvojamā zonā (atļautais ātrums 20kmh) brauc uz 60 un pat vairāk 

km/h, tad mēs nevaram runāt par to, ka šis cilvēks ir izglītots, sociāli atbildīgs 

un rūpējas par citiem. Vienkārši nevaram. Tāpēc tās ir tikai manas vēlmes un tās 

arī paliks tikai par manām vēlmēm. 

• Sakoptāku. 

• Smaidīgu, labsirdīgu, veselu, draudzīgu. 

• Vēlētos redzēt vietējo kopienu kā saliedētu sabiedrību, kurā par visām 

iedzīvotāju grupām ir padomāts. 

• Ciemi savienoti ar Ādažiem. 
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• Saliedētu, dažādi kopienas pasākumi, lai cilvēki ir draudzīgāki, vairāk 

ieinteresēti citos. 

Garkalne 

• Latvisku, patriotisku. (4x) 

• Krāsainu. Centrētu uz cilvēka labbūtību. 

• Atsaucīgu. 

• Vēlētos, lai vietējā kopiena būtu vērsta uz sadarbību un apkārtējo interešu 

respektēšanu. 

• Droši vien tādu, kā aprakstīju iepriekšējā jautājumā :) Cieņa, sadarbība. 

• Izglītības un interešu aktivitāšu iespējas arī pusaudžiem un pieaugušajiem. 

• Ir labi kā ir. 

Garupe 

• Nevēlos iesaistīties attiecībās ar kaimiņiem. Ļoti nepatīk pēdējā laika novada 

tendence sadrumstalot kopienas pa ciemiem, atdalot tos vienu no otra. Kāpēc 

nevar būt pagasta vai novada kopienas, kuras balstās uz apzinātu iesaistīšanos? 

Nevis veidot kaut kādas lokālas kopienas no kurām ir grūti izvairīties un kurās 

grūti risināt problēmas bez strīdiem. 

• Aktīva, ģimenes, sportiska, radoša. 

• Mazāk naida un strīdu. Attīstība un cieņa vienam pret otru. 

• Parkus. 

Gauja 

• Draudzīgu. 

• Vairāk vietējo ciemu aktivitātes un sadarbību starp iedzīvotājiem un 

iedzīvotājiem un pašvaldību. 

Kadaga 

• Varbūt ar mazākiem sastrēgumiem pilsētas centrā, bet tikpat dzīvīgu. 

• Saglabāt esošo, nebūt pārapdzīvots. 

• Vairāk saliedētu, draudzību, vienotu. (6x) 

• Labvēlīgu. 

• Pretimnākošu.  

• Vēlētos, lai Ādažu novads kļūtu par visdraudzīgāko novadu ģimenēm. 

• Uz attīstību un sasniegumiem vērstu. (2x) 

• Atbildīgu. 

• Ar uzlabotu infrastruktūru. 

• Cerams, ka vismaz tādu pašu, nevis sliktāku. 

• Nav ne jausmas. Gribētos labākus ceļus novadā. 

• Radošus, atsaucīgu, gudru. 

• Apmierinātu. 

• Mazāku pēc izmēra, jo pārtopot par kārtējo Pierīgas Iļģuciemu vai Purvciemu 

tam vairs nebūs konkurētspējīga pievilcība. 

• Sadarbīgi, bet ne mērķtiecīgi un finanšu resursiem atbilstoši sagatavota 

pašvaldības Attīstības plānu apšauboši, kā tas daudzos jautājumos ir šobrīd. 

• Joprojām Nēģu un Gaujas svētkus. 

Kalngale 
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• Tādu, kas uzklausa iedzīvotāju viedokli, nevis pašizdomājumus. 

• Aktīvu un progresīvu. 

• Saliedētu, draudzīgu neatkarīgi no iedzīvotāju tautības. 

Lilaste 

• Saliedētu. 

Siguļi 

• Vienotu, saliedētu. (2x) 

• Ģimenes ar bērniem. 

• Kultūras un sporta aktivitātes, piemērām bezmaksas pasākumi veselības 

veicināšanai: pārgājieni vai vingrošana, aktivitātes priekš bērniem. 

• Orientētu uz ilgtspēju. 

• Aktīvu, mērķtiecīgu. 

Stapriņi 

• Plaukstošu un daudzskaitlīgu. 

• Tādus, kuriem neinteresē Carnikavas /Ādažu savstarpējie kašķi, bet kopīga 

darba rezultāts, kurš balstīts uz loģikas principiem. 

• Atvērtāku sabiedrību. 

• Vienotāki, novads ģimenēm un ar vairāk atpūtas iespējām, kur pastaigāties ar 

ģimeni vai aktīvo atpūtu. 

• Draudzīgu. 

• Saliedēta kopiena, ko vieno gan vietējā saimnieciskās darbības attīstība 

(uzņēmējs palīdz uzņēmējam), gan brīvā laika pavadīšanas veidi – iespējas gan 

tautas sporta nodarbībām, gan iespējas jauniešiem apgūt sportu sporta skolā, ar 

atbilstošu infrastruktūru (ko izmanto gan sporta skola, gan iedzīvotāji, gan 

viesi). Cilvēki no citiem novadiem brauc uz Ādažiem, jo šeit ir pasākumi, aktīva 

laika pavadīšanas iespējas – tas atkal dod pienesumu Ādažu uzņēmējiem un 

pašvaldības budžetam. 

• Vēlētos pieredzēt atbalstošu un gatavu ne tikai prasīt, bet arī ieguldīt savus 

spēkus vispārējam labumam. Ir attīstīta senioru infrastruktūra, uz veikalu droši 

un vienkārši var tikt jebkurš – ar ratiņiem, kājām, arī tas, kurš atrodas šosejas 

otrā pusē, jo tie, kam šodien pie 50, tad būs 60+. 

• Iecietīgu un saliedētu. 

• Atbalstošu, godīgu, draudzīgu, empātisku. 

Nezinu, kurā ciemā 

• Saliedētu, veselīgu, aktīvu. 

• Latvisku. 

• Iesaistošu un aktīvu. 

 

 



28 
 

Kādu vēlētos redzēt VIDI, APBŪVI un PUBLISKO 

ĀRTELPU Ādažu novadā pēc 12 gadiem? 
Iedzīvotāju redzējums par Ādažu novadu 2037. gadā iezīmē skaidru vēlmi pēc zaļas, 

ilgtspējīgas, sabalansētas un cilvēkam draudzīgas vides. Galvenie uzsvari ir uz zaļās 

infrastruktūras saglabāšanu un attīstīšanu – meži, pļavas, koki, bioloģiskā 

daudzveidība, kā arī pastaigu takas un parki. Videi jābūt ne tikai estētiski sakoptai, bet 

arī veselīgai – iedzīvotāji vēlas samazināt gaisa un trokšņa piesārņojumu, aizliegt 

kaitīgās darbības (piemēram, bioloģisko atkritumu dedzināšanu), attīstīt atkritumu 

šķirošanu arī publiskās vietās. 

Apbūves attīstībā iedzīvotāji vēlas izvairīties no pārapdzīvotības un augstceltnēm. 

Priekšroka tiek dota mazstāvu, ainavā iekļautai apbūvei ar kvalitatīvu un estētisku 

arhitektūru, kā arī renovācijai un sakārtošanai, nevis jaunas apbūves ekspansijai. Tāpat 

iedzīvotāji sagaida pārdomātu, sabiedrības vajadzībām pielāgotu publisko ārtelpu 

– vairāk parku, bērnu un sporta laukumu, kultūras un sabiedrības centru, vietu aktīvai 

atpūtai dažādām vecuma grupām. 

Transporta jomā uzsvars ir uz drošu, videi draudzīgu un pieejamu pārvietošanos – 

veloceliņiem, gājēju ietvēm, apgaismojumu, drošām pārejām un sakārtotiem ceļiem, arī 

ārpus centra. Tiek minēta arī vajadzība pēc efektīvākas sabiedriskā transporta 

integrācijas ar Rīgu. 

Secināms, ka iedzīvotāji vēlas dzīvot vidē, kur rūpes par dabu un cilvēkiem ir 

priekšplānā. Attīstībai jābūt sabalansētai, ar skatu uz ilgtspēju, sabiedrības labklājību 

un estētiski patīkamu, sakārtotu telpu. 

Kopsavilikums 

Vide un dabas aizsardzība 

• Zaļa, dabai draudzīga vide – vairāk apstādījumu, parki, pļavas, koki. 

• Saglabāt dabas teritorijas, mežus, ūdenstilpju pieejamību visiem, bioloģiskās 

daudzveidības veicināšana. 

• Tīra vide, iespējas šķirot atkritumus, nepieļaut bioloģisko atkritumu 

dedzināšanu. 

• Samazināt trokšņu līmeni, aizsardzība pret poligona trokšņiem, šosejas 

nožogojumi. 

• Aizliegt mežu izciršanu ar smago tehniku. 

Apbūve un arhitektūra 

• Zema, vizuāli pievilcīga, gaumīga, videi piemērota apbūve, bez augstceltnēm. 

• Kontrolēta apbūve – nepieļaut pārapdzīvotību, ražošanas ēkas dzīvojamos 

rajonos, nepieļaut dzīvojamo zonu pārveidi par guļamrajoniem. 

• Renovētas un sakoptas esošās ēkas. 

• Premium klases mājokļi (piemēram, pie Baltezera). 

• Pieejamāki, nelieli veikali dzīvojamajos rajonos. 
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Infrastruktūra un ilgtspējība 

• Sakārtota ceļu infrastruktūra, asfaltēti un droši ceļi, gājēju un velo celiņi. 

• Apgaismotas ielas, īpaši ciematos un ārpus centra. 

• Integrēts sabiedriskais transports ar Rīgu, sabiedriskā transporta attīstība 

novadā. 

• Ilgtspējīga infrastruktūra – saules un vēja enerģija, elektroauto īpatsvara 

palielināšana. 

Publiskā ārtelpa, atpūta un kultūra 

• Vairāk parku, pastaigu taku, sporta un brīvā laika zonu visām vecuma grupām. 

• Estrāde, brīvdabas koncertvietas, skatu tornis, pasākumu vietas. 

• Slidotava, bērnu laukumi, disku golfa laukums, Tarzāna takas u.tml. 

• Publiskas pieejas vietas pie upēm un ezeriem, pludmaļu attīstība. 

• Līgo laukuma, dzīvo sapņu dārza, u.c. teritoriju labiekārtošana. 

• Soliņi, apzaļumojums, sakopta vide arī ārpus centra. 

Izglītība, sports un sabiedriskās ēkas 

• Multifunkcionāla sporta halle, labiekārtots stadions, jaunas sporta iespējas. 

• Jauniešu centri, daudzfunkcionāli kultūras un sporta centri. 

• Mākslas un mūzikas skola Carnikavā, peldbaseins. 

• Pieejama dzīvnieku patversme, suņu laukumi. 

 

Alderi 

• Gaumīgu. 

• Ceru, ka pēc 12 gadiem, beidzot būs padomāts par sporta skolas attīstību un 

bērni varēs sportot multifunkcionālā hallē, nevis kā tagad nekur jeb visi sporta 

veidi vienā skolas zālē :( 

• Estrāde Ādažos. 

• Attīstīts Līgo laukums. Šobrīd nekāds. 

• Apgaismots ceļš no Alderiem līdz Ādažiem. Droši veloceliņi, sakārtoti un 

izbūvēti gājēju celiņi no ciemiem līdz skolai utt. Jo šobrīd ļoti bīstama situācija 

:( (2x). 

• Videi draudzīgu. 

• Sakārtotu pilsētas autobusu satiksmi – integrētu ar Rīgas sabiedrisko transportu 

līdzīgi kā Mārupes novadā.  

• Ja apkārtnē ir izbūvētas privātmājas – nepieļaut blakus esošajos, brīvajos 

apbūves gabalos izbūvēt rūpnieciska rakstura ražotni vai lielu lielveikalu. 

• Ne blīvāk apdzīvotu kā ir pašlaik, bez augstceltnēm, sakoptu, dabisku. 

• Apbūve iekļaujas vidē nevis otrādi, starp mājām ir koki, putnu ir vairāk nekā 

šodien, lielāks elektroauto īpatsvars (īpaši pašvaldības). 

• Visiem pieejama. 

Ādaži 
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• Ērtu, ilgtspējīgu (saules, vēja enerģija), kvalitatīvu, modernu, vēl vairāk 

attīstītu. (6x) 

• Skaistu, sakārtotu. Daudz sakoptāku, nekā pašlaik. Saglabāt zaļumus. Zaļi 

domājušu. Ar zaļo zonu. Vairāk iestādītu koku un krūmu visapkārt. Daudz, 

daudz, daudz sakārtotāku.  (19x) 

• Visi ceļi ir sakopti un noasfaltēti, kā arī droši gājējiem. Ielas pielāgotas 

satiksmes noslogojumam. Vairāk pārdomāts par velobraucējiem un gājējiem arī 

ārpus Ādažu centra (Attekas, Podnieku ielas posmā, piemēram), lai attīstoties 

apbūvei, saglabātos arī iespēja ērti pārvietoties kājāmgājējiem un 

riteņbraucējiem. Pašvaldībai bez pamatfunkcijām vajadzētu nodrošināt jaunas 

iespējas iedzīvotājiem, kur pastaigāties, parku zonas, atpūtas vietas, nodrošināt 

drošu un kvalitatīvu mobilitāti. (9x)  

• Vidi – tīrāku, ar iespējām šķirot atkritumus arī publiskās vietās, dabai draudzīgu 

un tādu arī paliekošu pilsētu. Šo skaisto veco koku klātbūtni, kas rūpīgi tiek 

kopta un saglabāta, jo tie dod vērtīgo pienesumu pilsētai. (6x)  

• Tādu, lai pilsētā būtu noteikts, ka kurināt bioloģiskos atkritumus pilsētā nav 

atļauts! Kā citās attīstītās pilsētās. Pavasarī un rudenī Ādažu pilsēta smako, 

slīgst dūmos un iedzīvotājiem tas traucē. Policija bezspēcīga, jo nav aizliegts. 

• Visi pakalpojumi ir pieejami.  

• Apgaismotas ielas, sakārtot apdzīvoto ielu apgaismojumu. Vairāk 

apgaismojumu lielajās ielas, piemēram Attekas ielā. Podniekos turpināt un 

pabeigt iesākto gājēju-velo celiņu, izveidot trūkstošo apgaismojumu no Attekas 

ielas līdz Draudzības ielai, apgaismojumu un ietvi Dadzīšu ielā, uzbūvēt tiltu 

pāri Vējupei, savienojot Krastupes un Gaujas ielas. (5x) 

• Ar izveidotu slidotavu Līgo laukumā, izveidotiem vairākiem jauniem 

labiekārtotiem parkiem. Pietrūkst ārējie laukumiņi maziem bērniem. Diskgolfa 

laukums. (2x) 

• Vairāk sabiedriskās nozīmes objektu un ēku (jauniešu dienas centrs;; labdarības 

koncerti “open mic” veidā – piemēram, pašvaldība nodrošina vietu, kur cilvēki 

var nākt un rīkot savus koncertus vai stand-up uzstāšanos, bet visi ienākumi tiek 

novirzīti pašvaldības sociālajiem projektiem. Daudzfunkcionālos centrus 

(sports, māksla), lauka sporta laukumus. (2x) 

• Suņu laukums, parks/skvērs ar vietu suņu staidzināšanai. (3x) 

• Vajag dzīvnieku patversmi – novads piešķir finansējumu sporta NVO, 

senioriem, reliģiskām organizācijām, bet ne dzīvnieku aizsardzības 

organizācijām, būtu labi dzīvot vidē, kur parūpējas arī par četrkājainajiem 

draugiem. 

• Vairāk labiekārtotas atpūtas vietas, vairāk bērnu rotaļu laukumus. Izveidot 

pastaigu takas ar papildus aktivitātēm, piemēram Tarzānu šķēršļiem. 

Pārdomātu, kur gribētu uzturēties, ar pastaigu takām, celiņiem, parkiem, mežu, 

pļavām. Vajag vairāk pieejamas, labiekārtotas atpūtas un sportisko aktivitāšu 

zonas. (9x) 

• Noteikti ne to, kādā virzienā tas iet šobrīd. Podniekos pa pāris gadiem vide ir 

izmainījusies tik ļoti, ka visticamāk pārcelsimies. Izskatās, ka pat peldvieta 

netiks saglabāta tādā formātā kā tā bija. Bērniem jau tagad nav īsti brīvas vietas, 

kur dzīvoties. 

• Lai tiktu domāts ne tikai par naudu no jaunajiem iedzīvotājiem, bet arī pat to, 

ko esošie redz pa logiem. Parki, meži, alejas, kas dod ēnu. No Podnieku centra 

līdz Ādažiem nevar aiziet nesadedzinot galvu. 
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• Apbūves ziņā varbūt šobrīd neko daudz nespēju iztēloties, varbūt vienīgi 

pieejamākus nelielos veikalus ērtākai ikdienai (p.s. no Podniekiem – priecātos 

par kādu tuvējo veikalu, bez sava auto uz Ādažu centru un atpakaļ tikšana ir 

laikietilpīga). 

• Premium klases dzīvokļi pie mazā Baltezera un Gaujas. 

• Uz jauniešiem orientēta publiskā infrastruktūra. Vairāk pastaigu celiņus, vairāk 

sporta laukumus pusaudžiem, ar dažādām pastaigu un atpūtas vietām. Vēlētos 

labi organizētu atpūtas, kultūras un sporta vietu jauniešiem. Lai bērniem ir kur 

pavadīt brīvo laiku! Vairāk iekārtotas atpūtas un sporta vietas jauniešiem un 

pieaugušajiem. Lai ir vietas, kur nodarboties ar sportu, aizvest bērnus pastaigā, 

novietot automašīnu pie pakalpojumu sniedzējiem, velo atstāšanas vietas. 

Nepieciešama pietiekama sporta telpu pieejamība dažādu bērnu pulciņu 

organizēšanai. (9x) 

• Varētu būt arī kāds skatu tornis. Un labiekārtotas vietas pie Gaujas un ezeriem 

lai nav visas vietas nepiebraucamas dēļ privātīpašumu esamības. Lai vietējā 

pludmale tupinātu attīstīties, un turpinātu būt pieejama. (2x) 

• Cilvēkiem pieejamu (absurds uzbūvēt Garciemā pastaigu taku līdz jūrai, bet 

pelnīt uz soda kvītīm par neatļautu auto novietošanu, lai tur varētu pastaigāt), 

apgaismotu, sakoptu. Gribētu bezmaksas, vai samazinātas maksas stāvvietas pie 

jūras novada iedzīvotājiem. (2x) 

• Daudz kafejnīcas.  

• Biroja ēkas (šobrīd nevaru atrast mūsdienīgas telpas Ādažos). 

• Visas mājas būtu renovētas (uz Pasta ielas joprojām 2 mājas nav renovētas). Lai 

būtu sakārtotas esošās ēkas. (2x)  

• Vairāk sporta/āra nodarbības un āra bērnu laukumus. Tas ko es vēlētos redzēt, 

būtu nevis strauji augošā apbūve, bet kaut vienu labiekārtotu atpūtas parku 

novada iedzīvotājiem, vairāk zaļo zonu, veloinfrastruktūras attīstību un izbūvi 

Ādažu centrā vai tuvākajā apkārtnē. Zemu apbūvi. Ceru, ka esošā vadība 

nepaspēs līdz 2037.gadam pilnībā pārvērst Ādažus par Rīgas guļamrajonu, kā 

tas diemžēl šobrīd izskatās, ļaujot apbūvēt visus laukus, pļavas un mežus. 

Apbūve manuprāt pietiekama īpaši centra rajonā. Noteikti neļaut daudzīvokļu 

ēku būvniecību, jo jau šobrīd infrastruktūra ir pārslogota. Vairāk brīvā laika 

pavadīšanas iespējas. Vairāk dabas taku, īpaši Ādažos, Carnikavā tās ir, bet 

Ādažos pamatā tikai dambis, turpināt koka laipu izveidi gar Vējupi, mazus 

tiltiņus pāri Baltezera kanālam. (10x) 

• Gribētu redzēt kādu estrādi, kur vasarā notiktu koncerti, teātri brīvdabā. Ar 

konkrētu vietu kultūras pasākumu organizēšanai, lai tie nav jāorganizē ielu vidū 

tiem nepiemērotās vietās. Kā arī kultūras pasākumu norises vietai ir jābūt 

pietiekami plašai lai tā spētu uzņemt ne tikai Ādažu novada iedzīvotājus bet arī 

kaimiņu novada viesus. PS. Ādažu pilsētas svētki ir ZEM KATRAS 

KRITIKAS. Ādažos vajadzētu savu estrādi lai biežāk notiek pasākumi. 

Nepieciešami dažādi kultūras pasākumi visiem vecumiem. (4x) 

• Mazstāvu, gaumīgi iekārtotu, skaistu arhitektūru. Attīstītu pilsētvidi. Publisko 

ārtelpu vienotā stilā iekārtotu, vizuāli pievilcīgu. Bez vecām pussabrukušām 

ēkām un nolaistām auto kapsētām dzīvojamo rajonu tuvumā. (5x) 

• Vairāk orientētu uz iedzīvotājiem. 

• Būtu jābeidz apbūve (2x). 

• Apdzīvotu, plānotu, savstarpēji saistītu ar pārdomātu, videi draudzīgu 

infrastruktūru. Sabalansētu, vienlīdzīgu. Apbūvei jābūt tomēr saskaņā ar vidi un 
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dabu, debesskrāpjus laikam Ādažos negribētu redzēt, taču tas nenozīmē, ka 

būvēm nav jābūt modernām, galvenais funkcionālām. Publiskā ārtelpa ar 

pļavām līdzīgiem apstādījumiem, parkiem ar soliņiem, kur to garāmgājēji var 

izbaudīt. Vide droša, draudzīga gan ģimenēm ar bērniem, gan senioriem. Bez 

lauksaimniecības zemju apbūves. Koki, pļavas, pieeja upēm visiem cilvēkiem, 

ne tikai 1 mājas īpašniekam, cilvēki pārvietojas ar kājām, velosipēdiem. Ceru 

uz stingrāku apbūves kontroli, lai neveidojas pārapdzīvotības sajūta. 

Pārdomātāku un sakārtotāku infrastruktūru. (13x) 

• Jātaisa šosejas nožogojumu lai mazinātu trokšņa līmenis. 

• Gaujas iela nav transporta maģistrāle, bet klusa centra iela, cilvēki izbrauc uz 

šosejas pa citām pusēm, nav guļampilsēta, bet te arī strādā, ja te dzīvo utt. 

• Biznesa parks industriālajā zonā (pie Orklas fabrikas). 

• Attīstītu sabiedriskā transporta kustību arī no Ādažu ciemiem. 

• Pieejamu stadionu. 

• Vērstu uz iedzīvotāju labklājību, respektu.  

• Tādu vidi, kāda tā ir, saglabājot maksimāli daudz mežu, pļavu, lauku. Tas viss 

jau gana daudz ir laupīts pēdējo 20 gadu laikā. Noteikti zaļu vidi ar saglabātiem 

mežiem, Gaujas krastu, zaļu pilsētu. Daļēji tādēļ pirms gadiem izvēlējāmies kļūt 

par Ādažniekiem. Saglabāt putnu ceļus, kas šobrīd jauno apbūvju dēļ tiek 

iznīcināti. (4x) 

• Dzīvo sapņu dārzs ir nolaists, gribētu, lai tas neatrodas Ādažu centrā.  

• Vairāk gājēju pārejas, jo īpaši pie privātmāju ciematiem – Dailas, uz Podnieku 

ielas utt. Bērniem nav iespējas droši šķērsot ceļu. (2x)  

• Nekas nav jāmaina. 

• Drošu (2x). 

• Lai viss pēc sevis būtu sakopts. 

• Ziedošus. 

• Vairāk soliņus uz ielām ne tikai Ādažu centrā. 

• Mazinājusies apbūve. 

• Vairāk brīvā laika pavadīšanas iespēju pusaudžiem. 

• Brīvdabas koncerti un pasākumi. 

• Mazāk trokšņa no poligona. 

• Renovētas daudzstāvu mājas. 

• Lielāku bērnu laukumiņu priekš lielākiem bērniem. 

• Attīstītāku infrastruktūru (autobusi, pieturu labiekārtošana, ceļa segums).  

• Vairāk aktīvo un rotaļu laukumu bērniem un jauniešiem. 

Āņi 

• Zaļu, labiekārtotu bērniem un iedzīvotājiem. Vairāk iespēju pavadīt brīvo laiku 

svaigā gaisā. 

Baltezers 

• Mazāk apbūves, sakārtotāka infrastruktūra, pieejamāka veselības aprūpe. 

• Beidzot uzlabot atpūtas iespējas Baltezerā, pastaigu taka gar kanālu, peldvietas 

pie mazā Baltezera pie kanāla! Ne tikai Alderos! 

• Sakārtotu. 

• Cilvēkiem, kopienai un dabai draudzīgu. Ir jāizveido zaļie koridori, lai 

savienotu dabas platības. Ir jāieplāno skvēri, parki un citas zaļās zonas, kur 
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cilvēki var pavadīt laiku dabā un kopā ar kopienu. Infrastruktūra, īpaši “pilsētas” 

apkaimē ir jāveido tā, lai veicinātu pārvietošanos ar kājām un velosipēdu.  

• Jāizveido bioloģisko daudzveidību veicinoši apstādījumi un infrastruktūra – 

kukaiņu viesnīcās, vientuļniekbišu namiņi, putnu kastes svīrēm un 

dažnedažādas citas dzīvotnes gan publiskajā telpā, gan privātajās teritorijas. 

Atbrīvoties no zālienu monokultūras gar ceļiem un pārvērst šīs teritorijas par 

bioloģisko daudzveidību veicinošām zonām. 

• Es vēlētos lai Ādažu pagastā būtu vairāk ieviests universālais dizains vidē, lai 

tā būtu pieejama ik vienam. Gribētu, lai būtu vairāk dabas taku un iespēju 

pavadīt laiku dabā. 

• Aizliegt mežā koku zāģēšanu ar smago tehniku. 

Birznieki 

• Mazāku apbūvi, bet lai ir vairāk pļavas un meži. Tiem ciematiem kam, nav 

centrāla ūdens un kanalizācija to ieviest. Jo piemēram tieši Birzniekos nevar 

dzert spices ūdeni, jo ir ļoti augsts dzelzs līmenis. 

Carnikava 

• Carnikavā nepieciešams publiskais peldbaseins.  

• Carnikavā nepieciešama Mākslas un mūzikas skola. 

• Sakoptu un attīstītu un pieejamu visiem, dabai draudzīgu. Kurā katrs cilvēks 

rūpējas pirmkārt par savu rīcību un tad par apkārtējiem. (6x) 

• Bērniem draudzīgāku. (2x) 

• Saglabājot zaļās zonas, attīstītu infrastruktūru – kultūras, mākslas, sporta 

centrus un citas brīvā laika pavadīšanas iespējas. Sakārtotu apkārtni – atjaunotas 

ielas, apstādījumus u.tml. Sakārtota pamata infrastruktūrā, lai nodrošinātu 

pamata lietas iedzīvotājiem – Ādažu vidusskola un stadions vecs un vecmodīgs, 

neatbilst mūsdienām, nepieciešama kapitāla modernizācija. (7x) 

• Zaļa jaunveidotā publiskā ārtelpa, dažāda veida apbūve, tai skaitā 

daudzdzīvokļu ēkas un augstceltnes, vide – pieejama visām vecuma grupām, 

cilvēkiem. 

• Carnikavā atstāt dabas bagātības, nesabojāt ar ražotnēm, kā Ādažos. 

• Vairāk piesaistīt tūrismu. Iespējams, kāds izklaižu centrs. Noteikti nodrošināt 

kādu ēdināšanu Gaujas krastā, vairāk restorāna koncepta. Ir sakārtota un 

labiekārtota tūrisma infrastruktūra. Būtiski pilnveidotas tūrisma iespējas gan 

ūdeņos, gan dabas vietās, radot vietējiem iedzīvotājiem un viesiem interesantus 

piedzīvojumus. (3x) 

• Vairāk ar sportu saistītas aktivitātes. Lielajos ciemos nepieciešami modernas 

vietas, kur vecākiem ar bērniem pavadīt aktīvo atpūtu – sakārtots, mūsdienīgs 

sporta vieta, kur vecāks vai interešu grupas varētu darboties un veicinātu aktīvu 

dzīvesveidu un stiprināt savu veselību. Veselība ir visu cilvēku pamata lietam 

un to uzturētu. Labākais veids tas ir aktīs dzīvesveids ne medikamenti un 

regulāriem ārstu apmeklējumiem. Attīstītu piejūras atpūtas teritoriju. (2x) 

• Vasaras sezonā koncertus parkos. 

• Trūks telpu ārpusstundu un nodarbību vadīšanai gan pieaugušajiem, gan 

Carnikavas ciemā, gan Ādažu pilsētā. Vēlos redzēt ne tikai bērnu laukumus, bet 

atpūtas iespējas arī jauniešiem un sportiskiem cilvēkiem – ārzonās trenažieri, 

sporta laukumi, velo ceļi, atpūtas skvēri/parki. (2x) 
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• Visi jaunie projekti ir sasteigti un nepārdomāti, ja būvē ko jaunu, tad tam jābūt 

izplānotam līdz pēdējam. Piemēram, * Ādažu sākumskolā ir paredzēta vieta ap 

800 skolēnu, bet kur bērniem pavadīt starpbrīžus un aktīvās nodarbības nav 

paredzētas. Ar uzbūvētajiem 3 maziem saspiestiem laukumiem ir par maz uz to 

paredzēto skolēnu skaitu. * Tas pats ar Carnikavas vidusskolu – tā tiek pārvērsta 

par vidusskolu, bet telpas sāks trūkt, nerunājot par aktīvās atpūtas vietām – mazā 

sporta zālē vienlaicīgi sporto 3 klases, Ādažu vidusskolā vienā zālē sporto 

vismaz 4 klases, Ādažu sākumskolā sportu aizvada mazā zālītē, kur knapi saiet 

22-25 bērni. Vai šeit var runāt par pamata lietu nodrošināšanu bērniem un 

darbiniekiem – fiziskās un psihiskās veselības veicināšanu???? Ja nav 

nodrošināta un sakārtota fiziskās un psiholoģiskās veselības pamata lietas, tad 

bērni uzvedas agresīvi, un emocionāli nesavaldīgi, pedagogi netiek galā ara 

savu darbu jo strādā spriedzes apstākļos. Sāk slimot un Ādažu novadam trūkst 

veselīgu un psihiski līdzsvarotu darbinieku. 

• Mūsdienīgu, atjaunotu. 

• Plašāku infrastruktūru, savienojumu starp Ādažiem un Carnikavu gājējiem, 

riteņbraucējiem. Videi un publiskajai ārtelpai jābūt vērstai uz gājēju un 

velobraucēju interesēm un ērtībām; drošai un ērtai lietošanā. (2x) 

• Attīstītu industriālo rajonu. Rūpniecība novadā un saimnieciskā darbība tiek 

veidota vietās kas nekonfliktē ar apdzīvoto vietu klusumu (primāri ap A1 šoseju 

vai speciālos uzņēmējdarbības puduros. (2x) 

• Nepārblīvēta.. Nepazaudēt mazpilsētas šarmu, nesacelt n-tās daudzstāvu mājas. 

Apbūvei jābūt ar savu identitāti, vienlaikus ņemot vērā ciema rakstura īpašības, 

izmantojot ilgtspējīgus materiālus. Sakārtot Carnikavu. (4x)  

• Carnikavā vairs nav vietas kur būvēt, trūkst telpu birojiem, sporta zālei. 

• Apbūves drīkst būt mazāk. 

• Nesagraujot vēsturisko kultūrvidi. Restaurētu Blusu krogu un Ādažu Tautas 

namu (Pliekšāna namu). (2x) 

• Mazstāvu apbūvi novadā, izņemot Ādažu pilsētu. (3x) 

• Vēlos gājēju ceļu Carnikavā, Jūras ielas posmā caur mežu, kur regulāri 

pārvietojos kājām un ir nedroša sajūta, kad jāiet gar ielas malu, kur ļoti daudzi 

auto braucēji neievēro braukšanas ātrumu. Ceļu posmā ir viena puse ceļš brīvs, 

kur var izveidot gājēju celiņu. Es gribu, lai šobrīd īstenotie stāvvietu projekti ir 

pēdējie, kurus īsteno vismaz Carnikavā. Mazs ciems tiek pārvērsts par stāvvietu. 

Tā vietā – vairāk vietas gājējiem un velosipēdiem! Tik daudzi dodas uz skolu ar 

velosipēdu, bet šobrīd infrastruktūra tiek pielāgota tikai automašīnām. Vairāk 

gājēju pāreju un gājēju ceļu (Jūras ielā akūti trūkst ietves). Plašākus trotuārus. 

(4x) 

• Drošs šosejas šķērsojums gājējiem, velo pie Muižas un gājēju – velo ceļš Ādaži 

– Carnikava. 

• Vairāk jākoncentrējas uz darbiem, kas paveicami tagad un, kas nes redzamu 

rezultātu jau šodien, tad arī kopējais ilgtermiņa rezultāts un ieguvums būs daudz 

produktīvāk. Attīstībai jābūt saskaņā ar iedzīvotāju aktuālām vajadzībām. Jo jau 

šodien dažkārt var dzirdēt tēzes, ka netiekam līdzi laikam. Tad varbūt jāsāk ar 

to mazumiņu, kas nepieciešams šodien un ne tikai novada centros, bet arī 

pierobežas rajonos. 

• Vairāk soliņu un atjaunotus bērnu laukumiņus Carnikavā. 

• Vide sakopta, pašvaldība veic sakārtotas vides un apbūves uzraudzību, publiska 

ārtelpa tiek uzraudzīta, nepieļaujot iedzīvotāju patvaļu, tiek kontrolēta žogu 
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izbūve un apstādījumi, kas vērsti pret publisku vietu. Nojaukt lopu žogus gar 

ceļiem, vairāk krūmus gar ceļiem un kokus, labākus ceļus un apgaismi. (2x) 

• Būtu jauki domāt par telpām, kur sanākt radošajiem pulciņiem, vietu, kur 

atbilstoši šim laikmetam par sakarīgām nomas maksas ļautu pilnveidoties un 

uzlabot veselību caur sporta nodarbībām. Respektīvi mazāk domāt par 

vēderiem, bet vairāk par garīgo izaugsmi un veselību. 

• Ir izglītības kvartāls, ap viņu ir dzīvojamās zonas vai tikai gājēju zona, jūra ir 

sakārtota ar skaistām atkritumu urnām, ģērbtuvēm, tualetēm, dušām, kur no 

kājām noskalot smiltis. Tūristi maksā par stāvvietām, iedzīvotāji nē. 

• Tādu, kurā privātais auto ir vajadzīgs tikai retos gadījumos, tādu kur apbūve ir 

dabai draudzīga un iekļaujas dabā nevis otrādi. 

• Pietiek būvēties, tikai ceļus jāturpina būvēt, kur izlaist tranzītu. 

• Ērtu lietošanā, ērtu visiem iedzīvotājiem. (2x) 

• Visa kā ir gana... (2x) 

• Modernu. (2x) 

• Ir nauda, ir iespēja ieguldīt, attīstīt, sakārtot, rekonstruēt. 

• Sakārtota un visiem iedzīvotājiem un viesiem pieejama pieeja novada ūdeņiem. 

Tiek izveidoti slipi vai attīstīta mazā osta, ļaujot izmanot ūdensceļu 

priekšrocības.  

• Galvenais, lai apbūve notiek konstanti un visā novadā nevis tikai Ādažu centrā. 

Jādomā par dzīvojamo platību izbūvi gan Carnikavā, gan Garupē, gan Garciemā 

utt. Jāpārvērš novada nostūri vietās kur cilvēki vēlas dzīvot visu gadu nevis tikai 

sezonāli.  

• Tādu, kas nenomāc vērtības (daba, vēsture, vide), šī brīža tendences šķiet tādas, 

kas neņem vērā sabiedrības viedokli par vēsturisko objektu, kā arī dabas vērtību 

saglabāšanu (runāju par Carnikavu). 

• Noteikti ne tādu, kādā virzienā šobrīd iet, kad visas pļavas aizbūvējas ar 

savrupmājām un vienīgais veids kā tur dzīvot ir ar privāto auto kā ASV. Vairāk 

jauktu zonējumu. 

• Slidotavu. 

Divezeri 

• Vairāk iespējas darba tirgū, plašāku veikalu klāstu, t.i. ne tikai pārtikas, bet arī 

celtniecības, apģērbu, utt. 

Garciems 

• Modernu, zaļu. 

• Ciemi savienoti ar Ādažiem. Ceļš Garciems – Ādaži. 

• Veloceļš uz Ādažiem. Skolēnu ērta nokļūšana uz Ādažu skolu. 

• Vēlētos redzēt sakārtotu vidi visos ciemos, ne tikai ĀDAŽOS. 

• Sakoptas privātmājas. Iespēja ar sabiedrisko transportu sasniegt visus novada 

punktus. Ērtu un drošu pārvietošanos ar velosipēdu pa visu novadu. 

• Es varu vēlēties daudz ko, bet es zinu, ka tā nebūs. Man gribētos redzēt visu 

Ādažu novadu zaļu. Tomēr, ņemot vērā to, ka tagad ļoti liels iedzīvotāju 

īpatsvars pārvācās no Rīgas uz Pierīgu, tad es varu tikai sapņot, ka manai mājai 

blakus paliks mežs, nevis 2stāvu privātmāja vai kāda vienstāvīga moduļu māja. 

Tāpēc es nevaru neko ietekmēt un varu tikai sapņot. 

Garkalne 
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• Sakārtotu. Draudzīgu autotransportam. 

• Ar ēkām ne augstākām par 1 stāvu, lai nebojātu vides ainavu. Ar tuvi 

piebraucamu pieeju pie jūras. 

• Modernu, zaļu, izgaismotu, bezmaksas trenažieri katra ciema sporta laukumā. 

(2x) 

• Tā kā Ādažu novadā strauji pieaug iedzīvotāju skaits, tad nepieciešams 

ievērojami paplašināt iespējas aktīvi atpūsties. Piemēram, redzot cik daudz 

iedzīvotāju dodas pastaigās vai brauc ar riteņiem, nepieciešams izbūvēt jauni 

gājēju – riteņbraucēju celiņu gar Mazo Baltezeru posmā no Sūkņu stacijas 

autobusu pieturas līdz Alderiem, jo šobrīd tur pārvietoties ir ļoti nedroši, īpaši 

bērniem.  

• Noteikti nepieciešams izgaismot un aprīkot ar atpūtas soliem vairāk gājēju – 

riteņbraucēju celiņus.  

• Lai publiskajā ārtelpā būtu vairāk labiekārtotu atpūtas vietu un tiktu risināts 

jautājums par piekļūšanu ūdenstilpnēm. 

• Plānojot vides un apbūves attīstību būtu ļoti svarīgi domāt par zaļās zonas, koku 

utt. saglabāšanu. Tāpat saglabāt piekļuvi publiskiem ūdeņiem, veidot pastaigu 

takas u.tml. Kā jau minēju iepriekš, plānojot apbūvi, būtu jādomā par to, lai 

neveidotos milzīgs privātmāju skaits ar vienīgo centru Ādažu pilsētā. Ļoti 

nepieciešami būtu mazi, lokāli centriņi arī apkaimēs. Saprotu, ka šis ir grūti 

realizējams, tomēr domāju, ka, gudri rīkojoties, pašvaldība var šo vismaz 

veicināt. 

• Ierobežot apbūvi, atstājot pļavas, mežus. 

• Veloceliņi, Podnieki – Garkalne – ĀŅI. 

• Samērīga, mazstāvu ēku apbūve. 

• Visiem pieejamu. 

Garupe 

• Apgaismots gājēju / veloceļš, pa kuru var nokļūt no ciema uz ciemu un no 

Carnikavas uz Ādažiem (lūdzu nepiedāvāt dambi, tas ir MILZĪGS līkums). 

Ciemos ir skvēriņi ar soliem, kur apsēsties, iedzert kafiju. Ceru uz autostāvvietu 

tuvāk jūrai, ne visi var kājām aiziet 1-2 km, dzīvojam tuvu, bet jūra ir fiziski 

nepieejama. 

• Renovētu, tīru, mūsdienīgu un drošu. 

• Sakārtotus ceļus, ne tikai galvenos. 

• Ezeru ar salām kā Ežezers. 

Gauja 

• Ļoti gribētos, lai palīdzat sakopt publiskās pludmales, piemēram Pie Dzirnezera 

cik sevi atceros mums ir duļķains, nelīdzens ceļš ūdenī un tikai kāds 1 m 

platumā, lai var ieiet ūdenī ... ļoti skumji, jo bērniem tur nav ko darīt, viss ir 

aizaudzis. arī vecāki cilvēki nevar ieiet ,jo viegli pakrist un daudz zaļumu ūdenī. 

• Vairāk publiski pieejamas sporta iespējas, vairāk mobilitātes punktu. 

Kadaga 

• Tikpat zaļu un vieglu, neaizbūvētu, pieejamu. Pašlaik liekas, ka Kadaga tiks 

izpārdota un izzāģēta. (5x) 

• Sakoptu vidi. (3x) 

• Ar kādu zaļumballi biežāk, kas saliedētu vietējos iedzīvotājus vasaras vakaros. 
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• Vairāk sporta vietu. Vēlētos, lai būtu vairāk āra aktivitātes. Varētu ierīkot batutu 

parku un ūdens parku kā Siguldā. (4x) 

• Izbūvēti ceļi, ielas, kur tās nav. Vairāk drošības uz ceļiem. Vairāk asfaltētu ceļu 

grants ceļu vietā. (2x) 

• Vēlētos, lai sāktu likt uzsvaru uz ilgtspējīgu attīstību. Mums ir tik skaisti meži, 

kuri ir piemēroti pastaigu taku ierīkošanai, tūristu piesaistei, piemēram ierīkot 

mežakaķi mūsu mežos vai āra mini golfu. Vairāk pastaigu takas. (2x) 

• Varbūt kaut kur brīvdabas estrādi. Vairāk vietu pasākumiem ne tikai Ādažu 

pilsētā, bet arī pagastos, privāta apbūve. (2x) 

• Sakoptu vidi, gājējiem un velobraucējiem ērtu.  

• Daudz atpūtas iespēju telpās.  

• Attīstītu dambi gar Gauju, ar ērtu ceļa segumu, apgaismojumu, tirdzniecības 

vietām un brīvkrāniem. 

• Vairāk robotizētāku, vairāk attālināti visu pieejamu. 

• Vairāk bērnu laukumiņu un infrastruktūras bērniem. 

• Sakārtotu infrastruktūru. 

• Nerūpniecisku, dabīgu nelielu ciemu. 

• Inovatīvu. 

• Labi apmaksātas darba vietas. 

• Ne komerciālu. 

• Savs tramvajs līdz Rīgai caur Carnikavai. 

Kalngale 

• Vairāk zaļu, labiekārtotu, velo celiņiem, atpūtas vietām, sabalansētu, nevis kā 

piemēram Langaskrasti vai daudzīvokļu ēkas Ādažos – nosiltinātas, bet kopaina 

ēku krāsojumumam neiet kopā, bez labiekārtojuma un pārpildītus ar 

automašīnām. Vajag vairāk domāt par takām un vides pieejamību, gan 

publiskajās ēkas, gan daudzdzīvokļu ēkās. 

• Draudzīgu videi. Jaunai paaudzei ieinteresējošu vidi – modernu un interesantu; 

sakārtot attīrīšanas iekārtas, lai ūdeņi netiktu tik neviennozīmīgi piesārņoti 

(pagājušā vasarā Kalngalē Langa bija nelietojama, pat ūdensputnu daudzums 

samazinājās, par zivīm nerunājot). Lai paliktu neizcirsti meži un tiktu saglabāta 

dabīgā kāpu zona, nevis izcirsta un, tad nesaprast kāpēc vēji dara savu darbu... 

• Visas novada upes un ezeri notīrītas un ūdens viņās ir tīrs un dzīvo tajos daudz 

zivis un putni.  

• Katra māja pievienota centralizētajam ūdenim un kanalizācijai. 

Lilaste 

• Laika garam atbilstošu, kur sadzīvo gan vietējie iedzīvotāji, gan tūrisms (ienesot 

būtiskus līdzekļus novada budžetā), gan kopējā novada attīstība. 

Siguļi 

• Sakārtotu un sabiedrībai ērtu. 

• Visa infrastruktūra kā Rīgā. 

• Centralizētās kanalizācijas izbūve Siguļos un Gaujā. 

• Atpūtas vietas bērniem, vairāk sporta laukumu arī Siguļos. 

• Ar augstu mobilitāti, ērtu, pārdomātu. 

Stapriņi 
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• Attīstoties. Apnicis klausīties tos “smirdēstrokšņostraucēs” nīdētājus, kuriem 

neko nevajag. Uz pastorāliem lauku ciematiem valsti neuzbūvēt. 

• Palielināt apbūvi, kas paaugstinātu iedzīvotāju skaitu. 

• Sakārtotāku. 

• Vairāk apģērbu veikalus un kādas atpūtas vietas. 

• Zaļu. 

• Sakārtoti, bet ne pārspīlēti ekskluzīvu – labāk, lai ir attīstīts viss novads, nevis 

kāds mega moderni dārgs risinājums vienā vietā. Aktīva dzīvesveida 

pavadīšanas iespējas, visi ciemi ir savienoti ar gājēju / velo celiņiem (kaut vai 

vienkāršiem, grants seguma). Apbūve tiek plānota veidojot vienotu ainavu. 

• Vairāki gājēju pārvadi uz ADAŽU CENTRU. 

• Sakārtotu ar loģiskiem savienojumiem (gan gājēju, gan transporta). 

• Lai pārapdzīvotajā novadā ir pietiekami daudz ierīkotu vietu brīvā laika 

pavadīšanai. 

• Pieejamu, sakoptu, zemu. 

Nezinu, kurā ciemā 

• Sakārtotu. 

• Ar vides pieejamību atšķirīgām cilvēku grupām, ar mērenu būvniecību 

apkārtnē. 
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Kādu vēlētos redzēt TRANSPORTA 

INFRASTRUKTŪRU un MOBILITĀTI Ādažu novadā 

pēc 12 gadiem? 
Analizējot iedzīvotāju atbildes, redzama ļoti skaidra vēlme pēc mūsdienīgas, 

ilgtspējīgas un cilvēkcentrētas mobilitātes Ādažu novadā. Sabiedriskais 

transports ir viens no aktuālākajiem tematiem – iedzīvotāji pieprasa biežākus, 

precīzākus un uzticamākus reisus gan uz Rīgu, gan novada ietvaros, īpaši starp 

Ādažiem, Carnikavu un mazākajiem ciemiem. Tiek uzsvērta nepieciešamība pēc 

skolēnu autobusiem, transfēriem uz vilciena stacijām un pašvaldības organizēta 

sabiedriskā transporta. 

Veloinfrastruktūra ir otra svarīgākā prioritāte. Tiek pieprasīti savienoti, apgaismoti un 

droši veloceliņi visā novadā, īpaši uz Carnikavu un Rīgu. Iedzīvotāji vēlas 

infrastruktūru, kas veicina aktīvu, ilgtspējīgu pārvietošanos, ar atbilstošu vides kvalitāti 

un pieejamību arī tumšajos mēnešos. 

Ceļu infrastruktūra jāsakārto, asfaltējot esošos posmus, novēršot bedres un 

putekļainību, kā arī pārskatot plānošanas kļūdas, piemēram, šaurās vienvirziena ielas 

un sastrēguma vietas. Drošībai nepieciešami ātruma ierobežojumi, gājēju pārejas un 

fotoradari. Ievērojama daļa ierosina izveidot apvedceļus un sakārtot A1 šoseju. 

Vilcienu satiksme tiek uzskatīta par perspektīvu risinājumu, īpaši, ja tiek nodrošināts 

transfērs uz stacijām un atjaunotas pieturas kā Baltezerā. Ilgtspējīgas pieejas uzsver 

elektrotransports, videi draudzīgi risinājumi un prioritāte gājējiem/riteņbraucējiem. 

Kopumā – iedzīvotāji sagaida domātu, integrētu un kvalitatīvu mobilitāti, kur katram ir 

pieejama droša, efektīva pārvietošanās iespēja. 

Kopsavilikums 

Sabiedriskais transports 

• Biežāka, precīza un uzticama kustība: iedzīvotāji pieprasa biežākus un 

paredzamākus autobusu reisus gan novada ietvaros, gan uz Rīgu, īpaši rīta un 

vakara stundās. 

• Savienojamība starp ciemiem, Ādažiem un Carnikavu: prasības pēc regulāriem 

maršrutiem, tostarp transfēriem uz vilcienu stacijām, iekšējās mobilitātes tīkla 

uzlabošana. 

• Skolēnu autobusi: nepieciešami speciāli maršruti ar saskaņotu grafiku ar stundu 

laikiem. 

• Pašvaldības sabiedriskais transports / vietējais autobusu parks: vēlme nomainīt 

ārpakalpojumu sniedzējus. 

• Pakalpojuma kvalitāte un pieejamība: cilvēkiem ar īpašām vajadzībām, 

bērniem, senioriem, adekvātas cenas, draudzīgs personāls. 

• Jaunas formas: tramvajs uz Rīgu, trolejbusi, mikroautobusu maršruti (piem., uz 

skolām). 

Veloinfrastruktūra un gājēji 
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• Veloceliņi un savienojamība: prasība pēc drošiem, apgaismotiem, savstarpēji 

savienotiem veloceliņiem visā novadā, īpaši starp Ādažiem un Carnikavu. 

• Drošība un prioritāte: atdalīti velo un gājēju celiņi, ar pieejamu apgaismojumu, 

palēnināta satiksme apdzīvotās vietās, gājēju pārejas. 

• Apgaismotas gājēju takas / dambis, piemērotība arī ziemā / tumšajā laikā. 

Ceļu infrastruktūra 

• Asfaltēti, droši, nepārtraukta uzturēšana: nepieciešamība pēc jauniem 

segumiem, bez putekļainiem vai bedrainiem posmiem. 

• Problēmu risināšana: sastrēgumu mazināšana, īpaši pie skolām, ceļi caur 

privātmāju ielām, Podnieku ielas sakārtošana. 

• Ātruma kontrole: 30km/h limiti, fotoradari apdzīvotās vietās. 

• Apvedceļi, satiksmes mezglu uzlabošana: viadukti, apļi, Tallinas šosejas 

šķērsošana, trokšņu barjeras (piem., A1), savienojums ar A2. 

Vilcieni un dzelzceļa infrastruktūra 

• Vilciena staciju atjaunošana / izbūve: Baltezera stacija ar stāvvietām, 

savienojums ar Carnikavas staciju. 

• Biežāki vilcienu reisi: gan uz Rīgu, gan iekšējai mobilitātei. 

• Transfēri uz stacijām: piemēram, no Ādažiem uz Carnikavas staciju. 

Ilgtspēja un vides pieejamība 

• Elektrotransports un uzlādes stacijas. 

• Videi draudzīga infrastruktūra, zema ietekme uz vidi. 

• Aizliegt kaitīgu materiālu kaisīšanu uz gājēju/velo celiņiem. 

• Velobraukšanas kultūras veicināšana, skrejriteņu ierobežošana. 

Papildu infrastruktūra 

• Auto stāvvietas: gan pie daudzdzīvokļu mājām, gan publiskās vietās – vēlams 

bez maksas deklarētiem iedzīvotājiem. 

• Stacijas un pieturvietas: mūsdienīgas, drošas. 

• Pastaigu takas, parki. 

• Mobilitāte bērniem – drošība un neatkarība. 

 

Alderi 

• Ceļi jauni bez ielāpiem. 

• Apgaismoti gājēju/veloceliņi no ciemiem uz Ādažiem, kas neapraujas pie 

šosejām, vairāk veloceliņi (3x). 

• Modernu.  

• Savienotu ar Rīgas sabiedrisko autobusu tīklu.  

• Atjaunotu Baltezera vilciena pieturvietu papildus izbūvējot pie stacijas 

stāvlaukumu automašīnām. 

• Ērtu, paredzamu arī gada tumšajā un aukstajā laikā. 
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• Ar labākiem sakariem. 

Ādaži 

• Modernu, sakārtotu un pieejamu infrastruktūru visiem transportiem. Un nevis 

pēc 12 gadiem, bet jau šogad! Ceļu infrastruktūra ir nepārdomāta. Nepieciešami 

asfaltēti ceļi. Šobrīd viss turas uz iedzīvotāju pieklājību. Turklāt redzu, ka esošā 

situācija netiek analizēta un plānos ir tās pašas kļūdas, kas pie pamatskolas un 

Kadagas PII. Plāno šaurus vienas joslas ceļus un strupceļus, kur sastrēgt. Vajag 

kvalitatīvu, ilgtspējīgu, drošu un pārdomātu cilvēku vajadzībām. Visai ceļu 

infrastruktūrai jābūt pārdomātai, bez putekļainiem posmiem, apstrādājot tos pēc 

Igauņu pieredzes. Uzlabotu infrastruktūru tur, kur šobrīd tāda vispār nav. (12x) 

• Vairāk gājēju pārejas. 

• Droša nokļūšana uz izglītības iestādi. 

• Kulturālu. 

• Tramvajs uz Rīgu (3x). 

• Vairāk sasaisti ar vilcienu, jāattīsta stāvvietas / pievedceļi / mobilitātes punkti 

pie dzelzceļa stacijām. 

• Jāturpina strauji attīstīt mobilitāti, izbūvējot jaunus veloceliņus, kas savienotu 

Ādažu novada ciemus. (3x) 

• Prioritātei jābūt gājējiem un velobraucējiem Ādažu novadā. Ar sakārtotu 

infrastruktūru gājējiem / riteņbraucējiem. Piemēram Podnieku iela nez kāpēc 

atļautais ātrums ir 60km/h. Tas pats ielu apgaismojums ne visur ir uzstādīts uz 

galvenajām ielām. Attīstīt velobraukšanas kultūru, uzlabojot veloceliņu 

pieejamību. Vajag velo celiņus, kas ir atdalīti no gājēju daļas un visi velo ceļi ir 

savienoti vien ar otru. (7x) 

• Nomainīt sabiedriskā transporta pakalpojuma sniedzējus. Ļoti nepieciešams 

daudz uzticamāks, biežāk kursējošs un ērts sabiedriskais transports (autobuss, 

mikroautobuss). Lai sabiedriskie transporti kursē pēc grafika nevis kā vēlas. 

Vajadzēt kādu vietējo autobusu parku, jo kā ārpakalpojums tas ir briesmīgs, 

iedzīvotāji nav apmierināti ar pakalpojumu un pakalpojumu sniedzējs ir 

nesasniedzams, nevar pat pasūdzēties. Būtu labi, ja būtu iespēja izmantot 

transporta pakalpojumu atsevišķos dzīves gadījumos. Labāk būtu pašiem savs 

sabiedriskais transports, jo kad bija Ādažu Ekspresis, sabiedriskā transporta 

pieredze cilvēkiem bija patīkamāka. (8x) 

• Jābūt OBLIGĀTI atsevišķam skolēnu autobusam, kas gan no novada ciemiem, 

gan no Ādažu pilsētas rajoniem nogādātu UZ un NO skolas skolēnus. Tam 

JĀBŪT saskaņotam ar stundu laikiem. PS. Ādažu novadā ir pietiekami daudz 

iedzīvotāju lai SPĒTU segt šādas autobusu izmaksas. (3x) 

• Lai transports netiek novadīts pa privātmāju ielām.  

• Sabiedriskajam transportam ir jākursē biežāk no Podniekiem uz Rīgu, arī laika 

posmā pirms 19:00 darba dienās. Ja uzreiz pēc darba jātiek uz Rīgu, vienīgā 

iespēja šobrīd ir iet uz Ādažu centru, citādi autobuss pieejams daudz vēlāk. 

Laiks, kad iet transports un ilgums nemaz neraisa vēlmi izmantot sabiedrisko. 

(6x) 

• Jāsakārto sabiedriskā transporta infrastruktūra starp Ādažiem un Rīgu, un starp 

visiem novada ciematiem. Piemēram, lai no Ādažiem un Carnikavu ar 

sabiedrisko transportu tiktu turp un arī atpakaļ! Ja Ādažos nenotiek sakarīgi 

visiem pieejami kultūras pasākumi, bet tādi notiek Carnikavas parkā, estrādē, 

Novadpētniecības muzejā un arī Carnikavas vidusskolā, lai pasākums nav 
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jāaprauj pusē un jāskrien uz pēdējo autobusu 20:25, jo citādi uz Ādažiem 

jābrauc caur Rīgu, vispirms izmantojot vivi... Pārdomāta novada nostūru 

savienotība ar dzelzceļu. Vēloties lai cilvēki biežāk izmanto transportu ir pareizi 

tas jāsaplāno: es neizmantoju autobusu, jo braucot no Rīgas pēc darba tas 

sākumā izbrauc visam centram cauri un tikai tad uz Podniekiem, kas ir absurds 

jo tur izkāpj 80-90% autobusa un cilvēkiem piekusušiem pēc darba un ar 

pilniem urīnpūšļiem pēc garā ceļa jāturpina vēl pus stundu “vizināties”. 

Nepieciešami  “Rīgas satiksmes” autobusu stila autobusi, biežāka satiksme. 

Bieži pārslogoti ir autobusi rīta vakara stundās, kad visi brauc stāvus un saspiesti 

līdz vadītāja durvīm. (10x) 

• Sabiedrisko transportu – par adekvātu cenu, ar sasaisti Ādažu centram ar 

Carnikavas vilcienu sarakstu, ar šoferiem, kas pārvadā bērnus nekliedzot un 

nesēdinot viņus ārā. Pieejamu, biežu un arī tādu, kas padomā par cilvēkiem ar 

īpašām vajadzībām, veciem cilvēkiem. Būtu forši kāds regulārs transfērs 

Ādažos uz/no Carnikavas vilciena, lai tiktu no/uz Rīgu. Pieļauju, ka daudzi 

izmantotu labāk vilcienu nevis mašīnu vai autobusu, kas reti iet un ir pārpildīts. 

Noteikti vajag saprotamākus, redzamākus sabiedriskā transporta laikus un 

precizitāti, lai var droši ieplānot savu laiku. (9x) 

• Plašāku sabiedriskā transporta tīklu, autobusu līdz Garkalnes stacijai. Maršrutu 

pa Podnieku ielu. Pieturvietas vajag arī pie citiem guļamrajoniem (it sevišķi 

skolniekiem). 

• Ar regulāriem mikroautobusu braucieniem novada robežās – vismaz skolu 

autobusi, kas izvadā bērnus pa novada apkaimēm pirms un pēc stundām, 

pulciņiem. Vairāk pieejamu – no Podniekiem grūti tikt uz skolu, pulciņiem. (2x) 

• Drošs asfaltēts velo ceļš un ietve uz Ādaži – Carnikava. Adekvāta satiksme starp 

Ādažiem un Carnikavu. VAI TIEŠĀM PAŠVALDĪBAI NAV PRIOTITĀTE 

SAVIENOT Ādažu pilsētu ar Carnikavu radot drošu gājēju kustību gar 

šoseju???? Tā vietā jau esošu dambja segumu vēlas sakārtot. šokējoši. Ādažu 

un Carnikavas savienojamība: gan pa dambi velobraucējiem un gājējiem, gan 

publiskais transports, lai Ādažos dzīvojošajiem būtu ērti sasniedzama stacija. 

(10x) 

• Paplašināts un ar skaņu slāpējošām barjerām aprīkots A1. 

• Izveidot apli krustā uz Carnikavu un pie iebraukšanas Ādažos (kur izbrauc no 

Alderiem), novākt satiksmei traucējošos un satiksmes nedrošību palielinošos 

stabiņus Baltezerā un atjaunot papildus joslu. A1 šoseja pārejama cilvēkiem pie 

pagrieziena uz kokaudzētavu “Baltezers”. (2x) 

• Ar plašāku transporta tīklu, apvedceļiem, piekļuvi A2 caur Venču ceļu. 

• Drošas Tallinas šosejas šķērsošanas vietas, viadukts uz Carnikavu. Būtu labi, ja 

varētu nokļūt uz Carnikavu droši šķērsojot šoseju ar motorolleri vai velo. (3x) 

• Bez sastrēgumiem Gaujas ielā rītos. Varbūt, lai mazinātu sastrēgumus rītos pie 

skolām, varētu nedaudz mainīt katras skolas stundu sākumlaikus – lai ir lielāka 

atstarpe. Piemēram, vidusskola sāktos 8:10, bet sākumskola 8:30. lai 

izlīdzinātos tas rīta pīķis. (2x) 

• Apgaismotu dambi. 

• Veloceliņu izbūve visā novadā. (2x) 

• Eimuru ceļš jānoasfaltē. 

• Drošākas un modernākas stacijas/pieturas. 
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• Lai arī pati esmu auto braucējs, bet uzskatu, ka kustībai ir jābūt maksimāli 

palēninātai. Visos Ādažos ieviest ātruma limitu 30km/h un salikt fotoradarus!!! 

(2x) 

• Elektro uzlādes stacijas pieejamās vietās un daudz. 

• Sakārtot auto stāvvietas pie katras dzīvojamās daudzstāvu mājas, kad katram 

dzīvoklim pienākas 1 auto stāvvieta. 

• Vairāk pastaigu taku, parku. 

• Vairāk stāvvietas. Stāvvietas pa brīvu pilsētā deklarētiem iedzīvotājiem. (2x) 

• Papildus gājēju pārejas. 

• Ar to viss ok! Viss apmierina. Nevajag nekādas apbūves. (2x) 

• Lai autobusi būtu ar uzlādi un augstākiem griestiem. 

• Lai būtu trolejbusi. 

• Sakārtotu Podnieku ielu – gājēju pārejas. 

Āņi 

• Labi sakārtotu, lai bērni paši var brīvi pārvietoties. Pēc iespējas ar mazāku 

ietekmi uz vidi. 

Baltezers 

• Gājēju takas. 

• Izveidots apvedceļš, lai mazinātu autoplūsmu Baltezerā! 

• Sakārtotu. 

• Jāuzbūvē normāla vilciena stacija Baltezerā un jāatjauno vilciena satiksme. Ir 

muļķīgi, ka uzspieda šo pilsētas statusu Ādažiem, bet šajā apkaimē kursē tikai 

pārslogots autobuss, kas nav piemērots ne bērnu ratiņiem, ne cilvēkiem ar 

kustību traucējumiem, ne arī velosipēda pārvadāšanai. 

• Jāsamazina īrējamo elektroskūteru popularitāte un skaits un jāpiedāvā īrējamie 

velosipēdi. Šie skūteri visās malās izskatās neglīti un traucē pārvietošanos 

pārējiem satiksmes dalībniekiem. Ja gribam fiziski veselāku sabiedrību, tad 

cilvēkiem bez mobilitātes traucējumiem ir jāpārvietojas ar kājām vai 

velosipēdu. 

• Es vēlētos, lai būtu precīzs autobusu sarakst un tas tiktu punktuāli ievērots.  

• Izveidot vairāk veloceliņus, lai atvieglotu pārvietošanos velobraucējiem uz 

Rīgu, Carnikavu un netraucētu gājējus. (2x) 

• Aizliegt gājēju un velo celiņu kaisīšanu ar sāli, smilti, granti vai citiem 

materiāliem, ja uz ceļa nav sniegs vai ledus. 

Birznieki 

• Veloceliņi, gājēju celiņi kas savienoti no Carnikavas uz Ādažiem. 

Carnikava 

• Ar vairāk veloceliņiem. No Carnikavas uz Ādažiem. No Carnikavas caur Garupi 

– Garciemu – Jaunciema gatvi – to daļu līdz Rīgai. Pilnībā modernizētu, 

apgaismotu Gaujas dambja izbūvi no Ādažiem līdz Carnikavai, kas būtu 

izmantojams gan velobraucējiem, gan skrējējiem un pastaigu mīļotājiem. Jābūt 

apgaismotam veloceļam / pastaigu takai starp Ādažiem un Carnikavu. Cilvēcīgi 

savienotu velo ceļu visā novadā. (14x) 

• Transporta infrastruktūra orientēta uz iedzīvotāju ērtībām, nevis uz 

infrastruktūras uzturētāju iegribām. Mobilitāte darbos, nevis lozungos. Svarīgi, 
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lai mobilitātes plānotāji un ieviesēji, paši kādreiz to būtu izmantojuši. 

Apdzīvotās vietās gājēju un riteņbraucēju dominance pret pārējiem satiksmes 

dalībniekiem. 

• Vairāk padomāt par gājējiem. (3x) 

• Daudz vienvirzienu kustības ielas. 

• Ceru, ka Vecupes iela tiks pie jauna seguma, līdzīgi kā Saulrietu, Mērnieku u.c. 

ielas šajā rajonā, un nebūs bedraina. Ceru, ka 12 gadus nebūs jāgaida, kad tas 

notiks :) šobrīd bedres tādas ka ar vieglo auto drīz izbraukt nevarēs. 

• Sakārtot Carnikavas infrastruktūru un mobilitāti. (3x) 

• Labāku apgaismojumu. 

• Biežāki vilcienu saraksti. Biežākus maršrutus viennozīmīgi. Iemesls kādēļ 

biežāk uzturos Rīgā nevis savā novadā ir retā transporta kursēšana. Vilciens 

reizi stundā vakaros nav piedodami. Arī pēdējais transports atiet pārāk agri 

virzienā Carnikavu un pārējiem novada reģioniem. Vilciena pilnākie reisi iet ik 

pēc pusstundas. Ir arī ekspresis, kurš izlaiž 3 pieturas no Carnikavas līdz Rīgai 

un atbrauc uz galvaspilsētu ātrāk. (3x) 

• Jāsavieno novada plašie ciemi un Ādažu pilsēta savstarpējā maršrutu tīklā. (2x) 

• Sakārtotu, atbilstošu tā brīža vajadzībām. (2x) 

• Daudz, daudz veiksmīgāku kā šobrīd, sakārtotu. (4x)  

• Saskaņotu transporta sistēmu. Gribētu, lai visi sabiedriskā transporta veidi ir 

saistīti viens ar otru, piemēram, ar vienotu mēnešbiļešu sistēmu. Carnikavā ir 

vilciens, bet tur, kur tā nav ir briesmīga autobusu satiksme – reti, neparedzami 

– uz ko nevar paļauties. Ir ļoti problemātiski no Carnikavas nokļūt uz Ādažiem, 

kas nav normāli. Reisiem no Ādažiem uz Carnikavu jābūt regulāriem! Vēlētos 

labāku savienojumu Ādažiem ar Carnikavu, ar pabeigtu plānoto viaduktu uz 

Tallinas šosejas, kur ir arī vieta veloceliņam. Šobrīd kustība uz lielpilsētu ir 

pieņemama, bet kustību starp ciemiem ir jāattīsta ne tikai ar sabiedrisko 

transportu, bet arī pieejamu infrastruktūru nemotorizēto līdzekļu izmantošanā. 

Biežāku sabiedrisko transportu, KAS ATNĀK LAIKĀ, regulārākus reisus un 

draudzīgāku personālu. Ar vides pieejamību. Es vēlos redzēt operatīvu, ātru 

publiskā transporta savienojumu starp Carnikavas un Ādažu centru, lai 

ekonomiski sasaistītu abus pakalpojumu centrus. Galvenokārt vēlos redzēt 

novada ciemu un Ādažu pilsētas labu savienošanu ar bieži kursējošu publisku 

transportu. Savienojums ar Rīgu, manuprāt, ir mazāk aktuāls, kā iekšējā 

mobilitāte. Ar pieejamu sabiedrisko transportu, kas ērti pieejams visiem 

iedzīvotājiem. Transporta (autobuss) reisi katru dienu vairākas reizes dienā. 

Piemēram no Gaujas uz Carnikavu – Ādaži un atpakaļ. (13x) 

• Uzlabotas novada braucamās daļas, ar asfaltbetona vai dubultās apstrādes 

risinājumiem, atsakoties no dominējoša zemesceļu skaita. 

• Lai no Ādažiem uz Carnikavu ir tiešā satiksme bez izbraukšanas starp dažādiem 

ciematiem. Lai pasākumu laikā ir papildus transports Ādaži – Carnikava, gan 

pirms pasākuma, gan pēc. Patreiz bez mašīnas nav iespējams to izdarīt. 

• Nemācēšu teikt, bet ja man ir jāstāv sastrēgumā, lai izgrieztos no dārziņa, lai 

tiku uz darbu, jo cauri brauc Ādaži, Gauja un visi pārējie, kas brauc, braukšanas 

pēc caur Carnikavu, tad ļoti atbalstu autobusus un vilcienu... 

• Jāattīsta apvedceļu tīkls, samazinot tranzīta satiksmi caur ciemu, kas rada 

nepatīkamu un nedrošu vidi. Uztaisīt P1 ceļu ārpus Carnikavas. (3x) 

• Dzelzceļa savienojums ar Rīgu, Eiropu. 



45 
 

• Jāattīsta park&ride gan auto, gan velo lietotājiem. Lai būtu atsevišķa stāvvieta, 

piemēram, pie Ķīšezera vai kaut kur pie novada robežas un varētu nokļūt ātri un 

ērti uz Rīgu. (3x) 

• Plašākas labiekārtotas stāvvietas vilciena lielāko staciju tuvumā.  

• Vairāk autobusu pieturas, t.sk., aprīkotas ar elektroniskiem paziņojumiem, kas 

dod info, kad atnāks autobuss! Jo dažreiz var nostāvēt 40 min kā idiots. (4x) 

• Kāda gājēju taka kā Gaujas nacionālajā parkā. 

• Carnikavas promenādi izveidot vairāk atbilstošu visām vecuma grupām, 

diezgan garš ceļš mērojams līdz jūrai pašiem vietējiem iedzīvotājiem, vienreiz, 

divreiz iziesi, taču sistemātiski šis ir garlaicīgs posms. 

• Vajag LVC izbūvēt 4 joslas un Ziemeļu ievadu Rīgā. 

• Agrākā FM benzīntanka rajonā vajag tiltu kā oriģināli plānots. 

• Ērtu. 

• Salīdzinot ar vidusmēra novadiem Latvijā, jau šodien viss ir labi. Ja pieliek klāt 

visus nomaksātos nodokļus par 12 gadiem ir skaidrs, ka būs vēl labāk. 

• Carnikavas pagastā atrodas DUS. 

• Sakopts un modernizēts (ievērojot esošo arhitektūru un Carnikavas 

noskaņojumu) Carnikavas vilciena stacija/ autobusu galapunkts (mobilitātes 

punkts). 

• Attīstīta ūdens sasaiste ar Rīgas ūdeņiem. 

• Drošs šosejas šķērsojums gājējiem, velo pie Muižas. 

• Ieplānot maģistrālākas ielas, kuras nākotnē varētu lietot publiskajam 

transportam arī apkārtnēs, kur šobrīd masveidā top privātmāju ciemati. 

• Vilcienus, trolejbusus. 

Divezeri 

• Sakārtotu! Tagad šajā nozarē ir pilnīgs bardaks. 

Garciems 

• Pašlaik vienīgā problēma, ko redzu mobilitātē ir sabiedrisko transportu kustība 

no novada mazākajiem ciemiem uz Ādažiem. Ar vilcienu tikt nav iespējams, ar 

autobusu – ļoti reti vai vispār nav iespējams. Cik saprotu ir arī autobusu reisi, 

kas ved bērnus uz skolu, bet, kad man pašam būs bērni, es vēlos, lai man nav 

bērns katru rītu jāved uz skolu tikai tāpēc, ka nav sabiedriskā transporta, kas 

varētu manu bērnu aizvest uz skolu (pat nevajag speciāli norīkotus, vienkārši 

uzlabot mobilitāti). Savukārt, ja mēs runājam par transporta infrastruktūru, tad 

es vēlētos lielāku kontroli un vairāk veiktu darbību transporta infrastruktūras 

drošības uzlabošanā. Tas, kas notiek uz ceļiem ir drausmas. Dzīvojamā zonā 

brauc uz 60 un vairāk km/h, pa Mežgarciema ceļu brauc vispār uz 100 km/h un 

vairāk. Būtu nepieciešams ieviest kameras, kas soda par pārkāpto ātrumu kā tas 

ir Rīgā (nepietiek ar vienu radaru Garciemā un Carnikavā, kuru jau tāpat visi 

zina un nobremzē pie tiem). Uzstādīt vairāk ātruma vaļņu, lai nevar ieskrieties 

tik ļoti. Kā arī veikt citus uzlabojumus, kurus es varbūt nepieminēju. 

• Vairāk autobusu caur novadu, ļoti nepietiekami. 

• Iespēja ar sabiedrisko transportu sasniegt visus novada punktus. Ērtu un drošu 

pārvietošanos ar velosipēdu pa visu novadu. Biežāku autobusu satiksmi ar Rīgu 

caur Kalngali. 

• Veloceliņu tīklu starp Ādažiem – Carnikavu – Jaunciema gatvi un Rīgu, kā arī 

gājēju ietvi Garciemā – Mežciema ielā no dzelzceļa stacijas virzienā uz jūru (tas 
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bija Carnikavas novada plānā jau pirms vairākiem gadiem). Asfaltētu, sakoptu 

nelielu autostāvvietu invalīdiem Mežciema ielas galā pie jūras. Regulāru 

sabiedrisko transportu starp Ādažiem un Carnikavu – Garciemu – Kalngali 

(iespējams nelieli mikroautobusi ar pusstundas intervālu, nevis lielie -

neekonomiskie autobusi ar 5 pasažieriem četras reizes dienā tieši tāpat kā pirms 

45 gadiem). 

• Veloceļi. Ceļš Ādaži – Garciems. Uzturēt vilcienu esošajā līmenī, nezaudēt 

biežumu. 

• Velo celiņi, piemēram, no Garciema uz Carnikavu un citviet is a must. Salaboti 

ceļi utt. 

Garkalne 

• Daudz attīstītāku, bez absurdiem 30 km/h ierobežojumiem. 

• Ar pārdomātu un uz cilvēku orientētu un attīstību veloceliņa infrastruktūru visa 

Ādažu novada teritorijā. 

• Veloceliņi no Ādažu pilsētas uz katru ciemu, plašāks taksometru pakalpojumu 

klāsts. 

• Vēlētos, lai tiktu pilnveidoti sabiedriskā transporta maršruti. Būtu lieliski, ja 

varētu ērti pārvietoties ar sabiedrisko transportu starp Garkalni – Alderiem – 

Ādažiem un Carnikavu. 

• Šobrīd transporta infrastruktūra un mobilitāte ir ļoti sāpīgs jautājums novadā, ja 

vien nerunā tikai par Ādažu centru. Varu runāt konkrēti par Garkalnes ciemu, 

bet domāju, ka arī citur ir līdzīgas problēmas. Sabiedriskā transporta 

nodrošinājums ir niecīgs un neērts. Droša nokļūšana līdz Ādažiem iespējama 

tikai ar automašīnu. Attālums atļautu bērniem doties uz skolu patstāvīgi, 

piemēram, ar velosipēdu, bet viss ceļa posms līdz pilsētai ir ne vien neērts, bet 

ļoti bīstams kājāmgājējiem un velobraucējiem. Infrastruktūras gājējiem un 

velobraucējiem nav VISPĀR. Šī būtu lieta, kas kardināli jāmaina, vēlams ātrāk 

nekā pēc 12 gadiem. Savienojumam starp ciemiem un pilsētu būtu jābūt drošam 

un pieejamam ne tikai ar autotransportu. 

• Labāku satiksmi, sakārtoti ceļu ar ietvi/ velo celiņu Ādaži – Garkalne. 

• Noasfaltēts ceļš no Garkalnes ciema caur mežu un Garkalnes staciju. 

• Veloceliņi, Podnieki – Garkalne – ĀŅI. 

• Elektriskie, sabiedriskie mikroautobusi, trošu ceļi CARNIKAVA – ĀDAŽI -

GARKALNE – ROPAŽU STACIJA. 

• Tramvaju. 

Garupe 

• Sapņoju par autobusu grafiku, kurā autobusi pienāk Carnikavā PIRMS vilciena, 

nevis 5 minūtes pēc (kā tas ir šodien). Uz papīra varbūt saskaņojas, bet realitātē 

nekad. 

• Izmocīto veloceliņu Rīga – Carnikava, kuru nevar uzbūvēt jau vairāk pa 10 

gadiem. 

• Metro. 

Gauja 

• Būtu forši ,ja kursētu mikrobusiņi starp Gauju, Carnikavu, Ādažiem, tad 

atvieglotu atpūtu un darba iespējams, kuriem nav auto. 

• Mobilitātes punkts pie Gaujas stacijas. 
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Kadaga 

• Bez sastrēgumiem. 

• Šādu pašu. 

• Skolas (nevis starppilsētu) autobusus, kuri regulāri kursē starp Ādažu ciemiem’ 

• Vairāk velo celiņu (drošu) starp ciemiem, pagarinātu gājēju un velo ceļu no Cita 

Mežaparka Kadagā līdz Tallinas šosejai, pagarinātu velo / gājēju ceļu no 

Podnieku / Krastupes ielas līdz Garkalnei un Alderiem. (2x) 

• Skaidri saprotamu, sakārtotu. (2x) 

• Drošu, pieejamu visiem (3x) 

• Vairāk apgaismotas ielas, lai bērni uz skolu droši var braukt ar velosipēdu un arī 

pieaugušie novada ietvaros varētu pārvietoties ne tikai ar auto. 

• Gribētos, lai Ādažos kursē tikai sabiedriskais transports, privātie, lai savus auto 

novieto ārpusē, tie ļoti smird. Gribētu tīrāku gaisu. Armijnieki gan no rīta gan 

vakara stundās ļoti piesārņo gaisa kvalitāti, viņi ir daudz un visi brauc cauri 

mūsu pilsētai. 

• Vēlētos, lai autobusiem būtu biežāks kursēšanas grafiks, lai būtu sakārtota 

satiksme. Pieejamākus transporta maršrutus. Carnikava – Ādaži dienas vidū ar 

sabiedrisko transportu nav izbraukājama, jo vienkārši nekursē transports. 

Pietura – Strēlnieki, reti kursē transports, citreiz nepamatoti pat neiegriežas 

noteiktajā pieturā. Ērtāku sabiedrisko transporta kustību visos virzienos. (3x) 

• Ar kvalitatīviem ceļiem. 

• Vairāk transporta, kas savieno Ādažus, Siguļus ar Carnikavu.  

• Vilciens, tramvajs kā Berlīnē. 

• Visas skolas un iestādes jādabū ārpus pilsētas. 

• Salāgotu starp ciemiem. 

Kalngale 

• Nepieciešams izveidot daudzstāvu autostāvvietu (var būt maksas) pie stacijām. 

Piemēram Kalngalē vasaras mēnešos nav kur novietot automašīnas. Tāpat 

vajadzētu velo stāvvietas, atbilstoši P+R principiem. 

• Biežāks sabiedriskais transports, lai vecākā paaudze un bērni varētu pārvietoties 

no Kalngales līdz Ādažiem, Baltezeram turp un atpakaļ. Jo savādāk Ādažu 

pilsēta Carnikavas pag. iedzīvotājiem bez auto nav pieejami. Iespējams tas 

varētu būt vietējas nozīmes mikroautobuss. 

• Pie katra ceļa būtu ietves un veloceliņi. 

Lilaste 

• Ar ērtiem transporta savienojumiem ne tikai starp Ādažiem un Carnikavu, bet 

arī visiem novada ciemiem. 

Siguļi 

• Saprotamu un uz sabiedrības paradumiem vērstu. 

• Tramvajs. 

• Vairāk gājēju un velo infrastruktūras, piemērām velo celiņš un gājēju ceļš 

Siguļos, kā arī ātruma ierobežojumi un guļošie policisti uz Dzirnupes ielas. 

Izbūvēts ceļš līdz Gaujas pludmalei. 

• Sakārtotu transporta plūsmu no un uz Rīgu, normālu piebraukšanas ceļu pie 

jūras, būtiski jāattīsta veloinfrastruktūra un mikromobilitāte, jo nav bērnam 

droši braukt ar velosipēdu lielās transporta kustības dēļ. No Siguļiem uz 
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Ādažiem nav iespējams droši braukt ar velosipēdu, jo fūras agresīvi nesas pa 

ceļu. 

• Ar fokusu uz sabiedrisko transportu, gājējiem, velosipēdiem. 

Stapriņi 

• Vairāk uzlabotu ceļu bez grants seguma, Vidlauka ielas uzlabojumu, Skautu ielu 

Gaujas ciematā labiekārtošanu, patreiz tā ir meža ceļš, nevis iela. 

• Ielas bez sabrukušas asfaltbetona virskārtas un ar apgaismojumu un prioritizētu 

gājēju infrastruktūru. 

• Sakārtot ceļu kvalitāti un drošumu lai cilvēki ērti varētu pārvietoties arī ar 

sabiedrisko transportu. 

• Plašākas ielas un mazo ciematu ceļus savestus kārtībā. lai ir drošāk ģimenēm. 

• Viss ir ok. 

• Stapriņi savienoti ar Ādažiem – gājēju pārejas vai tuneļi. 

• Visi ciemi savienoti ar gājēju/velo celiņiem, pārdomāts sabiedriskā transporta 

tīkls. 

• Pašvaldībai ir jābūt elastīgai piedāvāt tādu transporta infrastruktūru, kas aptver 

vismaz lielāko daļu iedzīvotāju grupu vajadzības. 12 gadi ir pārāk ilgs laiks, lai 

šodien to iezīmētu. Vienu var pateikt – šodien tās nav. Bērni dodas uz sporta vai 

citām skolām Rīgā un katru dienu maksā 4eur par biļeti. Ceru, ka vismaz tas būs 

atrisināts. 

• Pārvads Muižas ielā, gājēju celiņi no ciemata līdz centram. Un metrobusu līdz 

pašai Rīgai! 

• Būtu lieliski, ja no katra novada ciema līdz centram būtu izbūvēti asfaltēti (vai 

divkārtu virsmas apstrādes) ceļi. 

• Sabiedriskais, gājēji, velosipēdi prioritāte. 

Nezinu, kurā ciemā 

• Lai būtu tiešais sabiedriskais transports no Siguldas uz Ādažiem, lai varētu ērti 

tikt uz darbu!!!! 

• Carnikavas iedzīvotājs bez sava transporta, praktiski nevar apmeklēt teātri, 

koncertu Rīgā, jo nav reisu vakarā. 

• Ar videi draudzīgu auto. 
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Kādu vēlētos redzēt IZGLĪTĪBU un SOCIĀLO JOMU 

Ādažu novadā pēc 12 gadiem? 
Iedzīvotāju redzējums par izglītību un sociālo jomu Ādažu novadā nākotnē liecina par 

skaidri izteiktu pieprasījumu pēc kvalitatīvas, iekļaujošas un pieejamas izglītības 

visos līmeņos. Īpaši uzsvērta nepieciešamība novērst pārāk lielo skaitu vienā klasē / 

grupā skolās un bērnudārzos, uzlabot pedagogu pieejamību un saglabāt stabilu 

kolektīvu. Sabiedrība vēlas mazākas klases, individualizētu pieeju un lielāku akcentu 

uz skolotāju profesionālo motivāciju. Populāra prasība ir arī dažādu alternatīvo un 

privāto izglītības iestāžu attīstība, kā arī papildu atbalsts bērniem ar attīstības 

traucējumiem vai sociāli emocionālām grūtībām. 

Interešu izglītība tiek uzskatīta par nepietiekamu – iedzīvotāji vēlas daudzveidīgu 

pulciņu pieejamību un labāku informācijas pieejamību par to. Tiek ierosināts izveidot 

specializētas sporta klases, kultūras un tehnoloģiju centrus arī ārpus centrālās Ādažu 

pilsētas. Izskan aicinājumi izveidot Ādažu ģimnāziju, kā arī stiprināt Carnikavas 

vidusskolu, veidojot diferencētus mācību virzienus. 

Sociālajā jomā dominē vēlme pēc pieejamākiem, saprotamākiem un reāli 

funkcionējošiem pakalpojumiem – īpaši uzsverot seniorus, cilvēkus ar invaliditāti un 

sociāli mazaizsargātās grupas. Tiek pieprasīta infrastruktūras paplašināšana – jauni 

dienas centri, atbalsta centri, arī rehabilitācijas iespējas. Vienlaikus iedzīvotāji uzsver 

sociālo darbinieku atalgojuma un pieejamības nozīmību. Aktuāla ir arī pieaugušo 

izglītība un sabiedrības iesaiste mūžizglītībā. 

Šie secinājumi atspoguļo aktīvu, izglītības un sociālo jomu attīstībā ieinteresētu 

sabiedrību, kas meklē līdzsvaru starp kvalitāti, pieejamību un inovāciju. 

Kopsavilkums 

Izglītības kvalitāte un pieejamība 

• Pieprasījums pēc mūsdienīgas, kvalitatīvas, iekļaujošas izglītības. 

• Vēlme pēc nepārbāztām klasēm, profesionāliem un motivētiem skolotājiem, 

atbalsta personāla pieejamības. 

• Izglītībai jābūt viegli pieejamai visiem novada iedzīvotājiem, ar pietiekamu 

vietu skolās un bērnudārzos, lai izvairītos no rindām un pārpildītības. 

• Pieprasījums pēc jaunas pamatskolas Podniekos, jauna bērnudārza Kalngalē, 

bērnudārza Carnikavā. 

Strukturālās izmaiņas un attīstība 

• Prasība izveidot Ādažu ģimnāziju. 

• Atbalsts Carnikavas vidusskolas stiprināšanai un diferenciētām izglītības 

programmām vidusskolu posmā. 

• Ideja par augstskolas filiāli Ādažos. 

• Ieteikums nodalīt Ādažu sākumskolu no vidusskolas, lai uzlabotu pārvaldību. 

Interešu un ārpusskolas izglītība 
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• Kritiski nepietiekamas interešu izglītības iespējas – nepieciešami pulciņi, sporta 

nodarbības, vienota vietne ar informāciju. 

• Pieprasījums pēc specializētām klasēm, piemēram, sporta ievirzes. 

• Vēlme pēc radošuma veicināšanas un kultūras iespēju pieejamības arī 

pieaugušajiem. 

Alternatīvā un privātā izglītība 

• Atbalsts privāto skolu attīstībai, Montesori vai līdzīgas alternatīvai Valdorfa 

pedagiģijai. 

• Pašvaldības sadarbība ar privātajām izglītības iestādēm, nevis konkurence. 

Sociāli emocionālais atbalsts un drošība 

• Skolās nepieciešami bērnu psihologi, antibulinga programmas, atbalsts bērniem 

ar attīstības traucējumiem, mentālās veselības jautājumu risināšana. 

• Vēlme pēc stabilitātes skolotāju kolektīvos, mazākas rotācijas. 

Pirmsskolas izglītība 

• Kvalitatīvas PII ar stabiliem pedagogiem un nepārtrauktu audzinātāju klātbūtni. 

• Bezmaksas ēdināšana bērnudārzos. 

• Risinājumi rindu mazināšanai un jaunu iestāžu izveidei. 

Pieejamība un sociālo pakalpojumu kvalitāte 

• Sociālo pakalpojumu pieejamība visiem iedzīvotājiem, iekļaujošs, 

pretimnākošs serviss. 

• Sociālajai jomai jābūt uz klientu vērstai, ar līdzfinansējumu, reformētu un 

sakārtotu infrastruktūru. 

Jauni sociālie pakalpojumi un infrastruktūra 

• Nepieciešamība pēc sociālās aprūpes centra, ģimenes atbalsta centra, 

pansionāta, dienas centriem, senioru klubiņiem, palīdzības bezpajumtniekiem. 

• Idejas par rehabilitācijas centru pie jūras. 

Sociālā vienlīdzība un attieksme 

• Lielāka vienlīdzība starp novada iedzīvotājiem. 

• Sapratne, cieņa, pieejamība arī grūtāk definējamām vajadzībām (ne tikai pēc 

kritērijiem). 

• Laicīga palīdzība bez birokrātiskas kavēšanās. 

Pieaugušo izglītība un iesaiste 

• Mūžizglītības iespējas, pieaugušo pulciņi un kursi. 

• Kultūras centra un baznīcu aktivitātes ar izglītojošu saturu. 

 

Alderi 

• Jārūpējas par pedagogiem un telpām, lai spētu nodrošināt kvalitatīvu, 

mūsdienīgu izglītību. 
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• Pieejamas PII, remonts lielajā skolā, izglītības kvalitātes uzlabošana, ceļš uz 

ģimnāzijas statusu. 

• Viegli pieejamu un modernu. 

• Saglabāt esošajā līmenī! 

• Grūti novērtēt. 

• Pieejamu sociālo jomu un kvalitatīvu, iekļaujošu izglītību. 

• Dienas centram otro stāvu. 

Ādaži 

• Izglītība Ādažos attīstās. Ir labi. Manuprāt, izglītība ir uz pareizā ceļa mūsu 

novadā. (5x) 

• Skolas un bērnudārzi pietiekamā skaitā un tuvāk to lietotājiem, tā lai var aiziet 

un nav jāveido sastrēgumi uz ielām. Daudzi vecāki izvēlas bērnus vest uz Rīgas 

skolām un bērnu dārziem. Nepieciešama ērtāka, pieejamāka izglītība. Izglītībai 

jābūt organizētai atbilstošā pilsētvidē, ar skaidri izdalītu novada centru. Lai 

Ādažu vidusskola būtu pieejama visiem Ādažniekiem (nevis tikai tiem kas iztur 

iestājpārbaudījumus) – visi vietējie ir pelnījuši iegūt izglītību savā skolā. Lai 

bērnudārzos vairs nebūtu rindu un vasarās vecākiem nevajadzētu domāt ko darīt 

ar bērniem, kad jāstrādā. (7x) 

• Klases, kurās nav vairāk par 20 skolniekiem. Pašvaldību, kas aktīvi sadarbojas 

ar privātajām izglītības iestādēm un veicina privātās investīcijas izglītības jomā 

(privātās skolas, bērnudārzi), nevis konkurē ar tiem būvējot nesaprotamas lietas 

– bērnudārzs vidusskolā utt. Vidusskolai jācenšas strādāt ne tikai uz skolēnu 

kvantitāti, bet arī beidzot uz kvalitāti. Noteikti varētu būt vēl kāda privātā skola, 

domāju, ka būtu ģimenes, kas izvēlētos privātskolu izglītību, ņemot vērā, kāds 

pieprasījums ir ĀBVS. Lai novadā bez Valdorfa skolas būtu Montesori vai vēl 

kāda kvalitatīva privātskola. (9x) 

• Parunājot ar vecākiem – tikai par vienu valsts PII nav bijušas sliktas atsauksmes. 

Tas nav labi. Vajag uzturēt un saglabāt PII “Strautiņš” vēsturisko vērtību. 

Nodrošināt, lai ar bērniem bērnudārzos tiek nodrošināta pastāvīga audzinātāju 

klātbūtne, nevis tie paliek tikai nekompetentu auklīšu uzraudzībā visas dienas 

garumā. (3x) 

• Skolu, kur vadītājs var pārraudzīt un iesaistīties procesos, jo pie šāda apjoma 

skaita, procesi ir skaisti uz papīra, bet dzīvē daudzas lietas nestrādā, jo fiziski 

personāls to nevar izdarīt. Mazākas skolas pēc skaita ar kompetentu pārvaldību, 

kas orientēta uz bērna attīstību. Esošā vadība visai slikti ar to tiek galā. 

Iespējams, ka būtu vērts nodalīt Ādažu sākumskolu no vidusskolas, lai paceltu 

mācību kvalitāte (varbūt sanāk dārgāka administrēšana, bet būtu iespēja vairāk 

pievērsties un celt mācību kvalitāti.) (3x) 

• Ādažu Ģimnāzijas izveide. (4x) 

• Nepieciešama spēcīga Carnikavas vidusskola. 

• Augstskolas filiāli Ādažos. 

• Vairāk iespēju bērniem un jauniešiem interešu izglītībai un skolas pulciņiem. 

Vairāk jāpadomā par bērnu un jauniešu ārpus klases nodarbībām, vai arī 

informācijai par tiem ir jābūt pieejamai “uz katra stūra”. Ar jaunu izglītības un 

radošo iespēju iestāžu izveidošanu, tas tiek mazināts. Ārpusskolas izglītības 

(pulcinu) iespejas Ādažos ir KRITISKI maz. Kā arī, nav vienotas VIETNES kur 

visus Ādažu novadā pieejamos pulciņus varētu atrast un sakontaktēt. Tas ir 

jāsakārto OBLIGĀTI. (9x) 
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• Vairāk sporta iespēju. Ar pieejamu un pietiekami plašu, dažādu interešu izglītību 

(vieglatlētika, komandu sporta veidi, dambrete, šahs, peldēšana, cīņu sporta 

veidi, teātris, debates, robotika). (2x) 

• Uz izcilību vērstu, bez pārpildītām klasēm, kurās skolotāji un audzinātāji 

nemainītos ik gadu. Bez kolhoznieku domāšanas, paaudžu nomaiņa. 

Kvalitatīvu, pārdomātu un konkurētspējīgu. Ar spēcīgiem pamatiem. Lai ir kā 

piemērs citiem. Lai būtu laba izglītība, ir jādomā par jaunu pedagogu piesaisti 

novadā un jāuzbūvē vēl kāda skola. Izglītību – modernu, digitālu, pieejamu, 

augstā līmenī, vērstu uz talantu attīstīšanu, ar pulciņiem. Vidusskolas posmā 

skolām jābūt konkurētspējīgām ar citām ģimnāzijām un vidusskolām Latvijā. 

Skolu pedogogi jāmotivē lai paliek. Mācību viela ir jānostiprina kārtīgi, nevis 

jāpārlec uz jaunu. Vairāk skolotāju. (16x) 

• Jārunā atklāti par telefonu kaitīgumu, kā tas bojā raksturu un veselību līdz ar to 

skolotājiem nereāls darbs. Ja iespējamās sekas-galvas audzēji, agra impotence, 

stulbums tiks izrunāti skaļi varbūt veiksies labāk. Atbalstu sarežğītām grupām 

un saprotamu informāciju, kur var pieteikties un palīdzēt pat ja nav atbilstošas 

tam izglītības. Bez mobinga skolās. Dzirdēts arī, ka tur ir augsts agresijas 

līmenis starp bērniem un īpaši izteiktas slimošanas, kādas citās skolās nav tik 

izteikti. Nepieciešams atbalsts bērniem mācību procesā. Vajag pieejamus bērnu 

psihologus Ādažos. Lai skolā būtu speciālisti, kas sistemātiski un mērķtiecīgi 

īsteno antibullinga programmas (6x) 

• Nepieciešams centrs jauniešiem brīvā laika pavadīšanai. 

• Nepārbāztu. Nevis tikai ķeksītim un smukām atskaitēm domātu. Piemēram, ja 

nevar ietilpināt visus novada skolēnus vienā mazā sporta centra baseinā, tad 

nelielīties, ka novadā tiek nodrošināta peldētapmācība, jo realitātē tie bērni 

baseinā tiek tikai pāris skolas gadus un labi ja 15 minūtes nedēļā ... 

• Kad Bērniem ar runas attīstības problēmām, tiek nodrošināta skola no 1. līdz 

12. klasei, savādāk jāpārdeklarējas uz Rīgu, lai tiktu skolā bez rindas. 

• Vēlētos vairāk pasākumu Ādažu kultūras centrā. 

• Vairāk nodarbību arī pieaugušajiem, ne tikai bērniem un jauniešiem, kas tiktu 

plašāk popularizētas, lai būtu plašāka iesaiste un iespēja sajust piederīgākam. 

Daudzveidīgākas izglītības iespējas, arī pieaugušajiem! (2x) 

• Gudrāku, pārdomātu, daudzveidīgu. Izglītību augstā līmenī, sakārtotu, 

atbalstošu un iekļaujošu. (7x)  

• Lielāku motivāciju un atbalstu bērnu dzimšanai. 

• Sociālā jomā vajadzētu lielāku pašvaldības līdzfinansējumu. Sociālās tagad 

vispār nav, salīdzinot ar citiem. Sociālo jomu jāreformē, jo patreiz nepilda savas 

funkcijas. Sociālo jomu – atbalstošu. Jābūt pieejamiem visiem sociālajiem 

pakalpojumiem. Sociālo jomu atbalstošu uz klientu vērstu, ar pieejamiem 

pakalpojumiem un sakārtotu infrastruktūru. Nepieciešami jauni sociāli 

pakalpojumi (SAC, ģimenes atbalsta centrs). Sociālajā jomā ieklausīties 

iedzīvotāju vajadzībās un ieteikumos, lai veidotos laba sadarbība. (8x) 

• Manuprāt, Sociālā joma ir uz pareizā ceļa mūsu novadā. 

• Vietējo baznīcu regulāri rīkoti pasākumi, lekcijas un kursi par dažādām dzīves 

tēmām un aktualitātēm. 

• Latvisku. 

• Slimnīcā varētu būt pieejami magnētiskās rezonanses un citu augsto tehnoloģiju 

izmeklējumi. 

• Lai bezpajumtniekiem būtu kur dzīvot. 
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• Lielāku dienas centru. 

• Saprotošu, pretimnākošu. 

• Lielāku vienlīdzību starp novada iedzīvotājiem. 

• Lai netrūkst pedagogu. 

• Jaunu bērnudārzu, jo bērnu ir arvien vairāk un vietu nav. 

• Uzceltu un atvērtu jauno pamatskolu Podniekos. 

Āņi 

• Labas mūsdienīgas skolas ar pilnu skolotāju štatu. Plašu klāstu bērnu pulciņiem 

un adekvātu finansējumu. 

Baltezers 

• Ne tik milzīgu skaitu skolēnu vidusskolā. 

• Progresīvu. 

• Skolotājus un mācību personālu, kas ir zinoši attiecībā uz dažādām mentālajām 

kaitēm un attīstības problēmām, kā arī to cik ļoti augšanas vide ietekmē 

cilvēkus. Šobrīd izskatās, ka bērni, kam būtu vajadzīga medicīniska palīdzība, 

lai normalizētu smadzeņu darbību, vienkārši tiek uzskatīti par 

“problemātiskiem” un slikti audzinātiem.  

• Izglītību un sociālos sektorus, kas veicina sabiedrībās racionālu domāšanu, 

mēdijpratību un mūžizglītību ar fokusu uz inteliģentas un ieinteresētas 

sabiedrības izveidi, lai izskaustu apātiju, dezinformāciju un trulumu, ko izplata 

sociālie tīkli un mēdiji. 

• Vairāk bērnu dārzus. 

• Ar kristīgām vērtībām balstīta izglītība un sociālā aizsardzība. 

Birznieki 

• Vairāk pulciņu pieaugušajiem, sakārtot Ādažu slimnīcas pierakstus, atvērt jauno 

dārziņu, lai varētu sakārtot PII Strautiņu. 

Carnikava 

• Bezmaksas ēdināšanu bērnudārzos un skolās visiem (no 1. līdz 12. klasei). (3x) 

• Obligātu un bezmaksas peldēšanu no bērnudārza līdz skolas 12.klases 

skolniekiem, ieskaitot. 

• Jaunu skolu, lai visiem novadniekiem pietiktu vieta skolās. Vēlētos, lai Ādažu 

novada skolās būtu vietas bērniem (tās nebūtu pārpildītas ar neadekvātu (kaut 

gan IZM atļautu skolēnu skaitu (klasēs un vispārīgi)). Lai tiktu atbalstītas un 

īstenotas apmācību programmas skolotājiem (arī pirmsskolu) – par aktuāliem 

jautājumiem. Pašvaldības pirmsskolas izglītības iestādes ir ļoti mazs uz 

jaundzimušo skaitu. Šobrīd sanāk gaidīt rindā divus gadus. (6x) 

• Izglītību – pamatskolas, vidusskolas. 

• Attīstīti vairāki novirzieni vidusskolās. Konkurētspējīgas vidusskolas. (2x) 

• Stabilus kolektīvus skolās un bērnudārzos. Piemaksas skolotājiem, lai 

pievilinātu labākus skolotājus. Jākoncentrējas uz profesionālu skolotāju 

piesaisti, kas savus pienākumus veic augstā līmenī un kas ir ieinteresēti 

skolnieku izglītošanā un sekmju uzlabošanā. Profesionāli pedagogi vienmēr ir 

augstā vērtē, ceru, ka novadā tādu netrūks. Izglītības iestādēs atbilstošs atbalsta 

personāla un pedagogu skaits. (5x) 

• Skolās būtu augsts izglītības līmenis.  
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• Pēc 12 gadiem ir jācer, ka jaunās skolas uzbūvētās nebūs tukšas.  

• Carnikavā jauns bērnudārzs.  

• Vairāki kopienu nami ciema centros.  

• Jauniešu tehnoloģija centri ne tikai Ādažu pilsētā. 

• Lielāks budžets Sociālai palīdzībai. Sociāliem darbiniekiem lielāku atalgojumu, 

lai nepietrūkst darbinieku kā ir šobrīd!!!!!!!!!!!!!!! (2x) 

• Par vidusskolas izveidi – viss super.  

• Izglītība Ādažu novadā ir ļoti laba, jo izglītības kultūra nāk no ģimenēm. 

• Vienmēr attīstībā.. 

• Kalngalē bērnu dārzs.. 

• Jaunais korpuss Carnikavas skolai!!! 

• Carnikavā izveidot pansionātu bijušas skolas ēkā. 

• Lai attīstītos ne tikai pirmskolas un vispārējā izglītība, bet arī mūžizglītībai 

sektors. Izglītības iespējas pieaugušajiem. Intereses pulciņus pieaugušajiem. 

(2x) 

• Labu rehabilitācijas centru ar nakšņošanu netālu no jūras, lai ārstējoties sajūti 

priežu smaržu un redzi jūru. 

• Lai izglītība kopumā ir tik labā līmenī, lai nav jāved bērni uz citiem rajoniem 

vai novadiem. Tādā veidā nodrošinot iedzīvotājiem izglītības iespējas (gan 

vispārējās, gan interešu) atbilstoši dzīvesvietai. Un bērni varētu apmeklēt skolu 

patstāvīgi, kājām vai ar riteni. (2x) 

• Ir interešu izglītības nams, mūzikas un mākslas skola, bibliotēka, koncertzāle, 

labs restorāns Carnikavas centrā! 

• Ņemot vērā, ka novadā ir vairāki stadioni un vietas, kur veicināt sporta 

aktivitātes, tad jēgpilni un lietderīgi būtu veidot arī vispārējās izglītības iestādēs 

klases ar padziļinātu sporta ievirzi. Līdzīgi kā Murjāņos. 

• Kas attiecas uz sociālo jomu, tad senjoriem būtu jānodrošina iespēja tikties 

ikdienā, ne tikai retu reizi periodā, tādā veidā piedāvājot pakalpojumu plašākam 

interesentu lokam, ņemot vērā ka kļūstot vecākiem, arī veselības stāvoklis ir ne 

vienmēr prognozējams. Tā varētu būtu kāda telpa, vieta (nams), kur iespējams 

atnākt diennakts gaišajā laikā un pavadīt laiku kopīgi – piem. dzerot tēju, 

spēlējot bingo vai kādu citu spēli utt. Un galvenais ieguvums būtu savstarpējā 

komunikācija, jo ne visi griežas pēc sociālās palīdzības, kā arī ne visi pēc 

“kritērijiem” atbilst.  

• Jautājumos, kas skar sociālās palīdzības jomu, tomēr gribētos tos saņemt 

savlaicīgi, kad tie ir nepieciešami, nevis gaidīt mistiskās rindās. Pārsvarā jau tās 

ir situācijas, kas nevar gaidīt un, kur iesaiste nepieciešama tūlītēja. 

• Sociālo jomu – plaši pieejami dažādi pakalpojumi – invalīdiem, senioriem, 

bērniem-skolēniem. Invalīdiem – materiālo palīdzību. (2x) 

• Izglītībai vajadzētu būt uz individualitāti vērstai nevis sistēmas rāmji. 

• Ir labi, tā turpināt. (4x) 

• Izglītībā novada domei jāveic būtiska veikto lēmumu analīze, jo saistībā ar 

demogrāfijas situāciju izglītības būves var radīt nelietderīgu slogu pašvaldībai, 

sakarā ar bērnu skaita tendenču maiņām. 

• Sakārtotu, tuvāk cilvēkiem. 

• Augstskola. 

• Galvenais necensties konkurēt ar Rīgu. Tas ilgtermiņā var negatīvi atspēlēties. 

Necensties mākslīgi veidot ģimnāzijas, LU filiāles u.t.t. 
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• Mākslas skolu Carnikavā. 

• Vairāk dienas centrus. 

Divezeri 

• Izglītībai nav perspektīvas, tur jau viss ir zaudēts.. sociālā joma jāattīsta par labu 

cilvēkiem, nevis pašvaldības ienākumiem. 

Garciems 

• Pašlaik neesmu saskāries ar izglītības jomu, bet esmu dzirdējis labas atsauksmes 

par Carnikavas un Ādažu vidusskolām un Valdorfa skolu, tāpēc es domāju, ka 

ir jāturpina šāds uzņemtais kurss. Savukārt sociālajā jomā es vēlētos redzēt 

lielāku atbalstu, piemēram, senioriem. Agrāk es atceros Carnikavas novadā 

apaļās jubilejās atbrauca pašvaldības pārstāvis un uzdāvināja lielu kliņģeri. Lai 

arī tas senioram nepalīdz, piemēram, finansiāli, tas noteikti rada piederības 

sajūtu. Pie tam, cik tad mums vispār ir palikuši to senioru, kas svin 70, 75, 80, 

85 un vairāk gadu jubilejas? Ar katru gadu šis skaits samazinās. Tāpēc viens 

veids ir nevis senioram uzdāvināt kalendārīti un (ja nemaldos) 25EUR, bet 

izdomāt ko citu, lai vairotu šī seniora piederību novadam un padarītu tā apaļo 

jubileju priecīgāku. Es saprotu, ka atbalsts sociālajā jomā ir atkarīgs no 

pašvaldības budžeta un rocības, tomēr vajadzētu vai nu atrast finansējumu, vai 

arī piesaistīt tādus uzņēmumus, lai Ādažu novadā atvērtu papildus 

pansionātus/aprūpes namus. Es saskāros ar šo problēmu un ļoti labi saprotu 

šādas iestādes nepieciešamību. Es saprotu, ka Kalngalē (starp Kalngali un 

Garciemu) ir pansionāts, tomēr tas ir privātais un tur jāmaksā astronomiskas 

summas. Tāpat, cik es saprotu, bija doma Mežgarciemā arī uzņēmumam 

izveidot aprūpes namu, tomēr ar to visu ir daudz par maz. Pat ja Ādažu novadā 

parādītos vēl kaut 3 pansionāti/aprūpes nami, tāpat ar to būtu par maz. Vismaz 

novadniekiem nebūtu jābrauc katru reizi uz pansionātu 2 vai vairāk stundas 

vienā galā, jo tuvumā nav nekā. Paredzu, ka šos pansionātus/aprūpes namus 

vajadzētu regulēt tā (ja tie ir pašvaldības finansēti vai izbūvēti), ka uzņem tikai 

novadniekus. Redzēsiet, ka šie pansionāti piepildās momentāli. 

• Pirmsskolas izkaisīta ciemos. Sākumskola var būt arī Carnikavā, bet vidusskola 

koncentrēta Ādažos ar ērtu nokļūšanu. 

• Ir labi. 

• Plaukstošu. 

Garkalne 

• Daudz, daudz uzlabotāku. 

• Konkurētspējīgu ģimnāziju ar augsti kvalificētu personālu. Kā arī ar ārvalstu 

augsti kvalificētiem mācību spēkiem skolās. 

• Pamatskolā celt vidējo atzīmi, nevis skriet pakaļ reitingiem ar dažiem 

izcilniekiem. 

• Izglītības jomā nepieciešamas jaunas izglītības iestādes gan pirmskolā, gan 

pamatskolā. 

• Būtu nepieciešama pārdomāta ilgtermiņa risinājumu plānošana. Piemēram 

Carnikavā uzbūvētā jaunā pagaidu skola, kurā 2 gadus mācījās Carnikavas bērni 

varēja palikt kā Carnikavas sākumskola. Nebija pārdomāts lēmums sadalīt 

telpas dažādām jomām un tad meklēt risinājumu, kur izvietot jaunos bērnus. 
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• Grūti pateikt. Lielākais izaicinājums, iespējams, būs sabalansēt šobrīd esošo 

milzīgo pieprasījumu pēc vietām skolā un bērnudārzā ar nākotnē neizbēgamo 

demogrāfisko “bedri”. 

• Latvijas Universitātes filiāli. 

• Piemērotu visiem cilvēkiem. 

Garupe 

• Ceru, ka kādreiz novads pievērsīs uzmanību arī vecākiem cilvēkiem un ne ar 

deju pulciņu desmit pensionāriem, bet reāliem vides uzlabojumiem, kas uzlabos 

dzīvi visiem vecākiem cilvēkiem. Piemēram, soliņi, autostāvvieta tuvāk jūrai, 

bezmaksas piknika koncerti Carnikavas un Ādažu parkā utt. T.i. kaut kas visiem. 

• Izstrādātu un vairāk sportiski. 

• Bez naida un ideoloģijas. 

Gauja 

• Viss ir apmierinoši. 

• Manuprāt, uzņemts labs virziens. 

Kadaga 

• Izglītības ziņā noteikti nodrošinot kvalitatīvu un pieejamu izglītību visiem.  

• Pieejamus sociālos pakalpojumus bērniem un jauniešiem. Logopēdus, dažādas 

terapijas. 

• Sociālajā jomā atbalstu nodrošināt atbilstošu reālai situācijai nevis pabalstus 

turēt nemainīgus gadiem, lai gan cenu pieaugums, piemēram uz 

pakalpojumiem, ir cēlies. 

• Šādu pašu – pieejamu visiem, saprotamu, drošu vidi, kur katrs interesents var 

atrast sev vietu. (2x) 

• Vairāk pieejamu visiem novada bērniem, pašvaldības dārziņu nodrošinātu jau 

no 1,5g vecuma. (3x) 

• Vēlētos kaut Ādažu vidusskola kļūtu par ģimnāziju, lai pusdienas bērniem būtu 

bezmaksas arī bērnudārzos. Lai būtu atbalsts interešu izglītībai un skolotājiem. 

• Bezmaksas ārpusklases nodarbības bērniem, tajā skaitā mūzikas / mākslas / 

sporta skolas. Bezmaksas nometnes vasarā, vai lielāku piedāvājumu vasaras 

nometnēm ar vecāku līdzfinansējumu. 

• Varētu būt kāda augstskola. 

• Vienlīdzīgu attieksmi, pieeju pret visiem.  

• Izglītībai un sociālajai jomai ir jāattīstās kopā ar tehnoloģijām, nezaudējot 

šobrīd esošo kvalitāti. 

• Bez vecāku aprūpes palikušajiem pusaudžiem SOS ciemats vai AC ģimenes 

māju vai dzīvokļu veidā. 

• Attīstošu, prasībām atbilstošu. 

• Izglītība Ādažos, neskatoties uz lielāku skolu Baltijā, ir viena no sliktākām 

Latvijas reitingā. Liberāla, ne argumentēta un ne pragmatiska pieejā izglītībai ir 

mūsu nākotnes reāls apdraudējums. Izglītība nav domāta lai mīļiem bērniņiem 

– zaķīšiem un meitenēm – zeltenēm dod iespējas vai atrast savu ceļa zvaigzni 

vai citu utopiskas ideoloģijas balstītu mērķi. Izglītība ir jaunas paaudzes 

(nodokļu maksātāju kas maksas mums pensijas) sagatavošanas posms, kur 

galvenais uzsvars jāvelta precīzām disciplīnām (bet ne vispārējo, bet ar 

noteiktiem novirzieniem, kas pieprasīti darba tirgū) garīgo un psiholoģisko 



57 
 

sagatavošanu (spēja pamanīt massaziņas portālos publicētus meļus, atpazīt ar IT 

jomu saistītus draudus, zināt ka darbojas valsts drošības un tiesībsargājošās 

funkcijas, ko tie spēj un ko nē). Latvijas ekonomikas uzbūve, bankas sistēma, 

valsts iekārta, to plusi un mīnusi. Kā izmantot bankas, medicīnas un izglītības 

iestādes, ar tiem saistītas darbības un iemaņas. Fiziska sagatavošana, tuvcīņas 

psiholoģija, kā sevi aizsargāt fiziski. Ceļas satiksmes principi un ar tiem saistītas 

izglītības, valsts prasības un pienākumi. Utt. Skolai ir jāgatavo cilvēku nevis 

jāzombē ar ideoloģijām. 

• Kvalitatīva izglītība mūža garumā un sociālā aizsardzība! 

• Izglītību līdz doktorantūrai. 

Kalngale 

• Nepieciešams nodrošināt sabalansētu izglītības iestāžu izvietojumu pirmsskolas 

izglītības iestādēm. Pasniedzējiem ir jāceļ algas, lai būtu atbilstoši speciālisti, 

jāatbrīvojas no pensionāriem. 

• Protams bērnudārzi, skola, mūzikas un sporta skolas, baseini, lai jaunatnei būtu 

vēlme šeit palikt. Arī neaizmirstot cilvēkus ar īpašām vajadzībām un vecāka 

gada gājuma iedzīvotājus, palīdzot un atbalstot sociālā jomā. Kalngalē būtu 

jāatbalsta un jāattīsta “Kadiķa” aktivitātes, (kā arī citos ciemos) kas radītu 

veselīgu dzīvesveidu un saliedētu ciemu iedzīvotājus, tā kā tas bija līdz šim un 

vēl labāk. Tam varētu būtu noderīgs arī kopienu atbalsts. 

• Katrā ciemā būtu pirmsskolas iestādes un bērnu atpūtas vietas. 

Lilaste 

• Izglītības un medicīnas līmenis – starp TOP5 vai vismaz TOP10 Latvijā 

labākajiem. 

Siguļi 

• Saliedētu.  

• Pietiekoši daudz kvalificētu pedagogu, lai nodrošinātu kvalitatīvu izglītības 

procesu, piemērām lai varētu samazināt bērnu skaitu klasēs, lai būtu individuāla 

pieeja un laba iekšējā vide. 

• Iekļaujošu izglītību un atbalsts bērniem ar īpašām vajadzībām. 

• Moderns sporta centrs un baseins. 

• Āra vingrošanas trenažieri. 

• Skriešanas un pastaigu takas un maršruti. 

Stapriņi 

• Uzlaboti bērnudārzi, kvalitatīva vidējā izglītība. Iespējams arī arodskola / 

tehnikums. 

• Sakārtotāku un uz iedzīvotāju interesēm vērstu. 

• Viss apmierina, bet noderētu kādi papildus pulciņi bērniem. 

• Attiecībā uz izglītību – tā ir valstiska problēma – esošā izglītības sistēma, 

diemžēl, lielākoties ražo viduvējības, īpaši nemotivētus jauniešus. Kopumā ir 

jāmeklē risinājumi, kā uzlabot jauniešu degsmi, atbildības sajūtu, plašāku 

skatījumu uz lietām – pieklājību un cieņu pret skolotājiem, kas vēlāk arī 

turpmākajā dzīvē ļauj saglabāt šīs vērtības. Par sociālo jomu – protams, ka 

jāpalīdz tiem, kam objektīvi nepieciešama palīdzība. 

• Es gribētu labas, modernas kvalitātes vidusskolu. 
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• Varbūt ir vērts projektēt tādu izglītības iestādi, kura pēc 2 gadiem nebūs 

izsmēlusi savu kapacitāti, kā jaunā 2stāvu pirmsskolas iestāde. Neticu, ka 

nevarēja tur paredzēt vēl kādu stāvu... Par pārējo - īsti viedokļa nav. Sporta 

kompleksu varētu attīstīt, sakārtot un pārbūvēt, lai pašiem būtu kur rīkot lielākus 

iekštelpas pasākumus. Cik saprotu, tad tur ir lielas telpas bet lielu pasākumu tur 

nenotiek. Žēl. 

• Ādažu vidusskolas pārveidošanu par ģimnāziju. Sociālajā jomā būtu 

nepieciešams pieejams sociālās aprūpes nams, jauniešu un ģimeņu atbalsta 

centrs. Labprāt saņemtu plašākus medicīnas pakalpojumus, izmeklējumu 

pieejamību. 

• Iekļaujoša, mazāk skolēni uz vienu skolotāju, STEM pulciņi novada atbalstīti. 

Nezinu, kurā ciemā 

• Nepārslogotas skolas. 

• Skolas un skolotājus pietiekamā daudzumā, lai maksimums vienā klasē mācītos 

15 bērni!!!! 

• Sakārtotu, stabilu. 

• Pieejamu izglītību dažāda vecuma kategorijām un attīstoši iekļaujošu sociālo 

jomu. 
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Kādu vēlētos redzēt EKONOMISKO ATTĪSTĪBU un 

UZŅĒMĒJDARBĪBU Ādažu novadā pēc 12 gadiem? 
Iedzīvotāju redzējums par Ādažu novada ekonomisko attīstību un uzņēmējdarbības vidi 

pēc 12 gadiem ir daudzslāņains, taču pārsvarā pozitīvi un praktiski orientēts. Galvenās 

vēlmes saistītas ar atbalstu vietējiem uzņēmumiem, mājražotājiem un 

jaunuzņēmumiem. Īpaši uzsvērta nepieciešamība pēc birokrātijas mazināšanas un 

draudzīgas infrastruktūras attīstīšanas – gan fiziskās (telpas, komunikācijas, transports), 

gan institucionālās (atbalsta programmas, sadarbība ar investoru piesaistes 

institūcijām). Liela daļa vēlas vairāk un dažādākas darba vietas pašā novadā, lai 

mazinātu atkarību no Rīgas, kā arī uzlabotu dzīves un darba līdzsvaru. 

Būtiska nozīme piešķirta arī sabalansētai attīstībai – rūpniecība un ekonomika nevar 

augt uz dzīves vides un dabas rēķina. Iedzīvotāji uzsver ilgtspēju, videi draudzīgu 

uzņēmējdarbību un nepieciešamību pēc tūrisma, izklaides un labbūtības nozares 

stiprināšanas. Izteikta vēlme ir padarīt Carnikavas pagastu par pilntiesīgu novada daļu 

ar savu ekonomisko dzīvotspēju. Atsevišķi iedzīvotāji izceļ konkrētas nozares 

(bioloģiskā lauksaimniecība, ūdens tūrisms, biroju noma) un piedāvā konkrētus 

uzlabojumus (biznesa parks, biroju ēkas, modernizēts tirgus). 

Lai sasniegtu iedzīvotāju vēlmi redzēt plaukstošu un līdzsvarotu novadu, nepieciešama 

integrēta pieeja – ar infrastruktūras, atbalsta mehānismu un vides apsvērumu 

sabalansētu ieviešanu. 

Uzņēmējdarbības veidu attīstība un atbalsts 

• Atbalsts vietējiem uzņēmumiem, mājražotājiem – vēlme, lai novads sniegtu 

reālu atbalstu vietējiem uzņēmējiem, nodrošinot birokrātijas mazināšanu, 

finansiālu atbalstu, infrastruktūru, atvieglojumus u.c. 

• Jaunuzņēmumi, inovācijas un biroju telpas – vajadzība pēc inkubatoriem, 

kopstrādes telpām, mūsdienīgiem birojiem, iekārtām radošiem uzņēmumiem. 

• Industriālās teritorijas un ražošana – attīstīt rūpniecības rajonus (īpaši attālinātās 

teritorijās), ar kvalitatīvu plānojumu un infrastruktūru, piemēram, Ādažu 

muižas rūpnieciskajā zonā. 

• Tūrisms un izklaide – attīstīt tūrisma iespējas pie dabas, jūras, Gaujas; izklaides 

centri, ūdens aktivitātes, pasākumi, kultūra. 

• Lauksaimniecība un pārtikas ražošana – veicināt bioloģisko lauksaimniecību, 

vietējās pārtikas ražošanu, tirgus vietas mājražotājiem. 

Darba tirgus un darba vietas 

• Darba vietas vietējiem iedzīvotājiem – īpaši ar augstāku atalgojumu, 

administratīvas / amatu iespējas, arī vienkāršiem amatiem; lai nav jābrauc uz 

Rīgu. 

• Attālinātā darba iespējas un pieejamība – vietas arī cilvēkiem ar īpašām 

vajadzībām vai dzīves situācijām, kas liedz mobilitāti. 

• Konkurējošs darba tirgus – vairāk uzņēmumu ar spēcīgām atalgojuma iespējām 

un plašākām izvēlēm. 
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Infrastruktūra un plānojums 

• Uzņēmējdarbības teritoriju plānošana – sabalansēta attīstība ar pilsētvidi, lai 

neveidojas piesārņojums vai sadrumstalotība. 

• Biznesa un loģistikas centri – piesaiste investīcijām un Eiropas līdzekļiem 

modernu centru attīstībai. 

• Uzņēmējdarbība tuvāk infrastruktūrai (A1, pievedceļiem) – novada attīstība 

jāsasaista ar stratēģiski izdevīgām vietām. 

• Biroji arī Carnikavā, modernizēt tirgus, atdzīvināt infrastruktūru – īpaši izcelta 

Carnikavas vājā attīstība šajā jomā. 

Dzīves kvalitāte un ilgtspēja 

• Ilgtspēja, videi draudzīga uzņēmējdarbība – atbalsts videi draudzīgiem 

uzņēmumiem, zaļajiem risinājumiem. 

• Sabalansēta attīstība – vide, ekonomika, sabiedrība – vienlaikus uzlabot visus 

attīstības virzienus. 

• Plašākas pakalpojumu iespējas uz vietas – piemēram, kafejnīcas, veikali, 

kultūras un atpūtas vietas. 

 

Alderi 

• Lai dzīve neapstājas pēc 8 vai 9 vakarā, kad nevar atrast vietu, kur paēst vai 

izklaidēties ārpus mājas. 

• Draudzīgu videi. 

• Attīstīt uzņēmējdarbību, ražotnes Laimas ražotnes teritorijā. 

• Lēnām un stabili augošu ekonomisko attīstību, augstas pievienotās vērtības lielo 

uzņēmumu attīstību un jaunuzņēmumiem atvērtu, atbalstošu vidi, inkubatorus 

to veicināšanai. 

• Nav viedokļa, grūti novērtēt (2x). 

Ādaži 

• Priecātos par pozitīvu ekonomisko attīstību, kā arī daudzveidīgas 

uzņēmējdarbības paplašināšanos. Šobrīd, man liekas, ir ļoti labs līdzsvars. (12x) 

• Uz cilvēku vērstu vairāk. Līdzsvarotu, lai vide, sociālie jautājumi, ekonomiskā 

attīstība attīstās vienmērīgi.(2x) 

• Jau viss notiek, bet nepārvēršot pilsētu un novadu par industriālu, pelēku, 

putekļainu mākslīgu placi. 

• Lai visi pakalpojumi ir pieejami uz vietas. Uzbūvēti ofisi, industriālās ēkas, 

BET vairāk kvalitatīvi arī veikali, pakalpojumu sniedzēji, jo ļoti daudz 

pakalpojumus varam saņemt tikai Rīgā. Ādažos veikalus, kur var bērniem 

nopirkt lietas, piemēram, pepco, utt. (3x) 

• Podniekos nav neviena veikala. 

• Vairāk mazos uzņēmējus, mājražotājus. Novadam jāatbalsta vietējie 

uzņēmumu, lai būtu interese novadā veidot savu uzņēmumu. Vēlētos vairāk 

redzēt vietējos uzņēmumus vai uzņēmumus Ādažu novadā, jo darbspējas 

vecuma cilvēki ir ļoti daudz šeit, kas varētu strādāt. (6x) 

• Sniegt atbalstu, ja reiz uzņēmējs ir šajā novadā – tas taču jau ir pienesums 

novadam, balstīt un ļaut virzīties. Lai sadarbība ar uzņēmējiem ir balstīta uz 
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sadarbību, kur visas iesaistītās puses uzklausa un ieklausās viena otrā un pēc 

tam kopā strādā pie vienota plāna. Pašlaik šķiet, ka uzklausīšana, pārrunāšana 

ir, bet tas viss tā arī paliek, bez jēgpilnas turpmākās rīcības, darbības. Jāmazina 

birokrātijas slogs. Ādažu novadam ir jāveido uzņēmējiem draudzīga vide. Jo 

Ādažu novadā ir liels potenciāls biznesa attīstībai, ir daudz cilvēku, kas ļoti 

labprāt par savu darba vietu izvēlētos Ādažus. (6x) 

• Attīstībai un ražošanai pievilcīgas teritorijas uzņēmējdarbības izveidei un 

attīstībai. Katra ekonomiskā aktivitāte novadā/jauna kompānija, jauns 

uzņēmums/ atnes ļoti lielu pienesumu novadam. Kā pašvaldība mācēs spert 

pretī pareizos soļus katrai šādai aktivitātei, no tā atkarīga mūsu novada 

izaugsme. (3x) 

• Attīstīt vairāk kā tikai vienu Gaujas ielu pilsētā. Mums ir arī citas ielas, kur var 

veicināt uzņēmējdarbību un vides attīstību. Attīstīt tirgu, kur cilvēki var 

iegādāties dabīgu, mājās audzētu pārtiku. Ražošanām un citām industriālām 

lietām, vajadzētu atvēlēt novada “nomaļākās” vietas, lai pašu pilsētu centros 

mēs vairāk fokusētos uz jaunu dzīvesvietu radīšanu. Taču nav šaubu, ka biznesa 

piesaiste būtu apsveicama novadam. Paplašināta uzņēmējdarbība un biznesa 

parka darbība. Attīstīts tūrisms pie jūras un Gaujas upē. (3x) 

• No sākuma šādai attīstībai ir jāatrod pilsētvidē vieta, lai šāda attīstība neveidotu 

sadrumstalotu pilsētas ainavu. Rūpnīcas un šāda uzņēmējdarbības attīstība prasa 

lielu slodzi pilsētas teritorijai, lai tā būtu tīra un sakopta (zeme, gaiss) un tas 

prasa lielu slogu uz ūdens attīrīšanas iekārtām. Attīstībai jābūt saprātīgai un ar 

noteiktu sava mērķa robežu, jo šobrīd Ādažu pilsēta tiek pārapdzīvota un tā 

nespēj šo iedzīvotāju pieprasījumu nodrošināt kvalitatīvi visās jomās. Patiktu, 

ja rūpniecības rajoni tomēr atrastos nostāk no apdzīvotām vietām. Tās būtu 

vairākas zonas. (2x) 

• Šobrīd Ādaži vairāk ir kā Rīgas guļamrajons un nepietiekoši izmanto 

ekonomisko potenciālu. Tuvums Rīgai dod lielas priekšrocības, bet būtu 

jāaktivizē uzņēmumu ieinteresēšana veidot bāzes vietas Ādažos. Piemēram, lai 

starptautiskās kompānijas savas filiāles veidotu nevis Rīgā, bet Ādažos. 

Pieļauju, ka aktīvāk varētu sadarboties ar Investīciju attīstības aģentūru, 

piedāvājot uzņēmumiem zemi un infrastruktūru uz izdevīgiem noteiktumiem. 

• Koncentrētu, tuvu infrastruktūras maģistrālēm. Norobežotu no privātās 

apbūves. 

• Gribētu, lai ir vairāk par vienu ēku ar mūsdienīgiem birojiem (virs veikala TOP). 

Būtu labi vairākas kopstrādes telpas. Vajag telpas biznesam par saprātīgu cenu. 

Noderētu vieta ar dažāda veida ražošanas iekārtām mazo uzņēmumu ideju 

realizēšanai (šūšanas, metināšanas iekārtas, krāsošanas kamerās, 3D printeri, 

u.tml.). Vēlētos, lai Ādažos vairāk tiek piedāvāti biroji, biroju telpas 

uzņēmējiem. (5x) 

• Gribētu lai Ādaži beidz būvēt bezjēdzīgas rūpnīcas bez pievienotās vērtības un 

koncentrējas uz izklaides industriju, lai iedzīvotāji un viesi šeit tērētu naudu. 

• Vairāk darba vietu Ādažu pilsētas un novada iedzīvotājiem. Saglabāt esošās un 

radīt jaunas darbavietas, lai nav visiem uz Rīgu jābraukā! Augstākās pievienotās 

vērtības veidojošo, vairāk darbavietu arī administratīvām amata kategorijām 

(piem. ofisā darbu). Ar jaunām darbavietām. Šobrīd dažkārt ir sajūta, ka Ādažos 

vienīgās darbavietas ir skolā, lielveikalos, Ādažu Čipsos, Orkla un pašvaldības 

policija. Par attālināta darba iespējām, piemēram, kādam kurš bez palīdzības 

nevar atstāt mājiniekus. (10x) 

• Uzņēmumus, kur darbinieku atalgojums ir virs vidējā valstī. 
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• Lauksaimniecība lopkopība ir un būs aktuāla. 

• Izbūvēt izklaides centru. Vairāk izklaides iespējas – kafejnīcas, sports, utt. 

Vismaz vēl vienu sporta zāli vai pašvaldības ierīkotu sporta zāli – pārējais 

atkarīgs no uzņēmējiem. Gribētos arī kādu jauniešu klubu, kur kvalitatīvi 

pavadīt laiku, kādu kino kopīgi skatīties, spēles uzspēlēt utt. Uzņēmējdarbība 

jau ir ļoti attīstīta, daudz ražošanas uzņēmumu, lai attīstās vairāk mazie, hobija 

uzņēmēji, tūrisma uzņēmēji, piem., kā Siguldā - Tarzāna parks, tīklu parks 

kokos Līgatnē. (5x) 

• Vairāk domāt par alternatīviem zaļiem apkures risinājumiem. Podnieki ir pilnīgi 

atkarīgi no fosila privātā ražotāja ar nenormāli augstu tarifu. Kurš grib ņemt 

kredītu jaunbūvē, ja pa rēķiniem jāmaksā tādas summas. Jāveicina ilgtspējīga, 

videi draudzīga attīstība. (3x) 

• Ādaži ir tuvu jūrai, ar burvīgu novietojumu un dabu. To vajadzētu izmantot 

nākotnei, reklāmai, labbūtības tūrismam. 

• Nav ne jausmas. 

• Abas jomas ir saistītas un jo vairāk uzņēmēju darbosies Ādažos, jo labāk.  

• Šobrīd grūti prognozēt un vizualizēt attīstību samērā tālā nākotnē. 

• Piesaistīt kādu biroju ēkas izveidi, piesaistīt uzņēmuma biroju pārcelt no Rīgas 

uz Pierīgu. 

Baltezers 

• Vairāk izmantot ūdeņus (kuģīši u.tml.), saprātīgi ierobežojot piekrastes. 

• Efektīvu. 

• Vairāk interesantu, inovatīvu uzņēmumu un projektu ar fokusu uz ilgtspējīgu un 

veselīgu dzīvesveidu un reālās dzīves baudīšanu. Varbūt kādu īpašu dabas parku 

vai botānisko dārzu, vietu dažādiem sporta veidiem. 

• Vairs nekādus benzīntankus un lielos pārtikas veikalus nevajag būvēt, citādāk 

Ādažos galvenā brīva laika pavadīšanas aktivitāte būs benzīntanku un pārtikas 

veikalu apmeklējums, kamēr pēc visa pārējā jādodas citur. 

• Aizliegt mežā veidot vagas pirms koku stādīšanas. Mežs nav kolhoza kartupeļu 

lauks. 

Carnikava 

• Med. rehabilitācijas centra izbūve.  

• Vairāk aktīvās atpūtas centru uz ūdens. 

• Konkurētspējīgu ar citiem ne vietējiem uzņēmumiem. 

• Plašākas pakalpojumu un izklaides iespējas. Pakalpojumu sniedzēji- veselības 

kūres, skaistumkopšana, izglītojošas pastaigas.. kuģīšu satiksme. Jaunu 

kafejnīcu paplašināšana. (4x) 

• Ļoti svarīgs punkts novada attīstībai. Vēlētos, lai novada dome īsteno un 

atbalsta uzņēmējus – gan ar dažādiem projektiem, gan infrastruktūru. Īpašas 

atbalsta programmas zaļi domājošiem uzņēmējiem (nejaukt ar saules bateriju 

parku murgu) – piemēram, bioloģisko lauksaimniecību (lai iedzīvotājiem būtu 

pieejama bioloģiska vietējā pārtika u.tml.). Pašvaldībai sniegt lielāku 

līdzfinansējumu rentabliem projektiem. Lai pašvaldība atbalstītu uzņēmējus 

dodot viņiem atlaides telpu vai zemes nomai, atbilstoši cik darba vietas 

nodrošina vietējiem iedzīvotājiem. Turpināt attīstīt Ādažu muižā rūpniecisko 

rajonu ielaižot iekšā lielos ražotājus, lai nodrošinātu darbu vietējiem. Burkāni 
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novadā reģistrētiem uzņēmējiem. Lai vietējie uzņēmēji būtu pirmajā vietā. 

Vietējo uzņēmēju attīstību, kas pieejams sabiedrībai. (7x) 

• Carnikavā tikai mazie uzņēmēji. 

• Attīstīt tūrismu un atpūtu. Jāattīsta dabas tūrisms, t.sk. ierīkojot dažādus 

apskates objektus (piemēram, takas, skatu torņi). Carnikavā vajag tūrisma 

pakalpojumus, nav viesnīcu. (3x) 

• Nodrošināt atbilstošu infrastruktūru. Vairāk infrastruktūru un būves, kur 

darboties uzņēmējiem, jo šobrīd īpaši Carnikavas pagastā tādu nav vispār!!!!!! 

Sāpīgs temats!!! Jābūt industrijai!!!! Rūpnīcām/Ražošanas uzņēmumiem.. tā ir 

attīstība.. bez tā nav nākotne... lai nav jābraukā uz Rīgu.. Jābūt ir piemērotām 

telpām/zemēm... ir jābūt pilsētas/novada plānojumam... labs piemērs Orkla, bet 

vēl vajag!!!! (3x) 

• Uzņēmējdarbība un saimnieciskā darbība jāveido sabalansēti ar ciemu robežām, 

primāri to koncentrējot ap A1. 

• Darba vietas ar cienīgu atalgojumu. Vairāk uzņēmumu, kas piedāvā darba tirgus 

konkurenci. Pirmkārt, darbu nodrošinātu vietējiem, jo tas mazinātu sastrēgumus 

uz Rīgu un atpakaļ. Jānodrošina plašākas darba iespējas, lai mazāk novada 

iedzīvotājiem būtu jāmeklē darbs ārpus novada. Lai novadā ienāk daudz vairāk 

ražošanas uzņēmu, kas dotu papildus darba vietas vietējiem iedzīvotājiem. 

Parādās tendence, ka trūkst vienkāršo darbu darītāji: apkopējas, pavāri, sētnieki 

utt. (7x) 

• Ļoti labā stāvoklī vēlos redzēt. 

• Kritiski iztrūkst viesnīcu segments ar SPA iespējām, kas arī ne tikai sniegtu 

papildus darba vietas, bet arī attīstītu tūrisma nozari kopumā un vēl būtu 

iespējams rīkot starptautiska mēroga pasākumus, tādā veidā popularizējot 

vietējo apkārtni un tradīcijas.  

• Tā nu sanācis, ka ir apvienoti Ādažu un Carnikavas novadi, tad nu nākotnē 

gribētos just lielāku savstarpējo komunikāciju un sadarbību, kas arī varētu 

veicināt ekonomikas izaugsmi novadā. 

• Ādažos – tā turpināt! Jau šobrīd ir labas iestrādes. (2x) 

• Attīstītu, plaukstošu, ko valdība nemēģina apturēt ar nodokļiem. Nodokļu 

atvieglojumi uzņēmumiem reģistrētiem un aktīvi iesaistītiem Ādažu / 

Carnikavas novada ekonomikā. (3x) 

• Piesaistīt Eiropas līdzekļus, lai izbūvētu modernu loģistikas un biznesa centru. 

(2x)Vajadzētu kopā ar uzņēmējiem izveidot konkrētu vietu Ādažu novadā, kur 

veidot biznesa centru. Mācoties no kļūdām ar Mežgarciemu, veidot šādu ideju 

vēlreiz. (2x) 

• Vairāk palīdzības vietējai lauksaimniecībai un zvejai. Novads tēmēts uz ūdens 

tematiku (zivju pārkraušanas punkts / ūdens taksi utt.) (2x) 

• Vairāk ekonomiskās zonas un industriālos parkus arī ārpus novada centriem, lai 

darbs ir tuvāk mājām. 

• Kaut kādu. Piemēram, Carnikavā top tikai jauni veikali, neredzu jaunus mazos 

uzņēmējus atveram bodes. Modernizējiet Carnikavas tirgus vietu, tā arī 

attīstīsiet mājražotājus. (2x) 

• Iegādāties apģērbu un apavus vispār iespēju var teikt nekādu, izņemot Pepco. 

Šobrīd aktuāli ir lietoto apģērbu veikali, šobrīd tādu nav. (2x) 

• Ēkas biroju nomai būtu super. Veco Carnikavas mūzikas skolu varēja izīrēt kā 

biroju telpas nevis nojaukt. Mūsdienās ir daudzi freelance darboņi vai 

uzņēmumi kas veic uzņēmējdarbību mājās, kas labprāt īrētu telpas. 
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• Ceru, ka uzņēmumi, kas šobrīd atrodas novadā nebankrotēs. 

• Te +/- viss kārtībā. 

• Invalīdu biedrību, nodarbinātības valsts aģentūru. 

Divezeri 

• Daudz, dažādu darba piedāvājumu ar adekvātu atalgojumu un darba laiku. 

Garciems 

• Es domāju, ka ekonomiskā attīstība un uzņēmējdarbība tuvāk Ādažiem ir labā 

līmenī, tomēr, citur novadā – nē. Tas pats Mežgarciema projekts – absolūta 

izgāšanās. Projekts risinās jau gadus 10, tomēr uz šo brīdi TUR ABSOLŪTI 

NEVIENS vēl neveic ne ražošanu, ne sniedz pakalpojumus. Un tā arī beigsies 

šis projekts, nosacījumi ir pārāk smagi, lai tos vispār īstenotu. 

• Vairāk mazo uzņēmēju un mājamatnieku. 

• Attīstītu uzņēmējdarbību Mežgarciemā, kā tas bija plānots, pirms tur tika 

izbūvēta infrastruktūra. 

• Dome to nebremzē. Izmanto Rīgas tuvumu. 

• Lai liela uzņēmēju aktivitāti, arī mazie uzņēmēji darbojas utt. 

Garkalne 

• Atbalstošu no pašvaldības puses, nevis ierobežojošu. 

• Jāpalielina intelektuālā darba veicēju uzņēmumu skaits. 

• Būtu lieliski, ja Ādažos būtu ekonomiski attīstīts ar daudzveidīgu piedāvājumu 

dažādu vecumu cilvēkiem. 

• Domāju, ir jāturpina izmantot atrašanās vietas bonusi un jāattīsta ražošanas 

teritorijas, vienlaikus domājot par to, lai tas nedegradētu apdzīvojamās 

teritorijas un visi. Tāpat gleznainā apkārtne (Gauja, jūra, meži utt.) ir laba 

iespēja turpināt attīstīt viesmīlības biznesu. 

• DAUDZVEIDĪGA, ENERĢĒTISKA, EKOLOĢISKA RAŽOŠANA AR 

SPĒCĪGU PRODUKTIVITĀTI. 

• Tādu, kas var uzturēt izglītību un sociālo jomu. 

Garupe 

• Novads varētu attīstīt (atbalstot, uzrunājot uzņēmējus) biroju / sabiedrisko ēku 

izveidošanu. Ir vajadzība pēc sporta zāles, maziem birojiem. Ceru, ka novads 

atbalstīs mazos tirdziņus, mājražotājus, mazas kafejnīcas.  

• Šobrīd tirdziņi tiek mērķtiecīgi iznīcināti – Carnikavā uzstādot nejēdzīgas 

ceļazīmes, Ādažos uzceļot tirdzniecības galdus, pie kuriem nekad neviens neko 

nepārdod, jo tie vērsti ar muguru pret ielu un pret stāvlaukumu. Projektētājs pats 

nekad nav vispār tirgū bijis, bet izbrīna, ka tik absurdu un tizlu projektu 

apstiprināja pašvaldība. 

• Mums jāpaliek mājīgiem, īstiem, jo mums viss ir tik mierīgi un labi. 

• Kad budžetiem ir proficīts, nevis jāņem kredītus, lai izdzīvot. 

Gauja 

• Vairāk atbalsta mazajiem uzņēmējiem, piemēram ir ļoti maz kabineti-ofisi, 

salona telpas. Nav kur atvērt mazu izstādi, worshopu vai skaistuma stūrīti. 

Mazam uzņēmējam nav pa kabatai īre 600-1200 € mēnesī, bet tādas iespējas 

dotu pilsētai attīstību, daudzveidību un tūristu pieaugumu un interesi. 
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• Vairāk uzņēmējdarbības iespēju un atbalstu. 

Kadaga 

• Varbūt vairāk mājražotājus. 

• Vairāk vietējos uzņēmumus, lai pēc pakalpojuma nevajadzētu braukt uz Rīgu. 

Uzņēmējdarbības mums pietiek, izņemot Sadzīves pakalpojumi klibo, nav 

šuvēju, kurpju meistaru un atslēgu izgatavošanas... (3x) 

• Vairāk ražotņu, kas nodarbinātu Ādažu iedzīvotājus. 

• Bērnu / jauniešu izklaides centru, kas piesaistītu arī apmeklētājus ārpus 

Ādažiem. 

• Mazāk ēdināšanas, vairāk normālu veikalu. 

• Atvieglotu nodokļu slogu. 

• Pašpietiekamu. 

• Ārpus Ādažu pilsētas biroju ēku apbūvi. 

• Līdz šim grūti attīstīt uzņēmējdarbību, jo Ādažos nav pieejamas telpas 

pakalpojumu sniedzējiem. 

• Attīstītu, ar iespēju atrast iedzīvotājiem labu apmaksātu darbu. 

• Ādaži ir ciems bez lieliem uzņēmumiem, kas piesārņo ielas ar transportu 

teritoriju ar būvēm un pašvaldību ar naudu. 

• Pēc iespējas vairāk lielražotājus, vairāk mājražotājus.  

Kalngale 

• Ir potenciāls piesaistīt gan ražošanas, gan intelektuālā darba veicējus – 

nepieciešams kādam ar to nodarboties bez personīgām interesēm. 

• Uzņēmējdarbība ir nepieciešama un visnotaļ atbalstāma lieta, it īpaši mazie 

uzņēmēji un iespējama arī kādu lielāku ražotņu ienākšana piem. Garciemā. 

• Nodrošināt vasaras laikā pārstāvjus (vismaz vienu reizi stundā) sabiedriskā 

elektrotransporta satiksmei starp ciemiem un pilsētu un jūru Ādažu novadā. 

• Nepieļaut ražošanu, kas piesārņo vidi. 

Lilaste 

• Lai Ādažu novads būtu vieta, kur iedzīvotāji vēlētos strādāt (labas un 

apmaksātas darbavietas, uzņēmēju vēlme pārcelt ražotnes un uzņēmumus uz 

Ādažiem). 

Siguļi 

• Viss uzņēmēju ziņā. Pašvaldībai jānosaka prasības visiem lielos vilcienos 

vienotas un saprotamas. 

• Lai mazāk akcents ir likts uz militāro jomu un vairāk uz ģimenēm, ierobežojot 

specializētu militāro preču veikalu skaita pieaugumu. 

• Būtu jauki, ja mums būtu piemēram bērnu apģērbu veikals, vai tirdzniecības 

centrs, kur būtu plašāks veikalu klāsts. 

• Piemērotu uzņēmējdarbības vidi Novada mērķu sasniegšanai, mazināt trokšņus 

un piesārņojumi dabā, ūdenstilpnēs. 

• Biznesa inkubators. 

• Tirgus vieta vietējiem ražotājiem. 

• Moderna kafejnīcas un restorāni. 

Stapriņi 
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• Vairāk uzņēmumu. 

• Gar A1 attīstītu komercapbūvi, kas radītu darba vietas. 

• Strādāt lai uzņēmējdarbības vide augtu līdzi novada attīstībai. 

• Vairāk darba iespējas novadniekiem. 

• Bio veikalus vajag.  

• Atbalstāma ir uzņēmēju piesaiste darbībai Ādažu novadā un koncepts, ka tiek 

veidotas uzņēmējdarbībai paredzētas teritorijas. Jāveicina mazo uzņēmumu 

darbības attīstība, lai pēc Ādaži būtu bagāti ar iespējām izmantot uzņēmēju 

pakalpojumus, kas ļautu piesaistīt tūrismu un līdzekļus uzņēmējiem un novada 

turpmākai attīstībai. 

• Rūpniecību Ādažos laikam neattīstīs, līdz ar to jaunas darbavietas laikam 

neplānojas. Ja nu vienīgi kādi mazie privātie. 

• Sagaidu, ka būs plašāk attīstījies rūpnīcu kvartāls tur, kur šobrīd ir Orkla un 

Felici būvējas. Kā arī feini būtu, ja ienāktu novadā ledus halle (tikai ne Jāņa 

projekta ietvaros). 

• Dažādi vietējie mazie uzņēmumi. 

Nezinu, kurā ciemā 

• Vairāk jaunu darbavietu. 

• Ar nelieliem uzņēmumiem un darba vietām. 
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Kādu Ādažu novadu vēlētos redzēt kopumā pēc 12 

gadiem? 
Iedzīvotāju vēlmes rāda skaidru priekšstatu par nākotnes Ādažu novadu – tādu, kurā 

dominē līdzsvars starp attīstību un dabas saglabāšanu. Visbiežāk pieminētās vēlmes 

attiecas uz zaļumu, tīrību, sakārtotu infrastruktūru, kā arī drošu vidi. Iedzīvotāji 

vēlas, lai novads ir ģimenēm draudzīgs, ar pieejamu un kvalitatīvu izglītību un 

veselības aprūpi. Tiek uzsvērta nepieciešamība pēc vairāk darba vietām uz vietas, 

moderniem uzņēmējdarbības nosacījumiem, sabiedriskā transporta un 

pārdomātas plānošanas. Sabiedrība vēlas, lai lēmumi tiktu pieņemti iedzīvotāju 

interesēs un pašvaldības darbs būtu caurspīdīgs un godprātīgs. Liela nozīme tiek 

piešķirta novada vienotībai un identitātei – gan latviskumam, gan iekļaujošai un 

draudzīgai videi. Daļa iedzīvotāju aicina uz attīstības sabalansēšanu – saglabāt dabas 

vērtības, nepieļaut pārapbūvi un nodrošināt, lai attīstība kalpotu cilvēkiem, nevis tikai 

investoriem. Izteiktas pretrunas valda par novada apvienošanas vai sadalīšanas 

jautājumu starp Ādažiem un Carnikavu, tomēr kopumā dominē vēlme pēc vienotas 

kopienas. Redzējums par novada nākotni iezīmē ne tikai konkrētus praktiskus 

uzlabojumus, bet arī vēlmi pēc dzīves kvalitātes, attieksmes un piederības sajūtas. 

Kopsavilkums 

Dzīves kvalitāte un cilvēku labklājība 

• Drošs (piem., ar zemu noziedzības līmeni). 

• Sakopts, skaists, labiekārtots. 

• Tīrs, veselīgs, bez piesārņojuma. 

• Mierīgs, piemērots novecošanai – (piem., “vieta, kur skaisti novecot”). 

• Pieejami sabiedriskie un medicīnas pakalpojumi, sociālā infrastruktūra. 

• Pieejama izglītība visiem (t. sk. bērniem ar īpašām vajadzībām). 

• Labi pārvaldīts, bez korupcijas, iedzīvotāji tiek uzklausīti. 

Vide, daba un ilgtspēja 

• Zaļš, videi draudzīgs, ar saglabātām dabas vērtībām. 

• Brīvi pieejamas dabas teritorijas, nepieļauj pārapdzīvotību. 

• Attīstītas pārgājienu takas, piekļuve ūdeņiem, suņu urnas, brīvkrāni. 

• Kontrole pār apkures piesārņojumu, ūdens kvalitāti. 

• Energoefektīvs, ilgtspējīgs. 

Infrastruktūra un mobilitāte 

• Sakārtoti ceļi, veloceliņi, apgaismojums, ietves. 

• Gājēju / velo celiņš uz Carnikavu ar drošu šosejas šķērsošanu. 

• Sabiedriskais transports. 

• Sakārtotas autostāvvietas, kanalizācijas tīkli. 

Ekonomika un uzņēmējdarbība 
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• Vairāk vietējo darba vietu, uzņēmumu, ekonomiskā aktivitāte. 

• Pašpietiekams, konkurētspējīgs starp Pierīgas novadiem. 

• Draudzīgs uzņēmumiem, tūrismam – (piem., viesu nami, tūrisma pakalpojumi). 

Sabiedrība un kopiena 

• Ģimenēm draudzīgs, vienots, saliedēts, latvisks. 

• Aktīvs, ar dzīvi, kultūras un sporta pasākumiem. 

• Pieejami jauniešu un pieaugušo centri, iesaiste novada attīstībā. 

• Vietējā identitāte un kopienas sajūta – (piem., “māju sajūta”, “piederība”). 

Pārvaldība un administrācija 

• Kompetenta, godīga novada vadība. 

• Nepieciešama labāka sadarbība ar iedzīvotājiem. 

• Daļa iedzīvotāju vēlas novada sadalīšanu. 

 

Alderi 

• Skat iepriekšējās atbildes. 

• Ģimenēm un videi draudzīgu. 

• Kā vietu, kur iespējā iegūt pilnvērtīgu izglītību un darba vietas savā novadā. 

• Lai gan ar pilsētas statusu, tomēr brīvības un dabas tuvuma sajūtu. 

• Pārtikušu un atbildīgu par nākamajām paaudzēm saglabātu zaļo dabu, svaigu 

gaisu un tīru ūdeni. 

• Turīgu. 

Ādaži 

• Drošu. Ar zemāko noziedzības līmeni starp visām Pierīgas pašvaldībām. (5x) 

• Sakoptu, skaistu, labiekārtotu, sakārtotu. (14x) 

• Jāsaglabā dabas vērtības. (2x) 

• Attīstītu, gudru, modernu, inovatīvu, plaukstošu, vēl labāku kā šobrīd. (16x) 

• Latvisku. (3x) 

• Aktīvu. Novads, kurā pulsē dzīvība. (4x) 

• Kur var ērti, patīkami dzīvot. Lai šeit vienmēr ir māju sajūta. (2x) 

• Ģimenēm draudzīgu, vienlīdzīgu, cilvēku vajadzībām orientētāku, pieejamu 

iedzīvotājiem, ar aktīviem un pozitīviem cilvēkiem. (10x) 

• Gaišu. 

• Draudzīgu, saliedētu, ar īstajām vērtībām, lai cilvēki ir laipnāki. (8x) 

• Pārdomātu, ar ilgtspējīgu redzējumu. 

• Mierīgu ģimenēm draudzīgu pilsētiņu. (2x) 

• Taisnīgu. 

• Labi pārvaldītu. 

• Ūdens kvalitāte būtu jāuzlabo, jāsakārto infrastruktūra. Ieviestu centralizētās 

kanalizācijas tīklu max visur, lai nerastos Vējupes piesārņojums ar zilaļģēm dēļ 

tur iepludinātās kanalizācijas. (3x) 

• Jauns baseins. 
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• Bez putekļainiem, bedrainiem grants ceļiem, jāsakārto ceļa infrastruktūra. Ar 

gājēju celiņu līdz Carnikavai. (6x) 

• Ar sakārtotu sabiedrisko transporta sistēmu.(2x) 

• Ar nodrošinātu sociālo infrastruktūru. 

• Ar sakārtotām brauktuvēm un pilnvērtīgu gājēju un velo infrastruktūru. Ar 

daudz attīstītāku infrastruktūru, nodrošinot bērniem drošu pārvietošanos uz/no 

skolas, pulciņiem – sakoptas ielas, ielu apgaismojums, ietves, droši velo ceļi un 

novietnes, beidzot apgaismotu mazo posmiņu no Attekas ielas līdz Draudzības 

ielai, pabeigtu veloceliņu Podniekos. Mazāk finanšu izmest izklaides 

pasākumiem, vairāk – veloceliņiem un infrastruktūrai. Carnikavas – Ādažu 

savienojamība. (6x) 

• Tādu pašu zaļu, brīvi pieejamas ūdenstilpnes. Piepilsētas dabas daudzveidību 

un savvaļas dzīvnieku un putnu klātbūtni, kuru var parādīt saviem bērniem 

pastaigas laikā un novērtēt to, ka pilsētā var būt ziedoša pļava, gan mežs, gan 

peldvieta vienlaicīgi. Cerot uz domes saprātīgiem lēmumiem, neizbojāt to ar 

apbūvēm un stulbiem projektiem. Tik tīru un skaistu katru dienu, lai nebūtu 

vairs jārīko Lielā talka – diena, kurā jālepojas ar pielasīto maisu daudzumu. 

Zaļāku pilsētu ar drošu pārvietošanos. (11x) 

• Ar sakārtoti auto novietni. 

• Vienotu, ar ērtu satiksmi ar Rīgu. 

• Jākontrolē, ko kurš dedzina apkārtnē. 

• Vienu no labākajiem Latvijā! 

• Atbildības par spēļu laukumiem (neizpratne par Podnieki lielā laukuma 

atbildības sadalījumu). 

• Bez korupcijas.  

• Ideāli būtu ja 12 gadu laikā Ādaži tiktu pievienoti Rīgai un nebūtu mums tā 

bezjēdzīgā slimnīca kurā neviens Ādažnieks nav spējīgs izstāvēt rindu. 

• Ar valsts skolu Bērniem, ar runas attīstības traucējumiem. 

• Vairāk darba vietu Ādažu pilsētā. Ar iespējām pelnīt naudu tepat uz vietas. Ar 

daudziem jauniem uzņēmumiem. Pašpietiekamāku un ar lielāku ekonomisko 

aktivitāti uz vietas, lai nav nepieciešamības pēc visa braukt uz Rīgu. Veiksmīgi 

vietējie uzņēmumi. (7x) 

• Vairāk apdzīvotu. Ar daudz jaunām ģimenēm. (3x) 

• Neapbūvētu novadu, ne pārapdzīvotu, neapbūvētām lauku teritorijām. (4x) 

• Ar vienojošiem kultūras pasākumiem. (2x) 

• Ar plašākiem sporta pasākumiem, attīstītu sporta infrastruktūru, sporta 

laukumiem pie sākumskolas un Ādažu vidusskolas. Veselīgu dzīvesveidu 

atbalstoši pasākumi visos gadalaikos. (3x) 

• Ādažu novadu vēlos redzēt atdalītu no Carnikavas novada. 

• Lai Ādažos tiktu attīstīta izglītības joma. (3x) 

• Lai būtu pieejami medicīnas pakalpojumi. Veselīgu novadu. (2x) 

• Jāizveido jauniešu, kā arī pieaugušo centri, muzejs. 

• Lai beidzot aktīvi darbotos observatorija. 

• Jāattīsta pārgājienu takas pa dambi, apkārt Vējupei. Jāattīsta iespēja atpūsties 

novadā. (2x) 

• Jāizbūvē estrāde. 

• Iekļaujošu. 
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• Rīga ir ļoti tuvu mūsu novadam, līdz ar to – kvalitatīvi kultūras pasākumi – 

opera, teātris – ir pieejami Rīgā. 

• Nekompetentu būvvaldes darbinieku atsijāšana (attieksme no šīs iestādes ir 

nepieņemama). 

• Atbalstošu novada iedzīvotājiem, lai visiem vecumiem ir ko šeit darīt, vērstu 

pret iedzīvotājiem. (3x) 

• Energoefektīvāku. 

• Konkurētspējīgu, ekonomiski attīstītu starp Pierīgas novadiem. (2x) 

• Ir vīzija par ilgtspējīgu, dinamisku un ģimenei draudzīgu kopienu, kas saglabā 

savu unikālo dabas mantojumu un stiprina vietējo identitāti. 

• Ilgtspējīga pilsēta ir tāda, kur viss ir uz vietas un sasniedzams ar kājām vai 

velosipēdu, perfekts – ērts, ātrs sabiedriskais transports, ja vajag uz teātri vai 

citur uz Rīgu. 

• Kopumā iedzīvotāju skaits aug un jāseko līdzi tendencēm un pieprasījumam no 

sabiedrības. Joprojām augošu, ar iedzīvotāju skaita vienmērīgu pieaugumu. (2x) 

• Ar izveidotām patvertnēm, renovētām ēkām, ar vairākām dabas takām, ar ūdens 

brīvkrāniem, vairākām suņu urnām pilsētvidē. 

• Vajag slimnīcu. 

• Ar apmierinātiem ādažniekiem ar dzīvi Ādažos. 

• Draudzīgu. 

Āņi 

• Zaļš, ģimenēm draudzīgs, ar labu infrastruktūru, skolām un drošs. 

Baltezers 

• Vieta, kur skaisti novecot ;) 

• Galvenais – vienotu! Lai visu ciemu iedzīvotāji justos piederīgi novadam! 

• Sakārtotu. 

• Interesantu, skaistu, draudzīgu un pārdomātu. Jābeidz visās malās būvēt 

kvadrātmājiņas un jāpadomā par skaistāku arhitektūru. Citās vietās ļoti skaisti 

būvē ēkas “vecos” stilos. Jāveido ēkas, kas demonstrē cilvēku prasmes un 

mākslinieciskumu, jo tādas gan gribēs saglabāt, gan veido tūrisma interesi. 

• Tādu, kas domā par esošo iedzīvotāju labklājības uzlabošanu, nevis tikai par 

jaunu iedzīvotāju piesaisti. 

• Lai Ādažu novads būtu pieejama dažādākām cilvēku grupām, labāka sadarbība 

ar iedzīvotājiem, labākus ceļus, vairāk pasākumu, lai pasargātu vidi un labāka 

piekļuve ezeru un ūdens tilpņu krastiem, vairāk kultūras pasākumus. 

• Bet es gaidu pēc Dieva apsolījuma jaunas debesis un jaunu zemi, kur taisnība 

mājo. 

Birznieki 

• Varētu pārvietoties droši, un būtu mazāka būvniecība, lai būtu zaļāka vide. 

Carnikava 

• Nepārbāztas pļavas ar privātmājām. Jo absolūti mainās novada ainaviskais 

skats. Gribētos, lai novads spētu saglabāt esošās dabas vērtības, neziedot dabu 

peļņas iegūšanai. Saglabāt dabas parku un piekļuvi ūdeņiem. Videi draudzīgu. 

(6x) 

• Tīru. 
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• Saglabājot vēsturisko estētiku. 

• Izaugsmes pilnu un atbalstošu visās jomās un pagastos vienādi. 

• Ar daudz vairāk uzņēmumiem, kas sniedz pakalpojumus un nodrošina 

darbavietas. Ar daudz vairāk iespējām uzņēmējiem. (2x) 

• Tādu, kur iedzīvotājs jūtas labi – sadzirdēts, uzklausīts un novada īstenotie 

projekti notiek ņemot vērā primārās iedzīvotāju vajadzības, nevis to, kā domes 

pārstāvji domā, kas ir aktuāli. Bagātu ar iedzīvotājiem, uzņēmumiem, attīstītu 

tūrisma infrastruktūru, bet tajā pašā laikā saglabātu brīnišķīgo dabu. 

• Vienotu, lai gan Ādaži, gan Carnikava izprot viens otru vērības, lai gan esam 

viens novada, bet vērtību skala ir dažāda. Spēcīgu, apvienotu un ar vīziju būt 

labākiem novadniekiem. Saliedētu un uz sadarbību vērstu. (3x) 

• Vēlētos, lai Ādaži pārņemtu labo praksi no Carnikavas iedzīvotājiem un 

Ādažnieki atmestu savu vīzdegunību. 

• Atdalītu no Carnikavas bijušās teritorijas. (5x) 

• Modernu. (5x) 

• Draudzīgu uzņēmumiem un aktīvai sabiedrības daļai. 

• Ar paēdušiem visiem skolēniem katru dienu.  

• Atdalītu no Carnikavas pagasta. 

• Ar gājēju/ velo ceļu Carnikava – Ādaži ar drošu šosejas šķērsojumu pie Muižas. 

• Ar labu infrastruktūru. 

• Sabiedrībai labvēlīgiem pieejamiem pakalpojumiem. 

• Attīstītu, pievilcīgu jaunām ģimenēm, pozitīvu mierpilnu novadu. Piemērs – 

Sigulda – pozitīva tēla pilsēta! (3x) 

• Draudzīgu, ne tikai ģimenēm ar bērniem, bet arī senioriem un cilvēkiem ar 

invaliditāti. 

• Viss iepriekšminētais. (2x) 

• Tikai pozitīvus cilvēkus visapkārt. 

• Skaistu, sakoptu. (4x) 

• Izglītotu. 

• Drošu. 

• Veselīgu. 

• Bagātu. 

• Lai jaunieši ir aktīvi un iesaistās novada aktivitātēs. Iedzīvotāju padomes un 

ciemu kopienas aktīvi līdzdarbojas novada attīstības un labiekārtošanas norisēs.  

• Novadā ir vairākas viesnīcas. 

• Tiek rīkoti dažāda veida starptautiskas sporta sacensības.  

• Aktīva kultūras dzīve, miers virs zemes un cilvēkiem labs prāts. 

• Dievs svētī Latviju! Mūs dārgo Tēviju! 

• Aktīvu. 

• Jau viss ir pietiekami labi. 

• Novadu, kurš ir nevis tikai guļamrajons bijušajiem rīdzeniekiem, bet gan novads 

ar attīstītu un plašu piedāvājumu iedzīvotājiem, novada viesiem un 

caurbraucējiem.  

• Ūdens ceļu un ūdens telpu plaša izmantošana iedzīvotāju vajadzībām, ne tikai 

peldētājiem, bet arī citiem ūdens interesentiem. Attīstīta un labiekārtota 

pludmale. Pieejami aktīvās atpūtas punkti novada bērniem, gan vasarā gan 

ziemā. 

• Vēl tuvāk Rīgai, bet ar savu šarmu. 
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• Papildināt ar tūrismu. Šobrīd tūrisms novadā ir minimāls. Derētu kāds krogs vai 

viesu nams kur atpūsties klusumā nevis viesnīca šosejas malā. 

• Ar patīkamu un kompetentu novada pārvaldi un iedzīvotājiem atvērtu, 

saprotošu un atsaucīgu novada domi un tās pārstāvjiem. Ceru, ka arī 

kukuļdošanas un korupcijas skandāli novadā nebūs jāpiedzīvo. 

• Lūdzu ūdens spici, kur cilvēki var sev paņemt ūdeni! Nav normāli to pirkt 

veikalā un mētāties ar bačokiem, kurus nepieņem depozīta punktos. 

• Vietu kurā vietējiem viss ir šokolādē, bet iebraucējiem par to jāmaksā vairāk. 

• Vairāk sakoptāku. 

Divezeri 

• Cerams, ka izdosies līdz tam izveidot stabilu novada vadību, lai tiktu sadzirdēti 

visu ciemu iedzīvotāji un labklājība būtu vienmērīga. 

Garciems 

• Kopumā to var secināt no manām iepriekšējām atbildēm – sociāli atbildīgu, 

zaļu, nevienaldzīgu. Bet tie ir tikai un vienīgi sapņi un vēlmes. 

• Atdalītu no Carnikavas novada. 

• Kā vietu, kur cilvēki grib dzīvot, strādāt un mācīties. 

• Pierīgas novads, ar augstāku dzīves kvalitāti kā Rīgā. 

• Modernu, prestižu, zaļu, videi draudzīgu. 

Garkalne 

• Plaukstošu. 

• Lieliska vieta, kur ikviens jūtas labi. 

• Spēcīgu, labi pārvaldītu, ar lielu iedzīvotāju aktivitāti un iesaisti, piederīgu 

Rīgas metropoles pašvaldību apvienībai. 

• Ir saglabāts piepilsētas šarms, nav pārvēties par kādu Rīgas mikrorajonu. 

• LATVISKU. 

• Tādu, lai cilvēki gribētu šeit dzīvot. 

Garupe 

• Nedomāju, ka kaut kas mainīsies. 

• Tīrs, drošs, sportisks. 

• Ar efektīviem uz iedzīvotāju labklājību orientētiem ierēdņiem. 

• Es gribu, lai Carnikava ir pilsēta. 

Gauja 

• Kā lielu, draudzīgu, skaistu un sakoptu vidi, kur cilvēki ir laimīgi, atbalsta zelta 

likumus par cilvēcību un savstarpējo cieņu un atbalstu. Ir ļoti patīkami, kad 

novads atbalsta vietējos, dodot iespēju bērniem bez maksas vai lētāk attīstīties, 

varbūt nodokļu un transporta izdevumu samazināšanā, kā Jūrmalas 

iedzīvotājiem piemēram. 

• Latvisku, attīstītu, ar cieņu pret dabu. 

Kadaga 

• Plaukstošu, ģimenisku, inovācijām bagātu.  

• Aktīvu, ar daudz atpūtas un ar izklaides iespējām. (2x) 
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• Ceru kad pēc 12 gadiem būs uzlikta barjera no Kadagas uz Ādažiem, citādi 

liekas kad drīz kāds nobrauks gājējus atkal. 

• Draudzīgāku, vienotu. (2x) 

• Ģimenēm draudzīgu. (2x) 

• Lai mēs varētu lepoties ar saviem darbiniekiem, skolām, uzņēmējiem. (3x) 

• Drošu, tīru. 

• Gājējiem / velosipēdistiem ērtu. 

• Stipru, attīstītu. 

• Kopumā, galvenais, lai nenosmokam NBS darbinieku auto dūmos. 

• Ādažu pedagogiem, karavīru ģimenēm atbalstu mājokļa iegādei. 

• Klusu, mierīgu ciematu, kur var droši un kvalitatīvi pavadīt brīvo laiku, kur 

bezbailīgi laist bērnus ārā pašus. 

• Ģimenēm paaudzēs piepildītu!  

• Pieejamas darba vietas, kvalitatīva izglītība mūža garumā un laikmetīga 

veselības aprūpe! 

Kalngale 

• Pieejamu ar sabiedrisko transportu, zaļu, velo un gājēju takām, ar pieejamu 

medicīnisko, sociālo un izglītības nodrošinājumu, kā arī drošu novadu. 

• Attīstītu, zaļu. Sadarbībā ar ciemu iedzīvotāju kopienām saprast un izzināt 

iedzīvotāju vajadzības, kā rezultātā Ādažu novada iedzīvotāji un viesi justos šeit 

ērti un labi. Arī brīvā laika jautājums būtu jāattīsta ne tikai Ādažos, bet arī 

Carnikavas pag. pusē piem. “Ozolainē”, kur varētu būt aktīvāka darbība, it 

sevišķi, ja ņem vērā, ka paši iedzīvotāji izsaka vēlmi piedalīties visos gada 

nozīmīgajos svētkos kā Lieldienas, Līgo vakars, Ziemassvētki, Jaunais gads utt. 

It īpaši, ņemot vērā, ka Carnikavas pagastā (gan jau arī Ādažu pagastā) ir 

diezgan daudz vecāka gada gājuma iedzīvotāju, kuriem varētu rast daudz 

interesantas nodarbes. Carnikavas pag, tas agrāk bija iespējams Carnikavas pašā 

centrā, bet tagad pārnests uz Sociālo dienestu attālāk, daudziem veciem 

cilvēkiem liedz piedalīties attāluma dēļ. Varbūt arī šai jomā varētu kaut kas 

mainīties. 

• Ar tīru veselīgu vidi labiekārtotu un nodrošinātu  ar centralizēto ūdensvadu un 

kanalizāciju līdz katrai mājai, kas atrodas 50 metru no jūras, upes, ezeriem, 

kanāliem vai visām mājām. 

Lilaste 

• Veselīgu, ekonomiski attīstītu, izglītotu. Ja Rīga ir Latvijas sirds, tad Ādaži – 

viena no galvenajām artērijām. 

Siguļi 

• Draudzīgu, sakoptu, sakārtotu. 

• Lai Ādaži saglabātu daudzveidīgu un ģimenēm draudzīgu vidi, nevis veidotos 

kā militāra pilsēta. 

• Bagātu kā Mārupē. 

Stapriņi 

• Plaukstošu un attīstītu. 

• Bez esošās politiskās vadības. 

• Mūsdienīgi attīstītu vidi. 
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• Zaļš novads ar daudz ģimenēm un aktivitātēm, lai cilvēki var iepazīties viens ar 

otru un kļūt vienotāki. 

• Normālu. 

• Labākā vieta, kur strādāt, dzīvot un atpūsties! 

• Es vēlētos, lai pēc 12 gadiem nebūtu bijis karš. 

• Saredzu novadu kā modernu, ilgtspējīgu un attīstībā augošu vietu, kura ir 

draudzīga gan uzņēmējiem, gan ģimenēm, gan dabai. 

Nezinu, kurā ciemā 

• Visos ciemos centralizētu ūdens un kanalizācijas sistēmu. 

• Kas attīstās ražošanā, izglītības un kultūras jomā, ar modernu koncertzāli visiem 

pieejamu. 
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Pamatot atbildi uz jautājumu “15. Cik lielā mērā Jūs 

piekrītat apgalvojumam "Es ieteiktu Ādažu novadā 

dzīvot saviem draugiem"?” 
 

Gandrīz 80% respondentu ieteiktu vai drīzāk ieteiktu Ādažu novadu kā dzīvesvietu 

saviem draugiem. 

 

8.attēls Atbildes uz jautājumu “15. Cik lielā mērā Jūs piekrītat apgalvojumam 

“Es ieteiktu Ādažu novadā dzīvot saviem draugiem?” 

Alderi 

• Piekrītu, jo: 

o Ģimenēm draudzīgs novads. 

o Mierīga un droša vide. 

o Man te patīk. 

o Lai visiem būtu labi! 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Jo lielāks iedzīvotāju skaits, jo grūtāk saņemt visus pakalpojumus, skolu 

pulciņus bērniem. 

• Grūti pateikt, jo: 

o Pēdējo gadu laikā vietējo iedzīvotāju kopienām nācies piedzīvot 

sarežģītus apstākļus, kur korupcija un vienas puses intereses ir bijušas 

pārākas par iedzīvotāju un vispārpieņemtajām pagasta 

vērtībām/likumiem (p., par apbūvi ezeru krastos, par dabai/dzīvībai 

draudzīgu dabas teritoriju izmantošanu), tādēļ vēlētos drīzāk nepiekrist 

un neieteikt, tomēr dziļās saiknes ar šo pagastu dēļ atbildēt ir grūti. 

Ādaži 

• Piekrītu, jo: 

o Attīstoša un latviska vide. 

o Te ir laba vieta kur dzīvot. 

o Novads, kas nodrošina lielas iespējas. 
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o Patīk dzīvot Ādažos, jo īpaši vakaros jūties droši, staigājot pastaigās, 

kad paldies Dievam nav te indiešu, imigrantu pieplūdums ar 

Musulmaņiem, zagļiem utt. 

o Mums šeit ir iespēja vienmēr tiekties uz labāko, šeit ir attīstoša vide 

izaugsmei. 

o Man te patīk. 

o Dzīvoju te tikai nesen (ar pagājušā gada decembri), taču esmu sajūsmā 

par kopienu, infrastruktūru un daudzajām iespējām iedzīvotājiem 

iesaistīties novada dzīvē un lēmumu pieņemšanā. 

o Nav dzērāju un bomžu. Nav klaiņojošu cilvēku. Apkārt ir jauni sportiski 

ģimenes cilvēki. Iespējas doties svaigā gaisā. Vienīgais pēdējā laikā 

podnieki tiek pārbāzti ar ēkām ka skaistā idille drīz būs galā un būsim 

Purvciems 2. 

o Šeit ir viss nepieciešamais. 

o Skaista daba un labi cilvēki. 

o Ļoti tuvu Rīgai, klusa vieta, kur izglītot un audzināt bērnus. 

o Ādaži ir ļoti laba vieta dzīvošanai, taču esmu dzirdējis kritiku par 

mājokļu dārdzību Ādažu novadā. To vajadzētu risināt. 

o Pirms 3 gadiem pārcēlos ar ģimeni uz Ādažiem, visi esam apmierināti. 

Iesakām arī citiem! 

o Neskatoties uz dzīves dārdzību, Ādaži ir ērta dzīvesvieta. 

o Ādaži ir klusāki salīdzinot ar Rīgu, šeit ir daudz zaļā zona, aktīvi 

iedzīvotāji. 

o Ādaži ir forša vieta kur dzīvot :) 

o Jo labāka infrastruktūra. 

o Novads ir augošs, līdz ar to ir izaugsmes perspektīva – kāps nekustamo 

īpašumu vērtība un ir arī pašpietiekamības potenciāls, mazinot atkarību 

no Rīgas. 

o Sakopta vide, viss pieejams. 

o Viss ir kompakti, tuvu. Pamata pakalpojumi ir pieejami. Draudzīgi 

ģimenēm ar bērniem. 

o Aktīva, pašpietiekama novada izaugsme. 

o Ļoti laba vieta dzīvošanai. 

o Es pati esmu rīdziniece, kura jau 8 gadus dzīvo Ādažos. Man likās agrāk, 

ka ārpus Rīgas nespēšu dzīvot, bet tā nav, Ādaži ietver to ideālo 

salikumu no tā, ka Rīga nav tālu, jūra nav tālu, veikali, kultūras 

pasākumi un pat medicīnas pakalpojumi ir pieejami. Izglītība ir labā 

līmenī. Bērniem ir sporta skolas, pirmsskolas izglītības iestādes un arī 

Mākslas skolas ar plašu piedāvājumu. Gauja un skaista ainava, attīstīta 

un attīstāma pilsēta. Lieliska vieta. Esmu patriote :) 

o Forša vieta ģimenei. 

o Es pati izvēlējos pārvākties uz Ādažiem, arī māsai ieteicu un nu arī dzīvo 

Ādažos. Sajūta, ka esi mājas, tas ir galvenais. Skaista daba, ģeogrāfiski 

izdevīga vieta un protams cilvēki – lielākā Ādažu vērtība. 

o Ādaži ir labākā vieta dzīvošanai, ir pieejami visi pakalpojumi, tuvu 

dabai. 

o Šeit ir lieliska vide bērniem. Tikai vēl nepieciešams liels darbs no domes 

puses par to, lai šeit tiešām dzīvot būtu tīrā svētība. Veiksmi darbā. Un 

ļoti ceru, ka mani komentāri tiks ņemti vērā. 
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o Novadā ir modernas dzīvokļu mājas, kā arī renovētas, lieliski bērnudārzi 

un skolas, kā arī attīstīta transporta infrastruktūra, kas ļauj ērti 

pārvietoties ne tikai pa Ādažiem, bet arī uz Rīgu un citiem Latvijas 

reģioniem. 

o Ādaži ir drošs un kluss novads, kas bieži tiek izvēlēts ģimenes dzīvei. Šī 

ir vieta, kur cilvēki var justies mierīgi un droši. Turklāt sabiedriskie 

pakalpojumi un veselības aprūpe ir pieejami, kas ir būtiski. 

o Tīrs gaiss, daba un sakārtota infrastruktūra. 

o Novadā dzīvot ir ērti un patīkami. 

o Kopumā dzīve novadā apmierina. Diemžēl Domei nerūp ceļu un ceļu 

apgaismojuma akūts trūkums un sliktais stāvoklis ārpus centra un 

attīstītāju ciematiem. Šiem jautājumiem pieiet tīri birokrātiski, 

atrakstoties, bet absolūti neiedziļinoties problēmā un tajā, ka ģimenēm 

ar bērniem netiek nodrošinātas drošas pārvietošanās tiesība. 

o Draudzīga pilsēta ģimenēm ar bērniem. 

o Dabas tuvums apvienojumā ar pilsētas priekšrocībām, reti kur vēl kādā 

novadā saglabājusies sava slimnīca/poliklīnika, labas bibliotēkas, viss ir 

tuvu – veikali, izglītības iestādes, brīnišķīgs dabas parks “Piejūra”, 

Gaujas un jūras tuvums. 

o Ādažos dzīvot ir labi un noteikti būs vēl labāk. 

o Man šeit patīk, es pati dzīvoju ar ģimeni un esam apmierināti. 

o Droša un sakopta vide. 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Pārvaldība ir haotiska un lēmumi nav pārdomāti uz iedzīvotāju 

interesēm. 

o Izvēlējos Ādažus, jo lauki pilsētā. Dzīvoju Podniekos. Lielā daļa Ādažu 

pilsētas iedzīvotāju dzīvo Podniekos, bet jauniešiem nav, kur pavadīt 

kvalitatīvi laiku. Podnieku apbūve paliek sekmē to, ka mana izvēle 

“lauki pilsētā” vairs neatbilst tam, kādēļ izvēlējāmies dzīvot Ādažos. 

Arvien vairāk domājam, ka no Ādažiem ir jāpārceļas citur.  

o Ja ir skolas vecuma bērni, tad nevar ieteikt Ādažus, jo bērniem nav 

pietiekams pulciņu piedāvājums, stundas skolā ļoti bieži nenotiek, līdz 

ar to šaubas par izglītības kvalitāti. Paši domājam, ka bērnus no 7.klases, 

iespējams, jāved uz citu skolu Rīgā. Lai arī izvēlējāmies Ādažus, jo viss 

ir ar kājām izstaigājams un domājam, ka bērniem tā būs labāk, realitāte 

atšķiras no tā, ka Ādaži tiek publiski pozicionēti. Manuprāt izglītība ir 

viens no svarīgākajiem rādītājiem, jo bērni ir Latvijas nākotne, bet, ja to 

nevar nodrošināt, tad ir skumji. 

o Ādaži ir brīnišķīga vieta, bet ir pašvaldības, kas vairāk atbalsta jaunās 

ģimenes, nodrošina kvalitatīvāku, uz izglītojamo vērstu izglītību, un, jā, 

bez diskrimininācijas un augstprātības.  

o Kā iedzīvotājai šķiet, ka esmu saskārusies ar mobingu Ādažu pašvaldībā 

ne reizi vien. Īpaši būvvaldē. 

o Te ir labi, bet cilvēki jau tā ir ļoti daudz. 

o Tallinas šosejas piesārņo gaisu un veido trokšņu augstāko par vēlamo. 

o Kopumā patīk dzīvot Ādažos. 

o Var būt labāk. 

o Kopumā novads ir liels un daudzas lietas ir “pa lielam sakārtotas’, taču 

gribētos sakārtot pēc būtības ar kvalitātes kritērijiem augstākiem. 



78 
 

o Pagaidām vel ir zaļi, salīdzinoši klusi, ir vel tā lauku sajūta, bet tuvu 

Rīgai. Ceru ka tā arī paliks. Saglabāsies mazdārziņi, pastaigu vietas, 

labiekārtotas atpūtas vietas. 

o Pagaidām vienīgais, par ko slikti izsakos, ka te ir atļauts dedzināt lapas 

un dārza atkritumus, bet pilsētā ir biezi apdzīvota. Mājā mēbeles 

savilkušās ar kaimiņu dedzināto atkritumu smaku. Neiesaku dzīvot 

pilsētā. 

o Gribu satikt savus draugus biežāk. Pašlaik vairāki draugi ar ģimenēm 

dzīvo Siguldā, Cēsīs, Rīgā un salīdzinot ar viņiem pieejamiem 

pakalpojumiem attiecīgajās pašvaldībās, Ādažiem ir kur pielikt. 

o Ir labi. 

o Ir forši, bet ir lietas, kas pietrūkst un būtu jāuzlabo. Bieži braucam uz 

Rīgu saņemt pakalpojumus un aiziet ilga laiks ceļā. 

o Gauja, jūra, meži. Aktīva sporta un kultūras dzīve. Pietrūkst tik darba 

iespēju un suņiem paredzētas pastaigu vietas.” 

o Drīzāk piekrītu no viedokļa, ka šeit ir tiešām jauki. Drusku nepiekrītu, 

jo esmu piesardzīga, lai nepārvēršamies par Rīgas piedēkli, kas ir 

pārapdzīvots. Tad tie vairs nebūs skaistie, zaļie Ādaži. 

o Vieta ir lieliska, tikai sastrēgumi un pavadītais ceļš līdz Rīgas centram 

ikdienā patērē pārāk daudz laika. 

o Rīgas tuvums, Ādažos pieejamas pamatvajadzības. Novads 

pārvietošanai ar mašīnu. Lielos vilcienos nav par ko sūdzēties, man 

ikdienas vajadzībām pietiek. Atpūsties braucu uz Carnikavu vai ārpus 

Ādažiem. Ārstu pakalpojumi Rīgā. 

o Tuvu Rīgai, izvēloties studēt vai mācīties pēc 9. vai 12.klases, nav tālu, 

var atgriezties vakaros mājās. 

o Es ieteiktu, jo es pati esmu izvēlējusies šo dzīvesvietu, kā manai ģimenei 

vispiemērotāko – zaļa, klusa, mierīga vide, patīkama sabiedrība, 

lieliskas izglītības un interešu izglītības iespējas bērniem, galvaspilsētas 

tuvums un sasniedzamība. 

o Dzīvošanai forša vieta, bet jautājumos ar pašvaldību, tā ir birokrātiski 

atgrūdoša. 

o Draudzīga vide ģimenēm ar bērniem, Rīgas tuvums. 

o Tikai tādā gadījumā, ja beigsies sastrēgumi un tiks atrisināts ilgtspējīgs, 

videi un cilvēkam draudzīgs transports. 

o Esam viena no Latvijas bagātākajām pašvaldībām. Bet dīvainā kārtā 

Ādažos pat uz samērā lielām ielām galvu var nolauzt tumsas laikā gan 

ietves seguma pēc, gan apgaismojuma neesamības pēc. Piemēram, 

posms uz Attekas ielas pirms Podnieku ielas krustojuma. Un visādas 

šādas mazas lietiņas, kas stāv nedarītas. 

o Rada pārdomas par to vai kādam ieteiktu dzīvot Ādažos. 

o Jāsakārto jau esošā infrastruktūra guļamrajonos, jābūt pieejamai skolai 

un bērnudārziem visiem vietējiem. Vairāk labu ārstu, speciālistu, bez 

mežonīga pieraksta un ar nopietnu pieeju katram pacientam. Tā lai nav 

jābrauc iespējas meklēt Rīgā! 

• Drīzāk nepiekrītu, jo: 

o Lai dzīvo pie sevis. 

o Dēļ satiksmes uz/no Ādažiem no Rīgas, dēļ medicīnas pakalpojumiem, 

dēļ pirmsskolas izglītību iestādes rindām, dēļ ūdens tarifu cenas. 

o Negribētos sasniegt lielpilsētas statusu tuvākajā laikā. 
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o Nav rūpnīcu, labs gaiss. 

o Šobrīd kaut kas īsti nav. 

• Nepiekrītu, jo: 

o Ādažu novadā kādu krietnu laiku vairs nav labi. 

o Jau tā pārāk daudz apdzīvota. 

o Ādaži ir pārapdzīvoti un es tādu pilsētu nevēlos redzēt. 

• Grūti pateikt, jo: 

o Nu...klases pārpildītas, skolotāji trūkst, bērnu laukumiņi nav – jaunām 

ģimenēm neieteiktu. Rīga nav tālu – militāristam vecpuisim ieteiktu. 

Mums ir Alko aultets un Boozijs – makšķerniekam alkoholiķim ieteiktu. 

Mums ir slimnīca ar garām rindām – veciem cilvēkiem ieteiktu. 

Nekustamā īpašuma nodokļa atlaides tikai likumā noteiktās – taupīgiem 

cilvēkiem neieteiktu. 

o Negribētos, lai Ādaži pārtop par lielpilsētu. 

o Lai Ādaži būtu arvien jautrāki un interesantāki. 

Āņi 

• Nepiekrītu, jo: 

o Labāka pieredze 

Baltezers 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Tuvu Rīgai, skaista daba, labi veikali. 

• Drīzāk nepiekrītu, jo: 

o Dzīve Ādažu novadā ir samērā dārga, pārvietošanās bez auto arī 

problemātiska. Neteiktu, ka Ādaži ir bērniem un jauniešiem draudzīga 

vide, jo īsti nav tādas publiskas vietas, kur bērni var brīvi spēlēties un 

izlikt enerģiju, pavadīt laiku netērējot naudu. 

• Nepiekrītu, jo: 

o Šeit JAU ir par daudz iedzīvotāju, infrastruktūra netiek līdzi, cieš 

izglītība utt. 

o Pārapdzīvotība un Ādažu guļamrajons. 

o Nevēlos, lai tiktu apbūvēta visa lauksaimniecības zeme. 

Carnikava 

• Piekrītu, jo: 

o Jo dzīvoju šeit kopš bērnības; patīk novada izaugsme līdz šim. 

o Viens no skaistākajiem un attīstītākajiem novadiem tuvu Rīgai. 

o Carnikava ir manas mājas! Labāka vieta uz zemeslodes nav. 

o Tuvu Rīgai, ar labu infrastruktūru. (2x) 

o Ar brīnišķīgu dabu visapkārt (Gauja, jūra, ezeri, meži). Sakopta, droša, 

tīra vide. (2x) 

o Cieņa pret mazāk aizsargātākajiem satiksmes dalībniekiem, drošs ceļš 

uz skolu. 

o Laba infrastruktūra, pieejamība. 

o Jo ģimenisks un sakopts novads. 

o Man pirms 10 gadiem teica, ka Carnikava ir forša vieta kur dzīvot.. tagad 

es dzīvoju Carnikavā un droši to varu teikt tālāk. 

o Jūtos lepns par to, ka dzīvoju te patstāvīgi jau 20 gadus. 

o Skaista vieta. 
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o Šeit jūtos vislabāk, vismierīgāk. 

o Jo te ir viss, kas nepieciešams kvalitatīvai dzīvei. 

o Šī kopumā ir laba vieta, kur dzīvot un audzināt bērnus. Ģimenēm 

draudzīga vide, jo pieejamas izglītības iestādes, ārsti, dažādas 

aktivitātes. (3x) 

o Labākā vieta ģimenēm Latvijā! 

o Labākais novads LV. 

o Tīrs, kopts un mūsdienīgs novads. 

o Te ir forši... Viss nepieciešamais ir.... 

o A.Mielavs: “Mums ir gandrīz viss!”. 

o Novads ir lieliska izvēle, taču tajā ir neatrisināti jautājumi, par mazo 

infrastruktūru, jo prioritārais fokuss ir likts uz lieliem projektiem, kas 

izsmeļ novada budžeta iespējas. 

o Jo Carnikava ir lieliska vieta dzīvošanai. 

o Divas lietas, kas liekas netaisnīgas – no Carnikavas uz Ādažiem ar 

kājām vai velo ļoti nedroši nonākt Ādažos. Un tas, ka ir bērni, kuri visu 

dienu pavada skolā neēduši. 

o Izdevīga atrašanās vieta, plaša dabas daudzveidība, liels izaugsmes 

potenciāls un, vismaz pagaidām, viss ikdienā nepieciešamais ļoti viegli 

un ātri sasniedzams. 

o Jo mani draugi arī mīl dabu. 

o Vairāk pavadīt brīvo laiku. 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Tas ir tuvu Rīgai, šeit ir daudz aktivitātes, šeit attīsta jaunus ciematus. 

o Ieteiktu saviem draugiem un jaunajām ģimenēm dzīvot novadā, jo meža 

un jūras tuvums ikdienas steiga ritmā ienes mieru, līdz ar to Ādažu 

novadā var noķert līdzsvaru. 

o Šeit dzīvot ir patīkami! 

o Ir iespēja dzīvot tuvu dabai. 

o Pēc apvienošanas ir divas atšķirīgas pieejas dzīvei, kuras grūtu savienot. 

o Ir jomas, kuras Pierīgā citur attīstītas labāk – bērnu piedzimšanas 

pabalsti, novada vai pilsētas iedzīvotāju karte un citi bonusi, bet kopumā 

– Ok. 

o Mani draugi jau dzīvo šajā (ex Carnikavas) novadā. 

o Lai nebūtu pašam tālu pie viņiem jābrauc. 

o Pieeja Rīgas jūras līcim; tuva galvaspilsētas sasniedzamība gan ar auto, 

gan sabiedrisko transportu; pieejama izglītība vecuma grupām līdz pat 

augstskolai. 

• Drīzāk nepiekrītu, jo: 

o Tā jau pārapdzīvota, un esošā infrastruktūra nespēj nodrošināt 

pakalpojumus esošajiem iedzīvotājiem. 

o Ļoti ierobežotas iespējas atrast labu darbu novadā. Dārgi mājokļi. 

Sabiedriskā transporta trūkums novadā un uz Rīgu. Korupcija domē. 

Novada dome nav ieinteresēta attīstīt modernu vidi, nav atbalsta 

vietējiem iedzīvotājiem un uzņēmējiem. Kopumā novads izskatās slikti, 

nav apgaismes, nav ceļi, nav gandrīz nekā pievilcīga. Laukums pie 

Carnikavas stacijas krāšņi simbolizē tagadējo situāciju novadā. 

• Nepiekrītu, jo: 

o Ādažu novada pārvaldes vēlme likvidēt administratīvā ceļā iekļauto 

novadu kopienu sadzīvei nepieciešamos pamata elementus fiziski 
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pieejamā lokalizācijā, piemēram, veselības aprūpe, senioru pulcēšanās, 

mūzikas skola un līdzīgi un kultūrvidi degradējošas apbūves 

veicināšana, aizstājot zaļo zonu ar noliktavas tipa būvēm un stāvvietām, 

kopumā veicinot vēsturisko novadu vides pievilcības izzušanu. 

o Iekļauto ciemu iedzīvotājiem bez privātā transporta nav iespēja nokļūt 

praktiski nevienā no pirmās nepieciešamības pakalpojumu vietām. 

• Grūti pateikt, jo: 

o Un kas dzīvos citur?! 

o Nav tādas viennozīmīgas atbildes. 

o Labāk nevajag, jau tā no rītiem jāsēž sastrēgumā. 

o Nevaru šobrīd atbildēt. 

Divezeri 

• Drīzāk nepiekrītu, jo: 

o Ādažiem nav ilgtspējīga stratēģija ekonomiskai attīstībai un iedzīvotāju 

labklājībai. Darba tirgus ļoti zems, atalgojums nesamērīgs, cenas 

uzpūstas... 

Garciems 

• Piekrītu, jo: 

o Jūras tuvums un vilciens uz Rīgu. 

o Jūtos ļoti labi Ādažu novadā, lepnuma sajūta, prestiži. 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Es teiktu, ka, ja cilvēkam ir nauda un tas var atļauties iegādāties 

nekustamo īpašumu Ādažu novadā, tad lai to dara. Šeit ir viss 

vajadzīgais, tomēr novads ne ar ko neatšķiras no citiem Pierīgas 

novadiem, tāpēc es ieliku “drīzāk piekrītu”, nevis “piekrītu”. 

• Nepiekrītu, jo: 

o Te nav ko darīt un īres cenas pārāk augstas. 

• Grūti pateikt, jo: 

o Lai uzsāktu šeit dzīvot, nepieciešama liela nauda un savs transports. 

Garkalne 

• Piekrītu, jo: 

o Izdevīga atrašanās vieta. Tuvu Rīga. Tuvu jūra. Dabas pieejamība. 

o Vairāk deklarētu iedzīvotāju, pašvaldībai lielāki nodokļu ieņēmumi, 

lielāks pieprasījums pēc precēm un pakalpojumiem. Tas veicina 

uzņēmējdarbību un ekonomisko attīstību, kas rezultējas labklājībā. 

o Ādaži ir labākā vieta, kur dzīvot un audzināt bērnus. 

o Draudzīgs ģimenei. 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Kopumā dzīve novadā ir tāda, ka to labprāt varēti ieteikt arī citiem, par 

spīti trūkumiem, kas, protams, atrodami ikvienā vietā. Problēma ir tā, ka 

Ādažu novads jau šobrīd strauji aug un manā ieskatā pastāv risks rasties 

vietai ar savu “ūdensgalvu” (līdzīgi kā Latvija un Rīga). Lai tā nenotiktu, 

būtu jābūt ļoti, ļoti pārdomātai plānošanai – lai katrā no apkaimēm arī 

būtu pašai savs dzīvotspējīgs mazāks centrs ar iespēju iedzīvotājiem 

ikdienā pilnvērtīgi dzīvot arī, nedodoties uz pilsētu. Piemēram, Mārsilu 

ciemata attīstība vismaz šobrīd mani mulsina – aizvien augošs skaits 

privātmāju un pilnīgi nekā cita, izņemot varbūt sporta un bērnu 
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rotaļlaukumu. Būtu saprātīgi, ka tādās vietās jau tiktu paredzēts, ka 

cilvēki tur var ne tikai pārgulēt nakti, bet arī nopirkt pārtiku, aiziet uz 

kafejnīcu, savstarpēji socializēties, varbūt arī palaist bērnu bērnudārzā. 

o SAPRĀTĪGA DABAS RESURSU IZMANTOŠANA (MEŽU, 

ŪDENSTILPNJU APSAIMNIEKOŠANA. 

• Drīzāk nepiekrītu, jo: 

o Šobrīd pašvaldībā ir tikai sodīt, neļaut, ierobežot. likt sprunguļus 

jebkurai iniciatīvai izņemot tām, kas nāk no saistītam personām ar 

partiju. Militārie trokšņi. 

• Grūti pateikt, jo: 

o Katram sava izvēle. 

Garupe 

• Piekrītu, jo: 

o Ādažu novads – labākais novads! 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Carnikavas pagasts – skaista vieta tuvu dabai. 

• Nepiekrītu, jo: 

o Dzīvoju novadā 16 gadus un (izņemot vienu asfaltētu un apgaismotu 

ielu) nekas nav mainījies... Pakāpeniski kļūst tikai sliktāk – ieguldījumi 

notiek tikai skolās, pārējiem nekā. Notiek nevienlīdzība starp Ādažu 

pilsētu un ciemiem. Ciemos nav ne ceļu, ne apgaismojuma, ne 

kanalizācijas. Pagastā pat vairs nav šķiroto atkritumu nodošanas vietas. 

Un milzīga bezcerība, jo turpmākos padsmit gados novada plānos atkal 

ir tikai skolas, citu vecuma grupu, kā arī mājsaimniecību sadzīves 

intereses nav novada prioritāte. 

Gauja 

• Piekrītu, jo: 

o Labs novads 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Gribētos ,lai arī tādi ciemati kā Gauja arī attīstās kā Ādaži, ceļi, 

pludmales, transports. Lai vairāk cilvēki var dzīvot visu gadu ,ne tikai 

vasaras periodā. 

Kadaga 

• Piekrītu, jo: 

o Es draugiem noteikti ieteiktu šeit dzīvot, bet labāk lai nedzīvo, mums 

vairs nav vietas un tie sastrēgumi!!!! 

o Bērniem un ģimenēm droša vide; daudz atpūtas un izglītības iespējas; 

Pozitīva un maksātspējīga sabiedrība. 

o Te ir jauki, bet varam vēl labāk! 

o Kopā ir jautrāk. 

o Salīdzinājumā ar citiem Pierīgas reģioniem ir ātri, ērti sasniedzams. 

Laba veselības aprūpe, attīstīta ēdināšana, labi attīstīta izklaides 

infrastruktūra. Protams arī daba – daudz mežu, vairāki ezeri, Gajas upe 

un jūra tuvumā, kas ir ļoti labi ģimenēm ar bērniem. 

o Sakārtota vide, cieņpilna attieksme. 

o Ādaži turpina attīstīties. 

o Ģimenēm paaudzēs piemērota dzīves telpa! 
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• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Cenu ziņa, jo globāli cenas īpašumiem šeit ir pārāk augstas, tāpēc nevaru 

ieteikt 100%. 

o Man PAGAIDĀM patīk vide, patīk tas ko redzu apkārt, kāda ir kustība. 

o Jaunajām ģimenēm. 

• Drīzāk nepiekrītu, jo: 

o Skolas un bērnudārzi ir pārpildīti. 

o Citos novados vairāk domā par bērniem un ģimenēm. 

o Pašvaldība nav draudzīga ģimenēm, kurās aug bērni ar funkcionāliem 

traucējumiem. Ģimenēm regulāri ir jācīnās ar mācību iestādēm, sociālo 

dienestu, pašvaldību, lai izcīnītu vietu saviem bērniem. Noteikti 

nesauktu par “ģimenēm draudzīgu pašvaldību”. 

o Dzīvoju Ādažos no 2001. gada. Ir noteikti pamanāmi pozitīvie 

panākumi. Jaunā sākumskola (kaut pa visām ne pareizajā vietā) centra 

labiekārtošana, sociālā un laikā pavadīšanas jomas attīstības. Bet 

noteiktajā teritorijā matemātiski var dzīvot noteiktais daudzums ar 

cilvēkiem pirms viņi sāks ierobežot viens otrām sadzīvi. Ādažu 

unikalitāte bija brīva, un neierobežota pārvietošanās (2003. gadā ar 

autobusu līdz Rīgas centram bija 40-45 min. Tagad ap 60 un vairāk.) 

Tagad Ādažos ir citādi. Transporta plūsma nerimst pat naktīm. 

Kalngale 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Šeit ir svaigs gaiss, jūra, daba un cilvēkam visas nepieciešamās 

vajadzības, kā darbs, atpūta un izklaide tepat uz vietas un, ja vēl nav, tad 

cerams šo 12 gadu laikā tiks pilnībā nodrošināta. Šeit dzīvo daudz 

pozitīvu, radošu, inteliģentu un progresīvu cilvēku, ar kuriem 

komunicējot var panākt daudz labu izmaiņu un uzlabojumu. 

o Ceru, ka noavds būs vislabākais valstī cilvēku dzīvei un labklājībai 

• Grūti pateikt, jo: 

o Pašlaik Ādažu novads ne ar ko īpaši neatšķiras no pārējiem Pierīgas 

novadiem. 

Lilaste 

• Piekrītu, jo: 

o Ādažu novads jau tagad ir laba vieta dzīvošanai (taču ar izcilām 

attīstības un pilnveidošanās iespējām). 

Siguļi 

• Piekrītu, jo: 

o Tuvāka un mierīga pašvaldība Rīgai, kurai ir potence uz izaugsmi, ja to 

prasmīgi veic. 

o Skaista, zaļa un ģimenēm draudzīga vieta. 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Jau šobrīd pieejamais vasarnīcu rajons ir pietiekami apdzīvots, jāuzlabo 

būtiski velo infrastruktūra. 

Stapriņi 

• Piekrītu, jo: 

o Kopumā dzīve novadā apmierina. 
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o Ērta vieta kur dzīvot, tuvumā Rīgai, bet ir savs miers. 

o Viss ir kārtībā. 

o Pats dzīvoju un iesaku citiem. Tīrs un svaigs gaiss. Tuvu jūra un var 

reizēm novērot helikopterus. Tie smuki lidinās :) 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Ja cilvēks vēlas celt privātmāju, tad Ādaži noteikti ir laba vieta. 

o Ļoti nepatīk publiski dzirdamie deputātu konflikti domē, kas neļauj uz 

15.jautājumu atbildēt par pārliecinošu “piekrītu”. Deputātiem katra sava 

darbība ir jābalsta argumentos, jāspēj pierādīt to komiteju un domes 

sēdēs, nevis jānolaižas līdz “sētas” līmenim. Savukārt tiem, kas ir 

pozīcijā arī ir jābūt cienīgiem saņemt šādu labu attieksmi, ieklausoties 

visos deputātos, sniedzot skaidrojumus pieņemtajiem lēmumiem, lai 

nebūtu šaubu par godprātību. 

• Nepiekrītu, jo: 

o Pašvaldība neiegulda līdzekļus ielu, komunikāciju tīklā, kā to dara citas 

pilsētas. 

• Grūti pateikt, jo: 

o Man ļoti patīk dzīvot Stapriņos, bet, ja mans draugs gribētu tur 

pārcelties, es viņam ieteiktu padomāt par to, ka vecums pienāk ātri un 

tad ar iespējām izmantot Ādažu infrastruktūru kļūst diezgan grūti. Ja 

Ādažu pusē, ok – brauc un dzīvo, bet ņem vērā, ka Ādaži ir tāda diezgan 

gaudena pašvaldība un skola nav mūsdienīga manuprāt. 

o Tā kā dzīvoju Ādažu novadā vairākās paaudzēs un esmu mācījusies 

Ādažu vidusskolā, strādāju Ādažu novadā, tad daudzi mani draugi jau 

šeit dzīvo. Bet jauniem ienācējiem tas ir pašiem jāizlemj. Man pašai šeit 

patīk, bet no otras puses mazliet satrauc straujā būvniecība, kas novadā 

ieved daudz jaunu iedzīvotāju. Manuprāt, vajadzētu atbalstīt vairāk 

attālāku reģionu saglabāšanu un attīstību, jo Pierīga jau aug neskatoties 

ne uz ko. 

Nezinu, kurā ciemā 

• Piekrītu, jo: 

o Svaigs gaiss un teicamas pastaigu takas. 

• Drīzāk piekrītu, jo: 

o Nosacīti laba infrastruktūra, jāuzlabo sabiedriskā transporta regularitāte 

un precizitāte. 

o Aizbraucot ciemos un uz darbu ir sajūta, ka tur viss ir un ir ko darīt. 

o Forši izdevīga vieta. 

 

 

 

 

 


